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Truskawek mało 
i drogie, ale za to
mogą być dłużej niż zwykle. str. 7

Czy epidemia wbije
gwóźdź do trumny
ulicy Zduńskiej? str. 4

Jak się bawić
na weselu,
gdy trzeba utrzymać dystans? str. 15

Łowicz | Drugi po „okrąglaku” symbol Łowicza z okresu Prl znika z krajobrazu miasta

Żegnamy Zajazd Łowicki
– Mam tę nieruchomość od 5 lat i rocznie płacę 
od niej 35 tys. zł podatku od nieruchomości. 
Za zarośnięty grunt i ruderę, z których nie mam żadnego 
pożytku. Przez ten czas straciłem 175 tys. zł. 
Decyzja o rozebraniu jest więc logiczna – powiedział 
nam Leszek Stańczak, prezes spółki Lester z Warszawy, 
właściciel nieruchomości na rogu ulic Poznańskiej 
i Zamkowej, na której stał zbudowany na przełomie lat 
70. i 80. Zajazd Łowicki. Jego resztki można jeszcze tam 
zobaczyć – rozbiórka zaczęła się w poniedziałek.

Właściciel zlecił rozbiórkę du-
żej fi rmie Beauty-Bud działającej 
na tym rynku w całym kraju. Ma 
ona zadanie rozebrać konstrukcję, 
a następnie skruszyć gruz i wy-
wieźć go z działki, pozostawia-
jąc oczyszczony teren. Zapewne 
w ciągu kilku najbliższych dni za-
jazd całkowicie zniknie, bowiem 
prace idą bardzo sprawnie. Uro-
bek będzie wykorzystany do za-
gęszczania dróg gruntowych lub 
jako podbudowa pod utwardzane 
nawierzchnie.

Jak mówi Leszek Stańczak, dla 
nabywcy, który chciałby go zago-
spodarować, obiekt byłby studnią 
bez dna, jeśli chodzi o wydatki na 

remonty i adaptację. – Dół to be-
ton, a góra drewno. Konstrukcja 
była zawilgocona. Łatwiej i taniej 
byłoby już rozebrać to i postawić 
zupełnie nowy obiekt. Były bo-
wiem pomysły, aby zaadoptować 
budynek na dom weselny. De-
mentuję jednak plotki o tym, że 

kiedykolwiek pojawił się pomysł, 
aby adaptować go na hotel pra-
cowniczy dla Ukraińców.

plany były inne. 
Sąsiad nie pozwolił
Po dłuższej rozmowie Leszek 

Stańczak zdradza nam, z gory-
czą w głosie, że trzy lata temu 
obraz narożnika Poznańskiej 
i Zamkowej mógł ulec przemia-

nie – w miejscu Zajazdu mo-
gła stanąć parterowa galeria han-
dlowa i powierzchni użytkowej 
5 tys. m². Na terenie działki stanąć 
miały budynki w tym McDonald, 
powstałyby parkingi. – Współpra-
cowałem z dużą spółką, która na 
terenie całej Polski wybudowała 
przeszło 60 galerii handlowych – 
wspomina właściciel. Spółka była 
na etapie projektowania i uzgod-

nień dotyczących przyłączy ka-
nalizacyjnych, wodociągowych 
i energetycznych. Wyglądało na 
to, że sprawa zostanie sfi nalizowa-
na, ale pojawił się problem – dru-
gi zjazd od strony ul. Poznańskiej. 
Taki obiekt, dla dobrego funkcjo-
nowania, powinien opierać się 
wyłącznie na jednym zjeździe, 
w tym przypadku od strony ul. 
Zamkowej. str. 2

Szymanowice 

Pijany miał 
szczęście 
na torach
1,5 promila alkoholu 
w organizmie miał 51-letni 
mieszkaniec Szymanowic 
w gminie Zduny, 
który w niedzielę, 
7 czerwca, ok. godziny 20 
doprowadził do zderzenia 
pociągu pospiesznego 
i samochodu osobowego, 
którym kierował.

Do zdarzenia doszło właśnie 
w Szymanowicach, na nieczyn-
nym czasowo przejeździe kole-
jowym. Z ustaleń funkcjonariu-
szy policji wynika, że kierujący 
Oplem Astrą, pomimo ustawio-
nych barierek, wjechał na będą-
cy w przebudowie przejazd ko-
lejowy, gdzie prowadzony przez 
niego pojazd zawiesił się na pły-
tach przejazdowych. Mężczyzna 
wysiadł z auta i szedł wzdłuż to-
rowiska w kierunku Kutna. Gdy 
zauważył nadjeżdżający pociąg 
pospieszny „Czartoryski” relacji 
Zielona Góra – Lublin, próbo-
wał dać mu znak do zatrzyma-
nia. Maszynista zaczął hamować, 
ale na zatrzymanie pociągu było 
za późno. Pociąg uderzył w Opla. 
W zdarzeniu nikt nie ucierpiał. 
Maszynista, 45-letni mieszkaniec 
Wołomina, był trzeźwy.

Z powodu zdarzenia ruch na 
odcinku Łowicz – Kutno był 
wstrzymany do godz. 22.20. 

Sprawca został zatrzymany, 
a Prokurator Rejonowy w Łowi-
czu przedstawił mu już zarzuty 
dotyczące spowodowania niebez-
pieczeństwa katastrofy w ruchu 
lądowym w stanie nietrzeźwości 
oraz kierowania pojazdem mecha-
nicznym w stanie nietrzeźwości. 
Grozi mu kara do 8 lat pozbawie-
nia wolności. Zastosowano wobec 
niego dozór policyjny.  aw

Łowicz | gdzie staną cztery ołtarze i którędy przejdzie procesja

Galimatias z procesją
W sprawie procesji Bożego Ciała z łowickiej katedry 
powstał chaos organizacyjny, jakiego nigdy wcześniej 
nie było. W chwili zamykania tego numeru NŁ 
wydawało się najbardziej prawdopodobne to, 
że procesja wyjdzie z kościoła do czterech ołtarzy, 
które ustawione zostaną na Starym Rynku – tak, 
jak przed laty. Problemem było jedynie to, czy uda się 
w krótkim czasie uzyskać do tego stosowne zezwolenia.

Przypomnijmy, że w niedzielę 
1 czerwca w kościołach ogłasza-
no, że procesja z katedry będzie 
tylko na terenie kościoła i ta in-
formacja była aktualna do wtorku. 
W ubiegłą środę 3 czerwca wła-
dze kościelne podjęły decyzję, że 
procesja przejdzie ulicami Łowi-
cza – taką samą trasą jak przed 
rokiem, co ogłoszono wiernym 7 
czerwca.  Nieoczekiwanie w po-

niedziałek 8 czerwca wieczorem 
radio Victoria podało, że decyzję 
zmieniono po spotkaniu przed-
stawicieli Kościoła, władz miasta 
i powiatu, straży i policji: proce-
sja nie wyjdzie na ulice. Odbędzie 
tylko na terenie kościoła. 

Tymczasem uczestnicy tego 
spotkania, z którymi się kontakto-
waliśmy twierdzą, że decyzja jesz-
cze nie zapadła.   str. 2

Dół to beton, 
a góra drewno. 
konstrukcja była 
zawilgocona. 
Łatwiej i taniej byłoby 
już rozebrać to 
i postawić zupełnie 
nowy obiekt. 

TOMaSz
barTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Wyburzanie obiektu – zdjęcie z poniedziałku, 8 czerwca. 
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wojewódzki 
komendant PSP 
rekomenduje, 
aby straże nie 
zabezpieczały 
dużych zgromadzeń, 
ponieważ w 
sytuacji, gdyby ktoś 
zachorował, 
to duża część danej 
jednostki trafi łaby 
na kwarantannę.

RZuT OKIEM | kanDyDat w ŁOwiCzU

Władysław Kosiniak-Kamysz, kandydujący na urząd Prezydenta RP, 
gościł wczoraj, we wtorek 9 czerwca w Łowiczu. na zdjęciu wymienia 
uścisk dłoni ze Stanisławem Budzeniem. więcej o wizycie – za tydzień. 
więcej o wyborach – na stronach 3 i 12.
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
telefon redakcyjny 534 013 371 
e-mail: tomasz.matusiak@lowiczanin.info
TOMaSz MaTUSiaK

Aktualności
Sanniki | Są ograniczenia, ale...

Pałac otwarty 
od poniedziałku
Od poniedziałku 8 czerwca, 
po dwóch miesiącach 
zamknięcia spowodowanego 
zagrożeniem 
koronawirusem otwarty 
został pałac i obiekty 
znajdujące się w parku 
w Sannikach.

Monika Gadzińska z Europej-
skiego Centrum Artystycznego 
im. Fryderyka Chopina w San-
nikach, które jest gospodarzem 
zabytkowego pałacu i parku po-
wiedziała nam, że pałac moż-
na zwiedzać. Zaprasza np. jutro, 
w czwartek 11 czerwca, gdy bę-
dzie miała dyżur przewodnicki. 
Zwiedzającym nie będą jednak 
wypożyczane cyfrowe przewod-
niki, musza oni też podlegać ry-
gorom sanitarnym, jak dezynfek-
cja rąk i zakrycie ust.

Otwarcie pałacu oznacza 
też możliwość uczestniczenia 
w koncertach chopinowskich od-
bywających się zarówno w sali 
koncertowej jak i w parku o sta-

łej godzinie – 17.00. Z tym, że 
w sali publiczność może zająć 
połowę miejsc, zaś w parku z wi-
downi wysłuchać może go nie 
więcej niż 150 osób.

Najbliższe koncerty plenerowe 
zaplanowano na 14 i 21 czerw-
ca. W pierwszym terminie z re-
citalem wystąpią laureaci Forum 
Pianistycznego w Sanoku, zaś 
w drugim pianistka Joanna Go-
ranko. W lipcu zaś zaplanowano 
koncert w sali, na którym usły-
szymy pianistę Jacka Kortusa 
i aktorkę Katarzynę Figurę, która 
będzie recytować poezję. Podob-
nie jak ostatni koncert zorganizo-
wany 8 czerwca, gdy zaprezen-
towali się Jekaterina i Stanisław 
Drzewieccy oraz  Katarzyna An-
kudowicz, będzie on transmi-
towany on-line, dzięki udziało-
wi ECA w programie „Kultura 
w Sieci”.

Centrum otworzyło też od 8 
czerwca możliwość korzystania  
z obiektów sportowych, w tym 
boisk i kortów, które pozostawały 
przez ostatni czas zamknięte.  tb

dokończenie ze str. 1

Leży w gestii proboszcza para-
fi i katedralnej ks. Roberta Kwatka, 
on z kolei dał nam do zrozumie-
nia, że decyzja zależy nie tylko 
od niego. Jak wyjaśnił, sprawa 
była trudna ze względu na aspekty 
prawne i epidemiologiczne. 

Łatwiej w środku, 
lepiej na zewnątrz
Z punktu widzenia parafi i naj-

prościej było procesję zrobić we-
wnątrz kościoła – tym bardziej, 
że nie potrzeba do tego żadnych 
zezwoleń. Powiatowy Inspektor 
Sanitarny w Łowiczu był innego 
zdania – że bezpieczniej będzie 
wyjść z wiernymi na zewnątrz. 
W tym przypadku są dwie możli-
wości – procesja może przejść tyl-
ko wokół kościoła – ale wówczas 
byłaby obawa, że wierni iść będą 
w zwartej grupie.  

Być może najlepszym rozwią-
zaniem byłoby wyjście na ulice 
miasta, ponieważ wtedy proce-
sję można rozciągnąć – do tego 
potrzebne jest zezwolenie władz 
miejscowych, o które należy wy-
stąpić co najmniej 7 dni przed 
wydarzeniem – co wynika z Roz-
porządzenia Ministra Infrastuktu-
ry z 2014 roku. 

Jak się dowiedzieliśmy nieofi -
cjalnie, przeszkodą w zorganizo-
waniu procesji ze Starego Rynku 
ulicami 11 Listopada, Końskim 
Targiem, ul. Tkaczew i 3 Maja 

na Stary Rynek, było zbyt mało 
czasu właśnie na uzyskanie sto-
sownych zezwoleń. Kościół zło-
żył w ratuszu pismo opatrzone 
datą 3 czerwca, które przez dwa 
dni było poddane kwarantannie, 
więc formalnie wpłynęło 5 mar-
ca. Urzędnicy byli nastawieni, 
żeby zaopiniować je pozytyw-
nie, ale i tak musieliby przygoto-
wać plan organizacji ruchu i wy-
stąpić o zaakceptowanie go do 
starostwa – i na to nie było już 
czasu. 

Dlatego pojawiła się jesz-
cze jedna opcja – że procesja bę-
dzie tylko na Starym Rynku – 
i taki wniosek złożyła wczoraj 
(9 czerwca) do Urzędu Miejskie-
go parafi a katedralna. Został on 
pozytywnie zaopiniowany o ode-
słany do starostwa, które dzisiaj 
(10 czerwca) może wydać zezwo-
lenie. W tym przypadku opraco-
wanie organizacji ruchu będzie 
prostsze, samo wprowadzenie go 
i ustawienie znaków powierzone 
zostanie Zakładowi Utrzymania 
Miasta.

Strażacy pomogą
Dodatkową obawę w sprawie 

zabezpieczenia procesji podnio-
sła Ochotnicza Straż Pożarna, któ-
rej przedstawiciel miał powiedzieć 
na tym spotkaniu, że nie wie, czy 
straż nie będzie mogła zabezpie-
czyć procesję, ponieważ zagroże-
nie epidemiologiczne jest za duże. 
Wojewódzki komendant PSP re-

komenduje, aby straże nie zabez-
pieczały dużych zgromadzeń, 
ponieważ w sytuacji, gdyby ktoś 
zachorował, to duża część danej 
jednostki trafi łaby na kwarantan-
nę. Byłaby wówczas duża obawa, 
czy PSP dysponuje wystarczają-
cymi siłami na wypadek wystą-
pienia poważnego zdarzenia. 

Komendant powiatowy PSP 
w Łowiczu Arkadiusz Makow-
ski powiedział nam, że decyzja 
o udziale OSP leży w gestii bur-
mistrza lub wójtów. Gdyby za-
leżała od niego, on wolałby, aby 
w zabezpieczeniu procesji nie bra-
ły udziału jednostki z Krajowego 
Systemu Ratowniczo-Gaśnicze-
go. 

– Ja bym wolał uważać – przy-
znaje też Jacek Chudy, prezes Za-
rządu Powiatowego Związku OSP 

RP w Łowiczu. Dodaje jednak, że 
sprawa będzie jeszcze analizowa-
na i jeśli procesja wyjdzie poza 
teren kościoła i jej organizatorzy 
zwrócą się z prośbą o zabezpie-
czenie jej, to ochotnicy nie odmó-
wią wysłania 4 wozów, aby czu-
wać nad bezpieczeństwem. 

„bobiki” na targowisku
Jak już pisaliśmy w NŁ, nie bę-

dzie na Boże Ciało imprezy folk-
lorystycznej na Nowym Rynku. 
Bez zmian pozostaje natomiast 
lokalizacja wesołego miasteczka 
– które już działa na łąkach przy 
ul. Kaliskiej. Zmieniła się decyzja 
w sprawie lokalizacji tzw. bobi-
ków – które miały być wzdłuż ul. 
Starzyńskiego. Zostaną one roz-
stawione na terenie miejskiego 
targowiska.  mwk

Łowicz | gdzie staną cztery ołtarze i którędy przejdzie procesja

Galimatias z procesją

zaŚpieWaJĄ KSiNzOKi 
i SiOSTry CieSieLSKie
Przy pierwszym i czwartym 
ołtarzu podczas procesji 
Bożego Ciała w gwarze łowickiej 
zaśpiewa zespół Śpiewaczy 
ksinzoki – który niedawno 
wznowił próby. wykona pieśni 
„za wszystkie nasze ciężkie 
przewiny” oraz „za matkę 
Ojczyznę” – do której bp józef 
zawitkowski dopisał nową 
zwrotkę z modlitwą o ocalenie 
przed koronawirusem. 
na gwarę przetłumaczyła ją 

joanna Bolimowska. 
Przy drugim i trzecim ołtarzu 
zaśpiewają malwina Ciesielska 
i agata Ciesielska – 
utalentowane wokalnie nastolatki 
z Łowicza. w ich wykonaniu 
usłyszymy „ kłaniam się tobie”
i  „mój dobry Ojcze”. 
ewangelię w gwarze łowickiej 
przy pierwszym ołtarzu przeczyta 
włodzimierz gala – miłośnik 
łowickiego folkloru mieszkający 
w Skierniewicach. 

Chąśno | Pożar budynku gospodarczego

Jałówki uratowano przez śmiercią w ogniu
Burza, jaka przeszła 
nad powiatem łowickim 
w niedzielę 7 czerwca 
wieczorem, poczyniła 
znaczne szkody w jednym 
z gospodarstw w Chąśnie. 
Od uderzenia pioruna 
około 19.45 zapaliło 
się poddasze budynku 
inwentarsko-składowego, 
które, aby ugasić pożar, 
trzeba było rozebrać.

W budynku o wymiarach 
15x7 metrów przetrzymywanych 
było 14 dużych jałówek, nato-
miast na krytym eternitem podda-
szu składowano około tysiąca ko-
stek słomy. Gospodarze w czasie 
burzy znajdowali się w domu tuż 
obok, więc zareagowali natych-
miast. – Siedzieliśmy przy kolacji, 
był akurat najstarszy syn z rodzi-
ną – opowiada nam pan Eligiusz 
Kwiatkowski. – Potem wszystko 
działo się już bardzo szybko, moż-
na było stracić głowę, to pierwszy 
pożar w naszym gospodarstwie 
(i oby jedyny).

– Najważniejsze było ewaku-
ować zwierzęta – kontynuuje rela-
cję pan Eligiusz. – Dobrze, że są-
siad jest zawodowym strażakiem, 
pomógł nam dużo jeszcze zanim 

przyjechały zastępy wysłane na 
interwencję. Pamiętam, że dym na 
poddaszu był bardzo gęsty, nato-
miast ognia nie było widać prak-
tycznie w ogóle. Strasznie trzaskał 
eternit, co płoszyło krowy, trudno 
je było utrzymać.

Dyżurny PSP potwierdza, że 
zwierzęta zostały ewakuowane 
jeszcze przed przyjazdem pierw-
szych jednostek. Potrzebne były 
znaczne siły i środki – 3 zastę-
py JRG Łowicz, w tym podno-
śnik oraz siedem zastępów OSP. 
Działania polegały przede wszyst-
kim na gaszeniu wodą i rozbiera-
niu konstrukcji poddasza. Bardzo 

przydatne okazały się dwa stawy 
przy gospodarstwie, było więc 
skąd czerpać wodę do gaszenia, 
a potrzebne były duże ilości.

Najważniejsze, że pożar nie 
rozprzestrzenił się na inne zabu-
dowania. Przede wszystkim trzeba 
się cieszyć, że nie zajął się drew-
niany, zamieszkany dom, który 
znajduje się już w gminnym reje-
strze zabytków. Dziwnym wyda-
je się to, że piorun trafi ł właśnie 
w oborę, choć dookoła były wyż-
sze budynki, a także dwie dużo 
wyższe od zabudowań wierzby.

Za sprawną interwencję chwa-
lą strażaków państwo Grażyna 

i Eligiusz Kwiatkowscy oraz ich 
syn Krzysztof, który obecnie jest 
głównym właścicielem gospo-
darstwa. Dziękują również sąsia-
dom, przyjaciołom i znajomym. 
– Akcja trwała do około 1.30, 
a już następnego dnia od rana są-
siedzi przyszli pomagać, ich po-
moc bardzo dodała nam otuchy 
– mówią. 

Teraz właściciele liczą na pie-
niądze z PZU. – Wszystko było 
ubezpieczone, myślę, że damy 
sobie radę – mówi pan Eligiusz. 
– Przyjechał też wójt Reczulski 
i powiedział, że możemy też li-
czyć na jakieś wsparcie od gmi-
ny. Największym problemem bę-
dzie wywiezienie krów.

Obecnie zwierzęta wróciły do 
budynku, w którym były. Mury 
stoją nienaruszone, zachował się 
też na razie strop, który po roze-
braniu spalonego poddasza został 
dachem. To jednak rozwiązanie 
tymczasowe, bo przy następnej 
burzy czy większych opadach 
może nie wytrzymać. – Mamy 
gdzie umieścić krowy, trzeba tyl-
ko zorganizować transport, bo one 
ważą koło tony jedna – mówi pan 
Eligiusz.

– Najważniejsze, że żadne ze 
zwierząt nie ucierpiało, nie mó-
wiąc już o ludziach – podsumo-
wuje pani Grażyna.    tm

Łowicz | Drugi symbol z okresu Prl 

Żegnamy Zajazd Łowicki
dokończenie ze str. 1
Spółka miała już tak zaawanso-

wane prace przygotowawcze, że 
była zdecydowana zjazd od Po-
znańskiej wykonać we własnym 
zakresie, byle fi nalizować spra-
wę. Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad w Łodzi, 
do której wystąpiła o zjazd (na 
wysokości wschodniej granicy 
działki w sąsiedztwie stacji trans-
formatorowej) stwierdziła, że ten 
nie może stanowić dojazdu tyl-
ko dla jednego podmiotu i po-
radziła, że logiczne jest, aby był 
on wspólny dla galerii i sąsied-
niej posesji, na której jest stacja 
kontroli pojazdów. Jej właściciel 
jednak mimo, że jedyny dojazd 
do niej prowadzi obecnie od uli-
cy Blich, nie wyraził to zgody 
na wspólny zjazd (sic!). Był za-
interesowany zjazdem z krajów-
ki tylko do siebie. Sam wystąpił 
z wnioskiem o zjazd, ale GDD-
KiA w Łodzi odmówiła, podtrzy-
mując wcześniejsze stanowisko. 

Sąsiad niedoszłej galerii wal-
czył o zjazd przed sądami, próbu-
jąc podważyć decyzję Generalnej 
Dyrekcji, ale przegrał. I zjazdu 
nie ma,nie ma więc galerii: spół-
ka wycofała się z realizacji inwe-
stycji. Choć historia ze zjazdem 
wydaje się absurdalna, to jest 
prawdziwa. Zweryfi kowaliśmy ją 
i potwierdziliśmy docierając do 
ludzi, którzy byli zaangażowani 
w te sprawę.

***
– Na dziś nie wiem, co dalej 

będzie z tym gruntem, ciągle po-
jawiają się nowi, potencjalni ofe-
renci zainteresowani jego kup-
nem w celach inwestycyjnych, 
ale nie są to w obecnej chwi-
li poważne rozmowy. Jeśli ktoś 
ma pomysł to zapraszam, grunt 
jest nadal na sprzedaż. Z jednego 
cieszę się w tej chwili, że będzie 
oczyszczony i nie będzie mnie 
tyle kosztował – powiedział nam 
Leszek Stańczak.  tb

WieLU bĘDzie O NiM paMiĘTaŁO
Co by o nim nie powiedzieć – 
zajazd Łowicki przez lata był 
charakterystycznym obiektem 
w architekturze Łowicza, a jak 
pokazują komentarze pod 
naszymi postami internetowymi, 
wiąże się też z wieloma 
wspomnieniami. jeden 
z internautów pisze, że jako 
dziecko zarabiał tam pierwsze 
w życiu „pieniążki”, inny, że 
budował tam instalację wod-kan. 
Przynajmniej kilka osób, w tym 
ceniony dziś kucharz grzegorz 
Borcuch, wspominają swoje 
szkolne praktyki kulinarne. 
– miejsce docelowe pielgrzymek 

i wypraw dzieciaków z mojego 
pokolenia – pisze natomiast 
pan kamil. – ‚,kto zbierał 
puszki, kto zbierał pudełka po 
papierosach, kto chciał obejrzeć 
wielkie ciężarówki i nowoczesne 
motocykle, albo chociaż 
pobyć przez chwilę w innym, 
bogatszym świecie”. 
Często też przewija się 
w komentarzach pewien 
pikantny wątek – w tym 
miejscu przed laty kręcono 
fi lm pornografi czny „wesele 
łowickie”, jak widać fakt ten 
również zapisał się 
w pamięci Łowiczan. tm

Akcja gaśnicza w trakcie pożaru, zdjęcie nadesłane przez czytelnika.
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Złaków Kościelny | Boże Ciało

Procesja po tataraku odbędzie się
Mimo ograniczeń 
epidemicznych, także  
w parafii pod wezwaniem 
Wszystkich Świętych  
w Złakowie Kościelnym 
odbędzie się procesja 
Bożego Ciała. 

Poprzedzi ją msza św. o godz. 
11. Tradycją, która związana jest 
z Boży Ciałem w tej miejsco-
wości, są nie tylko ludowe stro-
je wiernych, ale też układanie na 
drodze procesji świeżo ściętego 
tataraku, który uwalnia charakte-
rystyczny zapach. Proboszcz ks. 
Piotr Jankowski powiedział nam, 
że z powodu epidemii rozważał 
wcześniej zorganizowanie proce-
sji tylko wokół kościoła. Dopie-

ro wytyczne Kurii Diecezjalnej 
Łowickiej, które zostały księżom 
przekazane 3 czerwca, że proce-
sje mogą się odbywać i pod jakim 
warunkiem, zachęciła proboszcza 
do rozważenia takiej możliwości.

Pomoc w przygotowaniach nie-
oczekiwanie przyszła z Komen-
dy Powiatowej Policji w Łowiczu, 
której funkcjonariusz odwiedził 
parafię w ubiegły czwartek, 4 
czerwca. W trakcie tej rozmowy 
ks. Jankowski ustalił, że lepiej bę-
dzie zorganizować procesję uli-
cami wokół kościoła – ponieważ 
łatwiej wiernym będzie zacho-
wać bezpieczną odległość, która 
jest określana na 2 m. Proboszcz 
przypuszcza jednak, że Boże Cia-
ło nie będzie tak uroczyste jak  

w poprzednich latach. Już wcze-
śniej wielu osobom, które do nie-
go dzwoniły, mówił, że procesja 
będzie tylko wokół kościoła i pro-
sił, żeby nie przyjeżdżali. Teraz 
osoby, które wybierają się do Zła-
kowa, prosi o zabranie maseczek  
i rozsądne zachowanie. 

Ks. Piotr Jankowski na począt-
ku epidemii poddany został kwa-
rantannie po tym, gdy okazało 
się, że ktoś z uczestników kursu 
przedmałżeńskiego, który pro-
boszcz prowadził, był zarażo-
ny SARS-CoV-2. – Uświadomi-
łem sobie wtedy, jak łatwo może 
dojść do sytuacji niespodziewanej, 
po której uświadamiamy sobie jak 
duża odpowiedzialność spoczywa 
na nas samych – mówi.  mwk

Łowicz | Przed Bożym Ciałem

Wesołe miasteczko ruszyło w niedzielę
Wesołe miasteczko przy ul. Kaliskiej w Łowiczu prawdziwe oblężenie przeżywać 
będzie dopiero jutro, w dniu Bożego Ciała, jednak pierwszych miłośników zabawy 
spotkaliśmy na tym terenie już w niedzielę, 7 czerwca, kiedy obiekt ruszył. 

Przypomnijmy, że przepisy sa-
nitarne pozwalały na jego uru-
chomienie już wcześniej, jednak 
wówczas do zabawy nie zachęca-
ła kapryśna pogoda. W niedzielę 
przed południem także było dość 
niepewnie ze względu na zachmu-
rzenie, dlatego zainteresowanie 
atrakcjami dostępnymi w nowo 
otwartym mobilnym parku roz-
rywki nie było duże, ale ci, którzy 
spróbowali, nie pożałowali.

– Najbardziej podobało mi się 
na strzelnicy. Wystrzelałem cały 
magazynek, a najczęściej trafia-
łem w dziesiątkę. Teraz czas na 
samochodziki, a potem karuzela  
– zauważył w rozmowie w na-
szym reporterem Krzysztof 
Grzanka. Wesołe miasteczko od-
wiedził w towarzystwie taty Syl-
westra przy okazji wspólnej przed-
południowej wyprawy rowerowej.

– Postanowiliśmy połączyć ten 
wypad z wycieczką rowerową, bo 
syn uwielbia wesołe miasteczko,  
a w czasie Bożego Ciała mamy 
inne plany – mówił pan Sylwester.

Skorzystanie z atrakcji w cza- 
sie jutrzejszego święta już  
w weekend zapowiadali czterej 
inni śmiałkowie: Tymek, Mar-
cel, Patryk i Bastian, którzy  
odwiedzili wesołe miasteczko,  
by przyjrzeć się dostępnym atrak-
cjom.

– Jest podobnie jak w zeszłym 
roku. Ulubionych atrakcji nie 
mamy, ale na pewno skusimy się 
na karuzelę i samochodziki, ale  
z tym musimy poczekać do Boże-
go Ciała. Szkoda, że nie możemy 
bawić się już dziś – powiedzieli 
nam.  aw

Wiara | Prymicje ks. Olgierda Filipowicza

Kapłaństwo jest nieustannym 
wpatrywaniem się w Boga
Miał być architektem,  
ale wybrał ścieżkę 
służby Bogu i bliźniemu. 
Pochodzący z Łowicza 
Olgierd Filipowicz  
w minioną sobotę przyjął 
święcenia kapłańskie, zaś 
w niedzielę odprawił swą 
mszę św. prymicyjną.

Swoją pierwszą mszę św. nowo 
wyświęcony kapłan odprawił  
w macierzystej parafii, a więc  
w kościele św. Ducha w Łowiczu. 
Wzięli w niej udział najbliżsi dia-
kona, jego znajomi i przyjaciele, 
a także społeczność parafialna,  
z której się wywodzi. W trakcie 
nabożeństwa bliscy księdza mo-
dlili się o łaskę Bożego błogosła-
wieństwa w kolejnych latach jego 
kapłańskiej posługi.

– Pragniemy, byś nieustan-
nie doświadczał miłości Boga,  
a w swojej posłudze miał poczu-
cie, że nie jesteś sam, że Bóg jest 
zawsze z Tobą – życzono.

Tego dnia przypomniano rów-
nież o istocie kapłaństwa, które 
winno być nieustannym wpatry-
waniem się w Boga i składaniem 
swego życia na Jego ołtarzu. 

Przypomnijmy, że ks. Olgierd 
Filipowicz urodził się w Łowiczu  
i jest absolwentem Pijarskiego 
LO. Święcenia kapłańskie przy-
jął w minioną sobotę, 6 czerwca, 

w katedrze na warszawskiej Pra-
dze, którą sam wybrał. To wła-
śnie w diecezji warszawsko-pra-
skiej będzie odtąd służył. Drugie 
prymicje ks. Olgierda odbyły 
się w kościele sióstr bernardy-
nek wczoraj, 9 czerwca, o godzi-
nie 7.00, zaś trzecie tego samego 
dnia w kościele pijarskim o 17.30. 
 aw

Łowicz | Przed wyborami prezydenckimi

2.000 podpisów poparcia dla Trzaskowskiego
Gdy członkowie i sympatycy Platformy Obywatelskiej 
w Łowiczu podjęli decyzję o zbieraniu podpisów 
poparcia dla Rafała Trzaskowskiego,  
potrzebnych do zarejestrowania go jako kandydata  
na prezydenta RP, nie spodziewali się, że akcja 
skończy się takim wynikiem. 

Nie zakładali wprawdzie, ile 
podpisów chcą zebrać, ale zapla-
nowali jak chcą to zrobić. Tym-
czasem akcja spotkała się z du-
żym zainteresowaniem i trzeba 
było ją rozszerzyć. Początkowo 
planowali, że podpisy zbierane 
będą tylko w biurze Stowarzy-
szenia Łowickie.pl przy ul. Mo-
stowej od czwartku 4 czerwca do 

soboty 6 czerwca w godz. 12-18. 
Już pierwszego dnia biuro stowa-
rzyszenia odwiedziło 100 osób, 
ale niektórzy przynosili listy wy-
drukowane we własnym zakresie 
i wypełnione podpisami poparcia. 
W sumie bilans tego dnia wyniósł 
350 podpisów. 

Drugiego dnia tylko w ciągu 
pierwszej godziny podpisy zło-

żyło 100 osób. Przez cały dzień 
przybyło 450 podpisów. O godz. 
18, gdy zamykano biuro, było ja-
sne, że uda się zebrać co najmniej 
1.000 podpisów (bo było ich już 
800), udało się dwa razy więcej 
– 2.000. Zainteresowanie akcją 
było tak duże, że w sobotę zbie-
rano podpisy także na targowisku 
miejskim, a w niedzielę konieczne 
było objechanie miasta i zbieranie 
już gotowych list od osób, które 
same je zbierały we własnym za-
kresie – wśród swoich znajomych 
lub w rodzinie. 

Katarzyna Skierska-Pięta, pre-
zes Stowarzyszenia Łowickie.pl, 
zauważyła, że dużą grupę skła-

dających podpisy stanowiły oso-
by urodzone w latach 50., ale byli 
też starsi i młodsi. Do biura przy 
ul. Mostowej przychodzili miesz-
kańcy Łowicza, okolicznych wio-
sek, a nawet osoby z Bolimowa  
i Głowna – gdzie podpisy wpraw-
dzie zbierano, ale wcześniej oso-
by te dowiedziały się o tym, gdzie 
można je składać w Łowiczu, 
więc zdecydowały się przyjechać 
do naszego miasta. 

– Było duże poruszenie. Jeste-
śmy bardzo zadowoleni, ponieważ 
spotkaliśmy się z bardzo dobrymi 
opiniami. To było pozytywne do-
świadczenie – mówi Katarzyna 
Skierska-Pięta.  mwk

Głos poparcia dla Rafała Trzaskowskiego można było składać  
w Łowiczu przez trzy dni w siedzibie Stowarzyszenia Łowickie.pl. 
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Krzysztof Grzanka prezentuje tarczę, do której strzelał.  
Obok jego tata Sylwester, któremu przedpołudniowy wypad z synem 
także przypadł do gustu. 
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Mszę św. prymicyjną ks. Olgierd Filipowicz (po lewej) odprawił  
w intencji swojej rodziny. 
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Łowicz | Czy koronawirus dobije handel na zduńskiej?

Sklepy czekają na klientów
Jeśli koronawirus  
wróci na jesieni i pojawią 
się podobne ograniczenia 
w gospodarce i życiu 
społecznym, jakich 
doświadczyliśmy  
w minionych miesiącach, 
może to oznaczać koniec 
handlu na ul. Zduńskiej  
i innych ulicach  
w centrum.

Sprzedający w sklepach, któ-
re odwiedziliśmy, mówią, że 
handel od lat na Zduńskiej upa-
da, koronawirus sytuację tę jesz-
cze pogorszył. Otwarcie sklepów  
po przerwie wcale klientów nie 
przyciągnęło, nie ma boomu i sza-
łu zakupów. Klientów jest wy-
raźnie mniej, handlowcy szacują,  
że nawet o połowę.

Iwona Janicka, która sprze-
daje w sklepie obuwniczym ist-
niejącym od 17 lat i prowadzo-
nym przez jej mamę, powiedziała 
nam, że koronawirus sprawił, iż 
w marcu i kwietniu klienci znik-
nęli, sklep był zamknięty. – Przy-
chodziłam do sklepu na 4 godziny, 
ale to nie miało sensu. Ci, którzy 
wchodzili, nie chcieli przymierzać 
butów, nawet ich dotknąć wszyscy 

się bali, teraz już się nie boją, ale 
sprzedaż stoi – mówi.

Dlaczego? Podobnie jak inna 
ze sprzedawczyń, Monika Traut, 
ze sklepu z bielizną, m.in. Trium-
pha, tłumaczy, że powodem jest 
zakaz organizowania imprez ro-
dzinnych, ślubów, wesel, chrzcin, 
hucznych imienin czy urodzin.  

– Ludzie nie wychodzą z domów, 
nie bawią się, nie potrzebują no-
wych rzeczy, a w naszym przy-
padku znaczną część zysku uzy-
skiwaliśmy ze sprzedaży butów 
wizytowych – mówi Janicka. 
Dodaje, że liczy na ożywienie 
w najbliższych tygodniach, gdy 
te ograniczenia zostaną zniesio-
ne. Choć zastrzega, że dobrych 
butów w hurtowniach nie ma,  
że mniejsi producenci obuwia 
uruchamiają produkcję danych 
modeli tylko pod konkretne za-
mówienie. Zresztą producenci 
ci część materiałów pozyskiwali  
z Włoch, np. podeszwy czy skó-
rę, i w ostatnim czasie z powo-
du koronawirusa nie docierały do 
nich żadne dostawy. Na buty cze-
ka się dwa tygodnie, nadto sklep 
musi, w obecnej sytuacji, wziąć 
towar za gotówkę. 

Ludzie liczą 
na co ich stać
Monika Traut, stojąc na tle 

damskiej bielizny, mówi, że lu-
dzie z jednej strony boją się za-
kupów, ograniczają się do tego co 

konieczne, z drugiej wiele osób 
przez koronawirusa ucierpiało fi-
nansowo i zwyczajnie nie stać ich 
na wydanie pieniędzy na odzież.

Dodaje też, że obecna sytuacja 
jest wypadkową braku szersze-
go pomysłu na ul. Zduńską, która 
mogłaby swoim wyglądem zachę-
cać do zakupów. Początków upad-
ku handlu na niej upatruje w za-
mknięciu Mazowieckiej Wyższej 
Szkoły Humanistyczno-Pedago-
gicznej. – Wraz z odejściem stu-
dentów nie tylko Zduńska, ale Ło-
wicz zaczął się pogrążać – mówi. 
– W tamtym czasie pracowałam 
w innym sklepie. W weekend,  
w czasie zjazdów, byliśmy w sta-
nie wyrobić przychód całego ty-
godnia – wspomina lepsze czasy.

Dzieci nie zdzierają 
dresów
Bogumiła Czubak ze skle-

pu sportowego powiedziała nam,  
że śmiało może powiedzieć,  
że klientów jest o 50% mniej. 
– Dzieci są w domach, nie cho-
dzą do przedszkoli i do szkół, nie 
„schodzą” więc koszulki, dresy,  

a na pewno nie w takiej ilości jak 
wcześniej – mówi.

Wskazuje ona też na to, że 
klienci nie dokonują zakupów 
spontanicznych, pod wpływem 
emocji, bo coś im się spodobało. 
Przychodzą raczej po konkretną 
rzecz. Z niektórych dostaw trze-
ba było zrezygnować, bo towar nie 
znajdował nabywców.

Podobne spostrzeżenia ma pani 
Aleksandra ze sklepu Reporter 
Young. Ocenia, że zamknięcie 
szkół ograniczyło ruch w sklepie 
do połowy. – Nasze akcje promo-
cyjne, a mieliśmy już balony i cu-
kierki dla dzieci, nie przynoszą 
skutków – opowiada. – Trudno 
namówić klienta na zakupy. 

Właścicielka walczy o to, aby 
sklep przetrwał, ale przyznaje,  
że dochody znacznie spadły. 
Wpływ epidemii jest tu ogrom-
ny. Pani Aleksandra wspomina, 
że panika, jaka wybuchła wśród 
klientów w marcu, sprawiła,  
że dochodziło do sytuacji, gdy 
klientka w sklepie chcąc coś kupić 
nie podeszła nawet do lady. 

– Sądzę, że podobny do obec-
nego stan utrzyma się jeszcze 
przez kilka tygodni, mam jednak 
nadzieję, w połowie sierpnia na-
stąpi ożywienie, że rodzice ru-
szą na zakupy przed szkołą. O ile 
oczywiście nie będzie wprowa-
dzona nauka zdalna – zastrzega.

Ewelina Pawlina z antykwaria-
tu Polonica zauważa, że ruch jest 
wprawdzie mniejszy niż przed ko-
ronawirusem, ale jest. Bowiem 
mimo że szkoła nadal nie działa 

normalnie, to uczniowie potrze-
bują jednak podręczników, ze-
szytów, lektur, zużywają kred-
ki, ołówki, materiały plastyczne. 
Ale takie rzeczy jak piórniki czy 
plecaki mogą w sierpniu zostać  
na półkach.

Gwóźdź do trumny
– O czasach, gdy na Zduńską 

przyjeżdżali na zakupy miesz-
kańcy Sochaczewa, Skierniewic, 
Kutna czy Głowna możemy zapo-
mnieć – mówi właścicielka jedne-
go ze sklepów odzieżowych. Uli-
ca miała potencjał, którego nie 
udało się wykorzystać. Wykoń-
czyły ją markety i galeria w miej-
scu dawnej jednostki wojskowej. 
Choć przecież sklepy w tej galerii 
nie oferują ubrań z wyższej półki. 
Teraz koronawirus, obawiam się, 
może być przysłowiowym gwoź-
dziem do trumny handlu na Zduń-
skiej. Ocenia, że jest to w części 
wina władz miasta, a po części 
właścicieli nieruchomości, którzy 
windowali czynsze. I co ciekawe, 
nie wszędzie podejście właścicieli 
zmieniła epidemia. W części skle-
pów, do których zajrzeliśmy, usły-
szeliśmy, że czynsze obniżono  
z powodu koronawirusa, nawet do 
złotówki w jednym przypadku.  
– Prowadzimy sklep od 17 lat, 
właściciel budynku okazał duże 
zrozumienie dla naszej sytu-
acji, sam nam zaproponował po-
moc, dzięki temu jakoś działamy 
i czekamy aż sytuacja się poprawi  
– powiedziała Iwona Janicka. 

Ale są też tacy, którzy nie pa-
trzą przyszłościowo i w ogóle nie 
chcieli słyszeć o obniżkach. – Ci 
chyba nie patrzą na Zduńską i nie 
widzą zamkniętych lokali. Nie 
zdają sobie sprawy, że jeśli odej-
dziemy, to długo będą czekać  
aż ktoś zajmie nasze miejsce. 
Sami zdają się pozbawiać docho-
dów. Trudno to zrozumieć – mówi 
jedna ze sprzedających.

Sprzedawcy i właściciele skle-
pów mówili nam też w części,  
że korzystają z innych form po-
mocy, jak zwolnienie z płacenia 
ZUS czy wsparcie z Powiatowego 
Urzędu Pracy.  tb

reklama

Ewelina Pawlina z antykwariatu Polonica mówi: – Działamy już 16 lat w Łowiczu i szkoda byłoby  
teraz zamykać interes.

FO
t.

 t
O

m
a

S
z 

B
a

r
tO

S

Iwona Janicka ze sklepu obuwniczego na ul. Zduńskiej czeka  
na wesela i komunie – liczy, że ruszy wtedy sprzedaż butów wizytowych.
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Bogumiła Czubak ze sklepu sportowego na ulicy Zduńskiej  
mówi, że zauważalnie spadła sprzedaż dresów i koszulek,  
które kupowane były dla uczniów szkół.
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klienci nie 
dokonują zakupów 
spontanicznych, pod 
wpływem emocji, bo 
coś im się spodobało. 
Przychodzą raczej  
po konkretną rzecz.
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RZuT OKIEM | UtrUDnienia

Od kilku dni na wąskiej drodze serwisowej przy szlaku kolejowym 
Łowicz – Sochaczew (pomiędzy Zielkowicami Góry a DK70  
w Arkadii) kierowcy napotykają utrudnienia. na zlecenie kolei  
w poboczu drogi układany jest kabel energetyczny. wykonany w tym celu 
rów uniemożliwia zjechanie na pobocze od strony torowiska, co często 
jest konieczne w czasie mijania się samochodów. tb

reklama

Łowicz | trakt kończy prace na warszawskiej i Bolimowskiej

Jeszcze tylko dwa tygodnie!?
Kierownik budowy  
na ulicy Warszawskiej  
i Bolimowskiej Mirosław 
Galiński powiedział nam 
w poniedziałek 8 czerwca, 
że niemal pewne jest, że 
już 25 czerwca pojedziemy 
zamkniętym obecnie 
jeszcze rondem w ulicy 
Warszawskiej  
i wszystkimi drogami 
dojazdowymi do niego.

– Jeśli wszystko pójdzie zgod-
nie z planem, to termin ten jest jak 
najbardziej możliwy. W stosunku 
do całej inwestycji zostały nam 
niewielkie prace do zrealizowania. 
Kluczowym dla otwarcia ruchu 
jest jednak wykonanie oznakowa-
nia pionowego i poziomego. Na 
realizację tego jesteśmy umówieni 
z podwykonawcą na 17-19 czerw-
ca – zdradza nam plany Galiński. 
Na 24 czerwca umówiona jest ko-
misja, która dokona odbioru ozna-
kowania i jeśli nie będzie żadnych 

uwag i zalecenia zmian, wyda de-
cyzję o dopuszczeniu do ruchu  
na rondzie.

Do 25 czerwca zakończone zo-
staną też inne prace, jak np. mon-

taż ekranów akustycznych wzdłuż 
obu ulic. Przypomnijmy, powsta-
ną one na łącznej długości 625 m 
– będą to ekrany zarówno ze ścian 
wypełnionych wełną mineralną, 

jak i przezroczyste. Pozostają jesz-
cze do wykonania niewielkie frag-
menty chodników i ścieżek rowe-
rowych, z którymi firma szybko 
się upora.

Od 8 czerwca zamknięte jest 
skrzyżowanie ulic Warszawska 
– Iłowska (wiodącej w kierunku 
ulicy Gdańskiej przy hotelu Lo-
vicz). Skrzyżowanie to zniknie, 
w jego miejscu pracownicy firmy 
Trakt wykonają łącznik chodnika 
wzdłuż ul. Warszawskiej i frag-
ment zatoki parkingowej. Wspo-
mnieniem po nim będą schody 
umożliwiające zejście z nasypu 
drogowego w położoną niżej uli-
cę Iłowską. Chwilowo dojazd do 
tej ulicy możliwy jest tylko od ul. 
Gdańskiej, po zakończeniu prac 
na Iłowską dojedziemy bezpo-
średnio z ronda w ul. Warszaw-
skiej nową drogą, wybudowaną 
pomiędzy krajówką a hotelem 
Lovicz. 

W piątek 5 czerwca na rondzie 
w ul. Bolimowskiej, a następnie  
w poniedziałek 8 czerwca na ron-
dzie w ul. Warszawskiej, zasadzo-
no roślinność. Są to niskopien-
ne krzewy iglaste, w przyszłości  
w całości pokryją one ronda zielo-
nym kobiercem, który nie będzie 
kierowcom ograniczał widoku.

Kolej  
ma opóźnienia
Firma nie wykona obecnie 

100% zakresu prac przewidzia-

nego umową z miastem, chodzi 
m.in. o chodniki wzdłuż ul. War-
szawskiej w rejonie ulicy Gdań-
skiej. Powód jest prosty: na tym 
odcinku swoje prace z opóźnie-
niem planuje kolej. Firma Trakcja 
ma tam wykonać podporę pod 
planowany wiadukt. Wykonanie 
teraz pełnego zakresu prac przez 
Trakt groziłoby tym, że chodniki 
zostały zniszczone w czasie bu-
dowy podpory.

Od strony Klickiego 
będzie mniej 
kłopotliwie
Galiński zapowiedział, że na 

przełomie czerwca i lipca pra-
cownicy firmy Trakt zostaną 
przerzuceni na budowę dróg do-
jazdowych do planowanego wia-
duktu od strony południowej, 
czyli od ul. Klickiego. Obecnie, 
po pierwszych pracach przygoto-
wawczych, nic tam się nie dzieje. 
– Zacznie się dziać, ale ponieważ 
prawie cały zakres prac obejmu-
je wykonanie nowych dróg, nie 
spodziewam się, aby mieszkań-
cy miasta doświadczyli przez 
nasze roboty poważniejszych 
utrudnień, jak miało to miejsce  
na Bolimowskiej i Warszawskiej 
– uspokaja kierownik.  tb

W poniedziałek 8 czerwca na rondzie na ul. Warszawskiej, podobnie jak wcześniej 5 czerwca  
na Bolimowskiej, zasadzono płożące się iglaki.
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Łowicz | modernizacja oczyszczalni ścieków

Oferta droższa o 2 mln zł, ale miasto
chce pozyskać dodatkowe 4 mln
W piątek 29 maja  
w ratuszu otwarto  
przetarg na drugą część 
prac modernizacyjnych 
na miejskiej oczyszczalni 
ścieków. 

Najniższa oferta jest o 2 mln 
268 tys. zł droższa od zarezer-
wowanych przez miasto środków 
na ten cel (w wysokości 19 mln 
433 tys. zł) Pozostałe są droższe 
o przeszło 8 mln zł. Burmistrz 
Krzysztof Kaliński nie chciał spe-
kulować na temat wyboru wy-

konawcy. – Przetarg jest otwarty, 
mamy 60-dniowy okres związa-
nia umową, mamy więc czas na 
analizę ofert i podjęcie decyzji  
– powiedział nam. Niemniej dał 
do zrozumienia, że ma nadzieję, 
że nic nie stanie na drodze wyboru 
najniższej cenowo oferty, najko-
rzystniejszej dla miasta, które jest 
w trudnej sytuacji finansowej. Po-
wiedział nam natomiast, że spraw-
dzono już oferentów, są to firmy, 
które mają doświadczenie z reali-
zacji podobnych zamówień – więc 
o to można być spokojnym.

Najniższą ofertę zapropono-
wało konsorcjum firm HMK  
z Pszczyny i Konstrukcje Jastrzę-
bie z Jastrzębia Zdrój – 21 mln 701 
tys. zł, kolejne dwie opiewają na  
– 28 mln 648 tys. zł, oferta złożo-
na przez Miko-Tech z Łazisk Gór-
nych oraz 28 mln 904 tys. zł zło-
żone przez Melbud z Grudziądza.

Ciekawie oferty te prezentu-
ją się w odniesieniu do pierwsze-
go (marcowego) przetargu na to 
samo zadanie. Wówczas najtań-
szą ofertę złożyła firma Miko-
-Tech – 24,5 mln zł, Melbud ofe-

rował pracę za 30,1 mln zł, trzeci 
oferent – konsorcjum Eko-MTK  
z Brwinowa i Invest-Tech z Toru-
nia – 30,3 mln zł.

Burmistrz Łowicza Krzysz-
tof Kaliński powiedział nam,  
że trwa przygotowywanie wnio-
sku do Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska w Warsza-
wie o dodatkowe dofinansowanie 
modernizacji oczyszczalni o kwo-
tę 4 mln zł, przy wkładzie mia-
sta 3,7 mln zł. Przypomnijmy, że  
w obecnej chwili ratusz ma pod-
pisaną umowę na dofinansowanie 
prac z NFOŚ kwotą 45 mln zł.

Aktualnie na oczyszczalni fir-
ma Fambud ze Skierniewic reali-
zuje część pierwszą prac, ich war-
tość to blisko 58 mln zł. Roboty 
przebiegają bardzo sprawnie.  tb
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Stare Grudze | wygrana w batalii o przystanek PkP?

Modernizacja planowana  
w ciągu najbliższych pięciu lat
Prezydent Andrzej Duda i minister Andrzej 
Adamczyk zapowiedzieli budowę, odbudowę, bądź 
poprawę dostępności 200 przystanków kolejowych 
w kraju w ciągu pięciu najbliższych lat.  
Na liście lokalizacji znalazły się też Stare Grudze 
w gminie Łyszkowice, na linii kolejowej nr 15: 
Bednary – Łódź Kaliska.

Warunkiem realizacji inwe-
stycji będzie deklaracja regional-
nego organizatora przewozów  
o korzystaniu z wybudowanej in-
frastruktury. Inwestycja w Starych 
Grudzach ma być jedną z 9 w wo-
jewództwie łódzkim. Wskazane 
zostały tak naprawdę dwie loka-
lizacje, czyli miejsce obecnie ist-
niejącego przystanku oraz drugie, 
bliżej drogi powiatowej. Oczywi-
ście nonsensem byłoby budowa-
nie dwóch przystanków w odle-
głości około 200 metrów, choć 
tak wynikałoby z przedstawionej  
9 maja infografiki. Szymon Hup-
tyś, rzecznik prasowy Minister-
stwa Infrastruktury, wyjaśnia nam, 
że są to dwie lokalizacje propono-
wane, a wybór jednej z nich mi-
nisterstwo chce zostawić lokalnej 
społeczności. 

– Decyzja dotycząca działań na 
tych przystankach, w tym wskaza-
nie dokładnej lokalizacji, zakresu 
prac, okresu realizacji, zostanie 
podjęta po przeprowadzeniu do-
datkowych konsultacji z jednost-
kami samorządu terytorialnego  
– informuje Szymon Huptyś. 

Jeżeli więc lokalnej społeczno-
ści będzie zależało na utrzymaniu 
przystanku w dotychczasowej, hi-
storycznej lokalizacji (praktycz-
nie w polu), to istniejący przysta-
nek przejdzie modernizację. Jeżeli 
wybrana zostanie druga opcja, to 
obecny przystanek zostanie wy-
łączony z użytkowania, a powsta-
nie nowy (też na terenie Starych 
Grudz).

Rekomendowana lista 200 
przystanków jest katalogiem 
otwartym, co oznacza, że stro-

na społeczna może zgłaszać inne 
postulaty związane z potrzebą 
realizacji inwestycji przystanko-
wych.

Przypomnijmy, że mieszkańcy 
Starych Grudz, tworzący komi-
tet na czele z radnym Andrzejem 
Foksem i sołtysem Andrzejem 
Maratem, od lat walczą o, by 
miejscowość miała przystanek ko-

lejowy na miarę współczesnych 
czasów, mimo że został on pomi-
nięty podczas wielkiej moderniza-
cji linii w 2011 roku. Walczyli już  
o jego modernizację, później zbie-
rali podpisy przeciwko planom 
jego likwidacji, a końcu sami,  
w czynie społecznym, utwardzi-
li dojazd do niego od strony drogi 
powiatowej.  tm

Gmina Zduny | Oświetlenie uliczne

350 lamp zostanie wymienionych na ledowe
Spółka Greenie Polska z War-

szawy dostarczy do Zdun 350 
lamp LED, które zostaną wyko-
rzystane do modernizacji oświe-
tlenia ulicznego. 

W pierwszej kolejności gmi-
na chce wymienić oświetlenie 
wzdłuż drogi krajowej nr 92 – po-
nieważ to poprawi na niej widocz-

ność, wpłynie na estetykę i spowo-
duje oszczędności. 

Firma została wyłoniona  
w drodze zapytania ofertowe-
go. Spośród 350 lamp 20 będzie 
miało moc 100 W, a 330 sztuk  
– moc 50 W. Zastąpią one istnie-
jące oświetlenie sodowe. Koszt 
zakupu wynoszący 127.661,70 zł 

zostanie pokryty z funduszu so-
łeckiego miejscowości, gdzie zo-
staną one zamontowane.

Na ostatniej sesji Rady Gmi-
ny Zduny, która obradowała 29 
maja, wójt Krzysztof Skowroń-
ski mówił, że w ubiegłym roku, 
w ramach pilotażowego projek-
tu, na terenie gminy zamontowa-

no 12 lamp LED. Zużycie ener-
gii elektrycznej tych lamp było  
o 68% mniejsze w porównaniu  
do lamp sodowych. 

Dlatego gmina zdecydowała się 
stopniowo wymieniać oświetle-
nie. W sumie na terenie gminy jest 
około 1 tys. punktów świetlnych.  
 mwk

Bolimów | inwestycja w innym miejscu

Znamy nową lokalizację 
marketu Dino
Jak udało się nam 
dowiedzieć w Urzędzie 
Gminy Bolimów,  
są poważne przymiarki  
do budowy marketu Dino  
w tej miejscowości. 

Nie mniej jednak nie powsta-
nie on raczej na narożnej dział-
ce pomiędzy ulicami Łowicką 
a Filtrową, o której to lokaliza-
cji wcześniej pisaliśmy. Obecnie 

w urzędzie trwa procedura usta-
lenia warunków zabudowy pod 
market na działce położonej przy 
ul. Skierniewickiej, w niedalekiej 
odległości od wiaduktu nad auto-
stradą A2. Z wnioskiem o wyda-
nie warunków wystąpił właściciel 
nieruchomości. Obiekt wraz z za-
pleczem miałby odpowiadać ska-
li marketu Dino, który powstał  
w Nieborowie przy Alejach Le-
gionów Polskich kilka lat temu.  tb

Łowicz | zarząd Dróg i transportu

Łowicka firma wyremontuje
„Chruślankę”
Powiatowy Zarząd Dróg  
i Transportu w Łowiczu 
29 maja rozstrzygnął drugi 
przetarg na przebudowę 
drogi powiatowej  
Krępa – Chruślin,  
czyli tzw. „Chruślanki”. 

Pierwszy, przeprowadzony na 
przełomie marca i kwietnia, unie-
ważniono. Jak pisaliśmy na łamach 
NŁ, było to dobre posunięcie, po-
nieważ najniższa cena zapropo-
nowana w drugim postępowa-
niu była niższa prawie o 400 tys. 
zł w porównaniu do pierwszego. 

W rozstrzygniętym drugim 
przetargu startowało 6 oferentów. 
Najtańsza była oferta Przedsię-
biorstwa Robót Inżynieryjno-Dro-
gowych z Łowicza, która opiewała 
na 2.522.707,52 zł. 

Na remont „Chruślanki” po-
wiat ma przyznaną dotację z rzą-
dowego Funduszu Dróg Samo-
rządowych, która wyniesie 70% 
poniesionych kosztów. Umowa 
dotycząca tej dotacji została już 
podpisana przez Zarząd Powiatu 
Łowickiego, teraz czeka na pod-

pis wojewody. Dopiero po dopeł-
nieniu tej formalności i nadaniu 
jej numeru dyrektor Powiatowego 
Zarząd Dróg i Transportu będzie 
mogła podpisać umowę z wy-
konawcą. PRID będzie miał 150 
dni na wywiązanie się z umowy  
od momentu jej podpisania. 

Powiat zaplanował wykonanie 
na drodze Krępa – Chruślin no-
wej nakładki na długości 9.690 m, 
z czego 1.320 m położone jest na 
terenie gminy Bielawy, a 8.370 m 
– na terenie gminy Domaniewice. 
W czasie prowadzenie praca dro-
ga będzie odcinkami wyłączona  
z ruchu, wyznaczone będą objaz-
dy. Od kiedy można się spodzie-
wać tych utrudnień – będziemy in-
formować.  mwk

O pozostawienie przystanku w Starych Grudzach od lat walczyli 
mieszkańcy tej miejscowości. zdjęcie z 2018 roku. 
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PriD będzie miał 150 
dni na wywiązanie się 
z umowy od momentu 
jej podpisania.
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Powiat łowicki | Sezon może potrwać do końca czerwca

Jedzmy polskie truskawki!
Od początku maja na targowisku miejskim  
w Łowiczu można było kupić polskie truskawki – 
wtedy kosztowały 20 zł za 1 kg, obecnie są o połowę 
tańsze. Cena zmienia się jednak z dnia na dzień. 
Aby dowiedzieć się, jak zapowiada się tegoroczny 
sezon, pojechaliśmy do Karsznic w gminie Chąśno, 
gdzie znajduje się duża plantacja tych owoców. 
Rosną na niej truskawki odmian Roxana oraz Asia. 

Rozmawialiśmy z jej właścicie-
lem Rafałem Gawrońskim, który 
uprawą tych owoców zajmuje się 
od 20 lat. Jego 5-hektarowa plan-
tacja przykryta była agrowłók-
niną i jest nawadniana, ale plony  
w tym roku są niskie. Powinien 
zbierać jednorazowo 2-3 tys. łu-
bianek, zbiera zaledwie 800-1000. 
Tłumaczy to niekorzystną aurą, 
zwłaszcza zimnymi nocami, któ-
re występowały przez całą wiosnę 
i wciąż występują. 

Co ciekawe, nawet te truskaw-
ki, na których są już dojrzałe owo-

ce, wciąż kwitną. To oznacza, że 
owoce będą jeszcze przez mie-
siąc. Plantator z Karsznic powie-
dział nam, że w jego gospodar-
stwie raczej nie będą rwane te 
ostatnie owoce, ponieważ będzie 
wtedy inna praca do wykonania, 
ale jest szansa na to, że będą rolni-
cy, którzy zdecydują się je zrywać  
i sprzedawać.

Rafał Gawroński truskaw-
ki sprzedaje na rynkach hurto-
wych w Broniszach pod Warsza-
wą lub na ul. Zjazdowej w Łodzi 
za około 18 zł za 2-kilogramową  

łubiankę. Pytany przez nas, jak 
będzie wyglądał ten sezon przy-
znał, że wiele będzie zależa-
ło od pogody. – Takie ceny jak 

są obecnie, byłyby zadowalają-
ce, ale one na pewno spadną, bo 
pojawi się truskawka gruntowa. 
Teraz jest duże zapotrzebowanie  

na truskawki, a jest ich mało na 
rynku. 

Jakie później będą ceny – trud-
no powiedzieć. Dla celów prze-
mysłowych cena może być tak 
niska, że wielu plantatorów nie 
zdecyduje się na zbiór. Jak mówi 
nasz rozmówca, uprawa truska-
wek generuje duże koszty i jest 
pracochłonna. Plantacja musi być 
objęta ochroną przez cały rok,  
a sam zbiór też jest bardzo drogi 
ze względu na duże koszty siły 
roboczej. – Zastanawiam się, czy 
nie czas skończyć tej uprawy, po-
nieważ z roku na rok utrzymanie 
plantacji staje się coraz bardziej 
uciążliwe. Na dodatek truskawki  
z Hiszpanii są dla nas dużą konku-
rencją. Naprawdę nie rozumiem 
tego, jak może się opłacić przywo-
żenie ich do Polski, przy obecnych 
kosztach transportu. Poza tym 
wydaje mi się, że koszt utrzyma-
nia plantacji i koszt siły roboczej 
w Hiszpanii nie jest chyba niższy 
niż w Polsce.  mwk

Gmina Łowicz | kłopoty na wodociągach

Pogorszona woda. Sanepid zaleca gotowanie
Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna  
w Łowiczu stwierdziła pod koniec maja w wodzie w dwóch 
wodociągach na terenie gminy Łowicz, obsługujących 
Zabostów Duży, Zabostów Mały, Strzelcew i Popów oraz 
Dąbkowice Górne podwyższoną ilość mikroorganizmów. 

W przyszłym tygodniu będzie 
wiadomo, czy podjęte przez gmi-
nę Łowicz działania poprawiły jej 
jakość.

Sanepid okresowo dopuszcza 
możliwość korzystania z wody  
z tych sieci, ale z zastrzeżeniem, 
że do spożycia jak i do przygoto-
wywania posiłków mieszkańcy 
tych miejscowości powinni wodę 

tę gotować przez około dwie mi-
nuty. Woda bez przegotowania 
może być stosowana do codzien-
nego mycia, prania odzieży, prac 
porządkowych.

Robert Żyto zajmujący się  
w Urzędzie Gminy Łowicz wo-
dociągami powiedział nam, że 
natychmiast po otrzymaniu z Sa-
nepidu wspomnianych zastrze-

żeń, gmina rozpoczęła działania 
zmierzające do poprawy jej jako-
ści. Obie sieci zostały poddane in-
tensywnej dezynfekcji przez chlo-
rowanie i płukanie. – Pobierzemy 
próbki wody we wtorek (9 czerw-
ca) i zlecimy jej przebadanie la-
boratoryjne – zapowiedział nam  
w poniedziałek 8 czerwca. Wy-
niki powinny być znane w po-
niedziałek 15 czerwca. Jeśli oka-
że się, że jakość wody uległa 
poprawie i spełnia normy, zostanie  
o tym powiadomiona Powiatowa 
Stacja Sanitarno-Epidemiologicz-
na, która wykona ponowne kon-

trolne badania. Jeśli wyniki stacji 
będą pokrewne z wynikami gmi-
ny, obostrzenia zostaną cofnięte.

Co na przyszłość?
Żyto powiedział nam, że  

w związku z problemami jakie 
wystąpiły na kilku ujęciach wody, 
planuje poważne prace zmierzają-
ce do zabezpieczenia jej dostaw 
do mieszkańców. Część prac za-
bezpieczających już wykonano. 
W przypadku ujęcia w Niedź-
wiadzie, udało się już wykonać 
spięcie z wodociągiem gminy 
Chąśno (Goleńsko) oraz spięcie  

z wodociągiem miejskim. Prace 
te związane są z zamiarem gmi-
ny wykonania nowej studni na uję-
ciu w Niedźwiadzie, gdzie jed-
na z dwóch studni jest wyłączona  
z eksploatacji, z powodu obniże-
nia  wydajności. Powodem może 
być obniżenie się poziomu wód 
podziemnych lub wiek studni.

Odwiert nowej studni zapla-
nowano także w Jamnie, na jed-
nej z działek wykupionych ostat-
nio przez gminę, w sąsiedztwie 
obecnego ujęcia. Zastąpi ona wy-
eksploatowaną już jedną z dwóch 
studni.

Natomiast w Zabostowie aktu-
alnie trwają prace naprawcze na 
jednej z dwóch studni, która wy-
kazuje się mniejszą wydajnością. 
Studnia jest zachlorowana, a prace 

polegają na szczotkowaniu otworu 
studziennego. Obecnie woda do-
starczana jest z działającej studni 
oraz z terenu gminy Kocierzew.

Wójt gminy Łowicz Andrzej 
Barylski powiedział na ostatniej 
sesji Rady Gminy, że w okresach 
wiosenno-letnich ujęcia wody są 
przeciążone, do tego stopnia, że 
po całym dniu trudno jest napeł-
nić zbiorniki wyrównawcze na 
ujęciach. A gminne studnie, czer-
pią wodę ze studni stosunkowo 
płytkich, sięgających kilkudzie-
sięciu lub ponad 100 m głęboko-
ści. Dlatego mieszkańcy gminy 
mogą spodziewać się okresowych 
kłopotów w odbiorze wody, choć 
wójt liczy, że podjęte działania 
zminimalizują te niedogodności. 
 tb

Gmina Nieborów 

25 ton folii  
do recyklingu
Gmina Nieborów zamierza 
do końca czerwca 
zakończyć nieodpłatny 
odbiór od rolników folii 
po kiszonkach i innych 
opakowań np. po nawozach. 

Chodzi o te osoby, które za-
deklarowały udział w programie 
odbioru. Deklaracje zbierano na 
przełomie listopada i grudnia, pod 
koniec marca gmina otrzyma-
ła informację o pieniądzach, a do 
obecnej chwili zajmowała się wy-
łonieniem wykonawcy usługi.

Program odbioru folii zosta-
nie sfinansowany z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
w Łodzi. Jego wartość to 12.637 
zł. Zlecenie po rozeznaniu rynku 
trafiło do firmy Nador z Ostro-
wi Mazowieckiej, która za swo-
je usługi otrzyma wynagrodze-
nie wyższe tylko o 50 groszy od 
kwoty dotacji. Zajmie się ona nie 
tylko odbiorem, ale też recyklin-
giem folii.  tb

Truskawkowe pole Rafała Gawrońskiego z Karsznic w gminie 
Chąśno ma powierzchnię 5 hektarów. tegoroczne plony to 1/3 tego, 
czego rolnik się spodziewał. 
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Gmina Kocierzew Płd. | Planowanie przestrzenne wcale nie musi być abstrakcją

Szkolenie i ankieta dla dorosłych, konkurs dla uczniów
Ciekawy projekt 
na temat planowania 
przestrzennego realizuje 
gmina Kocierzew Płd. 
Skorzystają z niego osoby 
dorosłe oraz uczniowie 
szkół podstawowych. 

Dla dorosłych jeszcze w lutym 
przeprowadzono szkolenie na te-
mat planowania przestrzennego, 
w którym wzięło udział około 50 
osób. Gmina zachęca ich rów-
nież do wzięcia udziału w ankie-
cie na temat rodzaju zabudowy, 

jaką chcieliby dopuścić w wybra-
nych miejscowościach. Uczniowie 
będą mieć szkolenie i konkurs pla-
nistyczny, w którym pula nagród 
wyniesie 13.300 zł. 

Gmina otrzymała na ten cel 
grant w wysokości 42.089 zł. 
Są to pieniądze z Europejskiego 
Funduszu Społecznego „Wiedza, 
Edukacja, Rozwój”, których dys-
ponentem jest Fundacja Inicjatyw 
Menedżerskich z Lublina. Projekt 
nazywa się „Partycypacja w pla-
nowaniu przestrzennym II edycja” 
i pod taką nazwą można szukać 
informacji na jego temat na stro-
nie Urzędu Gminy. 

Część projektu adresowana dla 
osób dorosłych dotyczy aktualnie 
sporządzanego miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzen-
nego, który dotyczy fragmentów 
wsi Jeziorko, Kocierzew i Ostro-
wiec, odrębnie fragmentu Gągo-
lina Płd. W ankiecie można od-
powiedzieć czy powinna być tam 
zabudowa mieszkalna, czy za-
grodowa. Konkurs dla dzieci nosi 
tytuł „Od pomysłu do projektu 
– Moja wizja terenów zielnych 
w gminie”. Miał on zostać przepro-
wadzony w tym roku szkolnym, 
ale z powodu odwołania zajęć 
w szkołach został przesunięty na 

rok szkolny 2020/2021 i będzie re-
alizowany od września do listopada. 

Najpierw uczniowie będą mieć 
spotkanie z planistką, na którym 
poznają zasady planowania prze-
strzennego – jest on niezbędny, 
aby wziąć udział w konkursie. Po-
tem w grupach, liczących mini-
mum 3 osoby, będą przygotowy-
wać plan zagospodarowania dla 
terenu o powierzchni około 1,3 ha, 
położonego w Kocierzewie Płd., 
pomiędzy strażnicą OSP a kościo-
łem. Jest to teren należący do pa-
rafi i, a ksiądz proboszcz wyraził 
zgodę, aby był on przedmiotem 
konkursu. 

Jak nam powiedziała Lucyna 
Sierota, zajmująca się w Urzędzie 
Gminy projektami zewnętrznymi, 
konkurs wymaga zaangażowania, 
ponieważ uczniowie będą musie-
li poznać ten teren i zasady robie-
nia planów. Swoją pracę muszą 
zrobić zgodnie z tymi zasadami 
zagospodarowania przestrzenne-
go. Nie wystarczy więc, że pusz-
czą wodze fantazji i zdecydują czy 
teren powinien mieć funkcję np. 
wypoczynkową lub edukacyjną, 
bo koncepcję trzeba dostosować 
do istniejącej zabudowy, infra-
struktury, narysować to na mapie 
i opisać. Pracy będzie dużo, ale 

też będzie ona wysoko nagrodzo-
na. W dwóch kategoriach wieko-
wych (klasy IV-VI oraz VII-VIII) 
nagroda za zajęcie I miejsca wy-
nosi 1.200 zł, za miejsce II – 900 
zł, za III – 600 zł. 

Dodatkowo w ramach projek-
tu przygotowane zostały ulotki 
na temat zagospodarowania prze-
strzennego, które nie zostały jesz-
cze rozdane mieszkańcom. Zleco-
ne zostało tzw. badanie krajobrazu 
centrum gminy – które będzie po-
tem poddane analizie. Wszystkie 
te działania mają na celu uświa-
domienie mieszkańcom, że mają 
wpływ na planowanie przestrzen-
ne. Jeśli przy okazji uda się w za-
gospodarowaniu gminy coś zmie-
nić na lepsze – będzie to korzyść 
dla całej gminy.  mwk

Łowicz | rekrutacja do szkół średnich

Technikum Informatyczne na Blichu
nadal istnieje. Są też inne propozycje
W poprzednim numerze NŁ pisaliśmy 
o tegorocznej rekrutacji do szkół 
ponadpodstawowych, która będzie przebiegała 
w innym terminie niż w ubiegłych latach, 
ze względu na późny termin egzaminu klas 
ósmych – te planowane są od 16 do 18 czerwca. 

Wymieniliśmy również kierun-
ki kształcenia w szkołach śred-
nich na naszym terenie. W ofercie 
ZSP nr 2 „zniknęło” – nie z naszej 
winy – Technikum Informatyczne 
w ZSP nr 2 na Blichu. Takie ma-
teriały otrzymaliśmy z łowickiego 
starostwa – gdy błąd został znale-
ziony, gazeta poszła już do druku. 

Dlatego wyjaśniamy: kieru-
nek taki w szkole na Blichu nadal 
funkcjonuje. Jest to obecnie 5-let-
nie technikum (na bazie gimna-
zjum było 4-letnie).

Dyrektor szkoły Jerzy Zabost 
podkreśla, że to wiodący kieru-
nek kształcenia, choć nie jedyny. 
W tym roku do matury przystępu-
ją absolwenci aż trzech klas Tech-
nikum Informatycznego, na po-
zostałych poziomach są po dwie 
klasy. 

W nowym roku szkolnym pla-
nowane jest utworzenie tylko jed-

nej klasy, ponieważ powstaje rów-
nież nowy kierunek – Technik 
Programista, z którym dyrekcja 
szkoły wiąże duże nadzieje. 

Poza Technikum Informatycz-
nym dużym zainteresowaniem 
cieszy się Technikum Logistycz-

ne, co dyrektor tłumaczy tym, 
że na naszym terenie funkcjonuje 
wiele fi rm transportowych. 

Od 2018 w szkole ponownie 
kształceni są technicy żywienia, 
a wcześniejsze dwa lata nie było 
wystarczającej liczby chętnych, 

nawet do powstania klasy łączo-
nej z Technikum żywienia i Usług 
Gastronomicznych. Dyrektor Za-
bost przypuszcza, że ożywie-
nie tego kierunku związane jest 
z umową patronacką, którą szko-
ła zawarła ze spółka Agros Nova. 
Na mocy tej umowy uczniowie 
odbywają w łowickim zakładzie 
płatne praktyki. Dodatkowo, je-
śli z przedmiotów zawodowych 
osiągną średnią ocen powyżej 4,0 
– Agros Nova funduje im stypen-
dium wynoszące 250 zł miesięcz-
nie, które wypłacane jest przez 
cały rok. 

Dyrektor przyznaje, że mło-
dzież, mając wymierne korzy-
ści z nauki, ma większą mo-
tywację do pracy. – Obecnie 
czterech uczniów ma stypendia, 
ale ja widzę, jaki wysiłek wkładają 
w to, żeby walczyć o lepsze oce-
ny – mówi Zabost, przyznając, 

że na pewno uczniom wychodzi to 
na dobre.

Warto jeszcze wspomnieć 
o tym, że szkoła ma kierunek ty-
powo męski – Technikum Mecha-
nizacji Rolnictwa i Agrotroniki 
– na który jeszcze nie zgłosiła 
się żadna dziewczyna, choć była-
by mile widziana. Dyrektor nazy-
wa ten kierunek „dedykowanym” 
– ponieważ wybierają go zwykle 
chłopcy, którzy chcą pracować 
w rolnictwie. W Technikum 
Agrobiznesu są zarówno dziew-
częta, jak i chłopcy. �

młodzież, mając 
wymierne korzyści 
z nauki, ma większą 
motywację do pracy. 
– Obecnie czterech 
uczniów ma stypendia, 
ale ja widzę, 
jaki wysiłek wkładają 
w to, żeby walczyć 
o lepsze oceny.

MirKa WOLSKa
-KObiereCKa

mirka.wolska@lowiczanin.info
uczniowie Technikum Informatycznego na Blichu mają 
możliwość uczestniczenia w zajęciach Szkolnego Koła Robotyki – 
rOBOtOmaniaCy. założycielem i prowadzącym zajęcia jest nauczyciel 
przedmiotów zawodowych krzysztof Błaszczyk.  
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Łowicz | Osiedle tkaczew

W jednym z bloków od lat zalega woda
Lata płyną, a w bloku nr 3 na os. Tkaczew 
mieszkańcy – jak zawsze – zmagają się z wodą, 
która zalewa piwnice. Problem występuje od lat,  
a spółdzielnia dotąd się z nim nie uporała.  
Pytanie tylko: winna jest spółdzielnia czy miasto? 

Blok nr 3 na Tkaczewie znajdu-
je się na końcu osiedla, w bliskim 
sąsiedztwie restauracji „Stara Łaź-
nia”. Jest on również najniżej po-
łożony ze wszystkich na osiedlu. 
Kiedy wejdzie się na którąkolwiek 
z trzech klatek schodowych, czę-
sto można poczuć zapach stęchli-
zny, który uderza w nozdrza. To 
efekt wody, która zalega w piwni-
cy po każdym deszczu. 

– Można powiedzieć, że to  
u nas reguła. Kiedy pada deszcz, 
to w piwnicy zawsze stoi woda. Po 
tylu latach zdążyliśmy się już do 
tego przyzwyczaić – wyznaje nam 
Joanna Bolimowska, która miesz-
ka w bloku od dawna. 

To trwa od 1963 roku
Problem sięga czasów, kie-

dy blok był świeżo wybudowany, 
czyli jest utrapieniem dla miesz-
każców już ponad pół wieku.  
– Jestem pierwszą lokatorką, która 
się tu wprowadziła, to był marzec 
1963 roku i pamiętam, że niedłu-
go później zaczęło zalewać piw-
nicę – relacjonuje Barbara Sala-
mończyk. 

To samo mówi nam pan Ma-
rian, lokator z bloku. – Swego cza-
su wody było na wysokość metra. 
Na klatce schodowej śmierdzi. To 
się dzieje od 1963 roku. 

Przez lata zdarzały się sytu-
acje, gdy po większym deszczu 

woda w piwnicy sięgała najwyż-
szych stopni i wychodziła na kory-
tarz. Podczas ulewy wybijało na-
tomiast studzienki kanalizacyjne, 
co wiązało się dodatkowo z nie-
przyjemnym smrodem. Miesz-
kania na parterze zmagają się też  
z wilgocią, która przechodzi z mo-
krych piwnic. 

Niekiedy mieszkańcom 
pomaga straż
Jak usłyszeliśmy od mieszkań-

ców, podczas większych opadów 
deszczu straż regularnie bywa  
na miejscu i wypompowuje zale-
gającą wodę. 

– W zeszłym roku w sierpniu 
przyjechali do nas strażacy i in-
terweniowali, ale nie zawsze tak 
jest. Czasem woda jest mniejsza 
i wtedy nie są potrzebni, choć  
w niektórych, niżej położonych 
komórkach, ona zalega – wyjaśnia 
lokatorka. 

Mieszkańcy zwracają także 
uwagę na zapchane studzienki, 
które znajdują się przy bloku. Za-
rośnięte trawą, zasypane ziemią. 
– Dzwoniłam do administracji  
i wspominałam o tym, usłysza-
łam, że te są oczyszczone, ale  
w rzeczywistości tak nie jest  
– tłumaczy lokatorka, która woli 
pozostać anonimowa. – Rozu-
miem, że piwnica jest zalewana 
podczas ulewy, gdzie woda zale-

ga też na ulicach, ale w ostatnim 
czasie jest susza, w poniedziałek 
11 maja trochę popadało i w piw-
nicy znów to samo, ale na nieco 
mniejszą skalę. 

Piwnica zalewana jest głównie 
w sezonie wiosennym i jesien-
nym, gdy jest najwięcej deszczów. 
W zimę natomiast się to nie zda-
rza. Problemem jest jednak to, że 
woda w podziemiach pojawia się 
nawet podczas niewielkich opa-
dów, takich jak w połowie maja. 
Z tego względu komórki w piw-
nicy są raczej niewykorzystywane 
przez mieszkańców, z obawy o za-
lanie trzymanych tam przedmio-
tów. Niektórzy z mieszkańców 
próbują też ustawiać przedmioty 

na prowizorycznym podwyższe-
niu z desek lub skrzynek, tak by 
nie dosięgnęła ich woda. 

Wśród mieszkańców niejedno-
krotnie pojawiają się głosy iryta-
cji. – Wkurza mnie to, że jest ktoś 
odpowiedzialny za to, a problem 
cały czas jest. To trwa od dawna, 
technika poszła do przodu, a pro-
blem nadal jest nierozwiązany. 
Mieszkańcy są też zrezygnowani. 
– Ja już nie wierzę, że ten problem 
zostanie rozwiązany – przyznaje 
Joanna Bolimowska. 

Woda i ścieki  
w jednej rurze
Prezes ŁSM Armand Ruta 

przyznaje, że problem faktycz-

nie istnieje od kilkudziesięciu lat,  
a głównym jego powodem jest 
to, że deszczówka połączona jest  
z kolektorem ścieków sanitarnych, 
a ten kolektor jest w fatalnym sta-
nie, przy dużych opadach deszczu 
się zatyka. – Ścieki nie nadążają 
odpływać, a ten blok jest najniżej 
położony i w takiej sytuacji naj-
bardziej narażony na zalanie. Je-
śli jest podtopiony kolektor w ul. 
Tkaczew, to w pierwszej kolejno-
ści pojawia się problem z wodą  
w bloku nr 3 – wyjaśnia Armand 
Ruta. 

Przyznaje, że radzono mu, by 
zablokować kratki ściekowe do 
kanalizacji w pralni, ale tak zro-
bić nie można, bo przy zatorze 

wymieszane z deszczówką ścieki 
wybiją w mieszkaniach na parte-
rze. 

Prezes przyznaje też, że miesz-
kańcy mają nieco racji w przypad-
ku zarośniętych studzienek, któ-
rych część wymaga oczyszczenia. 
Jednak jego zdaniem nie mają one 
większego wpływu na rozwiąza-
ne tej sytuacji, bo problem leży  
po stronie kanalizacji. – Dobrze 
jest, jeśli woda schodzi z jezdni,  
a nie wchodzi do kolektorów.  
A tak tu nie jest. 

Podkreśla, że rozwiązanie pro-
blemu leży w gestii miasta, a nie 
spółdzielni mieszkaniowej. – Do-
póki nie będzie uporządkowana  
w mieście gospodarka wodno-ka-
nalizacyjna, ten problem będzie 
się pojawiał – dodaje.

Ratusz z kolei wyraża zdziwie-
nie. Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroński 
powiedział nam, że nigdy pro-
blem zalewania bloku nr 3 na 
Tkaczewie nie był mu przez ŁSM 
zgłoszony. Mówi, że ma świado-
mość, iż połączenia kanalizacji 
deszczowej z sanitarną istnieją  
w Łowiczu w wielu miejscach, 
sporo też było sytuacji, gdy po 
ulewach powodowało to zalewa-
nie piwnic. Tak było na przykład 
w rejonie os. Starzyńskiego, mia-
sto zlecało tam czyszczenie ka-
nalizacji, wymieniono też część 
kolektora. Ale problemu na Tka-
czewie nie zgłaszano. 

– Jeśli mam sygnał, to mu-
szę i chcę przyjrzeć się sprawie 
– mówi Paweł Gawroński. – Ta 
nigdy nie padła w rozmowach  
ze spółdzielnią.

– Przez dłuższy czas rzeczy-
wiście było dobrze – odpowiada  
na to prezes Ruta. – Ale ten kolek-
tor jest do wymiany. Każę inspek-
torowi wystosować pismo do bur-
mistrza.  mz, wal
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Polityka | Co mają wybory prezydenckie do lokalnych dylematów rozwojowych

CPK: Nie stracić tej szansy
Premier potwierdza, 
prezydent wspiera: 
wielkie lotnisko 
powstanie.  
Dla Łowicza to szansa.

4 czerwca, podczas wystąpie-
nia w Sejmie w związku ze zgło-
szonym przez siebie wnioskiem  
o wotum zaufania, premier Mora-
wiecki powtórzył, że rząd będzie 
budował Centralny Port Komuni-
kacyjny. Projekt obejmuje budo-
wę wielkiego lotniska w rejonie 
Wiskitek i Baranowa, 40 km od 
Łowicza w stronę Warszawy oraz 
modernizację 1800 kilometrów 
linii kolejowych w całym kraju. 

Mają one powiązać każdy region 
Polski z CPK i Warszawą. Skróci 
to czas podróży i przełamie, po-
rozbiorowe jeszcze, wąskie gardła 
w komunikacji.

Budowę wsparł, w swym wy-
stąpieniu w Sejmie, ubiegający 
się o reelekcję prezydent Andrzej 
Duda. Wymienił wcześniej wprost 
CPK w kontekście inwestycji, któ-
re mają być kołem zamachowym 
gospodarki w wychodzeniu z kry-
zysu spowodowanego pandemią. 

Program CPK finansowany ma 
być w większości ze źródeł ka-
pitału zagranicznego i rozwojo-
wych Unii Europejskiej. Pierwsze 
samoloty mają wystartować stąd  
w 2027 roku. Trwają też prace nad 

raportem z konsultacji społecz-
nych nad przebiegiem szybkiej 
kolei z Warszawy przez CPK do 
Łodzi, Wrocławia i Poznania. Ło-

wicz będzie mieć połączenie z tą 
linią przez zmodernizowaną linię 
skierniewicką z węzłem w okoli-
cach Dzierzgowa.

Wkrótce zostanie wyłoniony 
doradca strategiczny tej inwesty-
cji. O to starają się dwa porty lot-
nicze – Narita z Japonii oraz Seul-
-Inczon z Korei Południowej.

CPK stanowi wielką szan-
sę rozwojową dla Łowicza, bo  
w zasięgu półgodzinnego do-
jazdu oferować będzie tysiące 
miejsc pracy, od najprostszych, 
do najbardziej wyrafinowanych, 
wymagających specjalistycznego 
przygotowania. 

Temat stanowić jednak może 
też jeden z wątków kampanii 
wyborczej. Jeden z kontrkandy-
datów prezydenta Dudy, Rafał 
Trzaskowski, mówił już bowiem 
kiedyś, że jego zdaniem CPK nie 
jest potrzebny, bo: „W Berlinie 
udało się po latach, i będziemy 
mieli lotnisko, które… no trudno 
będzie z nim konkurować”. Obec-
nie podtrzymuje swe stanowisko 
przeciwne tej inwestycji.  wal

Centralny Port Komunikacyjny. koncepcja biura projektowego zaha hadid.
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LOKaLNa WaGa prezyDeNCKiCh WybOróW
gdy po wystąpieniu premiera 
umieściliśmy na naszym 
portalu Łowiczanin.info  
post wspominający,  
że temat CPk pojawił się  
w tym przemówieniu, część 
internautów wypowiadających 
się w komentarzach zarzuciła 
nam stronniczość. ale  
w sprawie CPk, mieszkając  
w Łowiczu, rzeczywiście 
trudno nie zabrać głosu. jedna 
strona – rząd i prezydent, 
przygotowuje tę wielką 
inwestycję, która radykalnie 
zmieni krajobraz gospodarczy 
całego zachodniego 
mazowsza, oddziaływując 
szerzej niż 40 kilometrów 
dzielące Łowicz od lotniska. 
Druga strona: kandydat 

PO, jest zdecydowanie 
przeciwny tej budowie, a jako 
perspektywiczny port lotniczy 
dla Polski wymienia ten... 
w Berlinie. w takiej sytuacji 
wybór jest istotny i klarowny. 
albo – albo. trzaskowski tego 
nie ukrywa, wiemy czego 
się po nim spodziewać. 
Swój negatywny stosunek 
do tej inwestycji potwierdził 
ostatnio w piątkowym wydaniu 
Dziennika gazety Prawnej 
– w wywiadzie, jaki z nim 
przeprowadzono.
albo – albo. albo będzie 
tak, jak jest: Łowicz zostanie 
coraz bardziej wyludniającym 
się miasteczkiem, w którym 
trudno żyć mając rzeczywiście 
ciekawą pracę. albo zmieni się 

wszystko: Łowicz znajdzie się  
w strefie oddziaływania lotniska, 
do którego samochodem 
dojedzie się w pół godziny,  
a pociągiem szybciej. w którym 
będzie można mieszkać, 
pracując na lotnisku.  
lub w nowych firmach, które 
powstaną, bo takie będzie 
zapotrzebowanie lotniskowego 
molocha. logistycznych, 
zaplecza technicznego, 
budowlanego, hotelowych,  
ze sfery bezpieczeństwa  
– i kooperujących z nimi.  
Oby powstały u nas.
mrzonki? to proszę wziąć 
pod uwagę, że Łowicz znalazł 
się w kręgu zainteresowania 
młodych przedsiębiorców 
spod warszawy, którzy tu, 80 

km od siedziby swej firmy, 
stworzyli fabrykę Baby Cam  
i Vinci Play. a trudno w ogóle 
porównywać ich kapitał z siłą 
oddziaływania gigantycznego 
lotniska i wszystkich biznesów, 
jakie w takie przedsięwzięcie 
są angażowane. 
Bez wątpienia: trzaskowski 
będzie wstawiał kij w szprychy 
budowie CPk, Duda będzie 
współpracował z rządem 
w tej sprawie. Stoimy więc 
przed jasnym wyborem. 
Zbyt często, jako Polacy, 
podejmujemy decyzje 
kierując się emocjami,  
a nie realnym bilansem 
zysków i strat.
Otwartym pozostaje inne 
pytanie – czy władze Łowicza 

są dobrze przygotowane  
do skorzystania z możliwości, 
jakie daje budowa CPk? Czy 
się do tego przygotowują? 
mają koncepcje, szykują 
tereny, dbają o Pr? myślą 
w kategoriach 10-20 lat do 
przodu? akurat w dziedzinie 
troski o przyszłość miasta 
od kilku miesięcy widać 
zbieżność w myśleniu radnych 
z PiS i ze środowiska Platformy 
i lewicy. to dobra wiadomość. 
tyle że w kontekście 
szans CPk popieranie 
trzaskowskiego przez to 
drugie środowisko jest jak 
zachowanie dziecka, które 
na złość mamie postanowiło 
odmrozić sobie uszy.
Wojciech Waligórski

Nowe Zduny | SP
Mobilne 
miasteczko  
i fantom
Gmina Zduny skorzystała 
w programu firmy PZU 
„Pomoc to moc”, z którego 
uzyskała dofinansowanie 
25 tys. zł. Mogły być one 
przeznaczone na poprawę 
bezpieczeństwa uczniów 
Szkoły Podstawowej  
w Nowych Zdunach.

Dzięki programowi do szkoły 
zakupiono mobilne miasteczko 
ruchu drogowego, które wyko-
rzystywane będzie do praktycz-
nej nauki przepisów ruchu dro-
gowego. 

Szkoła wzbogaciła się również 
w szkoleniowy manekin FULL 
BODY, który posłuży do nauki 
resuscytacji. Dzieci będą miały 
możliwość nauczenia się udziela-
nia pomocy w przypadku zatrzy-
mania oddychania i krążenia.  mwk 

Miasteczko ruchu  
drogowego przy SP w nowych 
zdunach. 
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Arkadia | Park oblegany przez spacerowiczów

W Arkadii pachnie akacją i jaśminem
Parki w Nieborowie i Arkadii, od ponownego otwarcia 
w maju, cieszą się bardzo dużym zainteresowaniem – 
większym niż w latach poprzednich. Przyjeżdża  
do nich wiele osób z różnych miast. Szukają tu spokoju, 
odpoczynku od miejskiego zgiełku i – powietrza,  
którego im brakowało w czasie kwarantanny.

Osoby, z którymi rozmawia-
liśmy minionej soboty 6 czerw-
ca w Arkadii, były w tym par-
ku po raz pierwszy. Przyjechały 
z Łodzi i Warszawy. Niektórzy 
trochę narzekali, że nie spodzie-
wali się, że w parku będzie aż tak 
dużo osób. Mieli problem ze zna-
lezieniem wolnego miejsc na par-
kingu. Nikt jednak nie żałował 
wycieczki do Arkadii, w której 
obecnie kwitnie i pachnie akacja 
oraz jaśmin. 

z pieskiem
– Przyjechaliśmy z Łodzi naj-

pierw do Nieborowa. Spacerowa-
liśmy po parku ok. 2,5 godziny 
– powiedzieli nam Agata i Bar-
tek– para młodych mieszkań-
ców Łodzi. Była to ich pierwsza 
wycieczka od czasu lockdownu. 
– Bardzo ładne są te parki. Ten  
 Nieborowie jest bardziej przy-
rodniczy, rośnie tam dużo ga-
tunków kwiatów i drzew. Ten  
w Arkadii jest taki kontemplacyj-

ny. Można się tutaj wyciszyć – 
uważa mężczyzna. 

W czasie największych ob-
ostrzeń związanych z epidemią 

koronawirusa nasi rozmówcy nie 
wybierali się na spacery dalej niż 
w najbliższe okolice ich miejsca 
zamieszkania. Ale spacerować 
musieli, nawet obowiązkowo, po-
nieważ mają trzy psy. 

z kocykiem
Nad stawem spotkaliśmy 5-oso-

bową rodzinną wycieczkę z War-
szawy. – Jest cudownie, wreszcie 
można skorzystać ze świeżego po-
wietrza. Zainteresowanie jest bar-
dzo duże, co było już widać na 
parkingu, gdzie był problem ze 
znalezieniem wolnego miejsca – 
powiedziała nam jedna pań. 

Ekipa ta była wcześniej w Nie-
borowie. Jak zauważyliśmy, ci tu-
ryści byli przygotowani na piknik. 
Mieli swój kocyk, gry i zdrowe 
przekąski owocowo warzywne  
w pojemnikach. Była to ich pierw-
sza wycieczka od czasu epidemii. 
Wcześniej – jak nam powiedzieli 
– wymykali się jedynie na działkę. 

Na leżaku
Z rozłożonych w parku le-

żaków skorzystały pani Ela, 
Agnieszka i Magda, które przyje-
chały na wycieczkę z Warszawy  
i Nowego Dworu Mazowieckie-
go. Lubią chodzić i zwiedzać. Był 
to dla nich drugi tego typu wyjazd  
w tym sezonie. Dwie panie  
z tej ekip pracują obecnie zdalnie  
w domu, trzecia jest nauczycielką  
i zakończyła już zdalną pracę, od 
dwóch tygodni – ponownie pracuje  
w szkole. 

Trasa wycieczki tej grupy wio-
dła przez Żelazową Wolę do Ar-
kadii. W Nieborowie jeszcze ni-
gdy nie były, ale planują wybrać 
się na odrębną wycieczkę, w in-
nym terminie. – Bardzo fajne 
miejsce, przyjemne i spokojne. 
Chyba dużo zdjęć ślubnych tu jest 
robionych – usłyszeliśmy od nich. 
Przyznały jednak, że nie spodzie-
wały się, że w parku będzie aż tak 
dużo osób.  mwk

ARiMR | już czas na wnioski

Pomoc dla kół gospodyń
Rok 2020 jest trzecim z rzędu, 
w którym Koła Gospodyń 
Wiejskich mogą ubiegać się 
w ARiMR o dotację na swoją 
działalność.

Nabór wniosków rozpoczął się 
5 czerwca i potrwa do 30 wrze-
śnia 2020 r., chyba że wcześniej 
wyczerpana zostanie tegoroczna 
pula środków na ten cel (40 mln 
zł). By sięgnąć po wsparcie, koło 

musi być zarejestrowane w Krajo-
wym Rejestrze KGW. Wysokość 
pomocy uzależniona jest od liczby 
jego członków i wynosi: 3 tys. zł 
– dla koła liczącego nie więcej niż 
30 członkiń, 4 tys. zł – jeśli koło 
liczy od 31 do 75 członkiń i 5 tys. 
zł – ponad 75 osób. Informacje  
w placówkach ARiMR, pod nru-
merem bezpłatnej infolinii 800 
380 084 oraz na stronie interneto-
wej: www.arimr.gov.pl.

Łowicz | Pttk zaprasza po przerwie

Spacer z przewodnikiem
Po dłuższej przerwie łowicki 
oddział PTTK zaprasza 
mieszkańców i turystów na 
tematyczny spacer po mieście, 
pod hasłem „Literacko-filmowe 
wędrowanie”.

Spacer wyruszy w niedzielę 
14 czerwca o godz. 15 ze Starego 
Rynku, poprowadzi go prezes od-
działu PTTK, przewodnik Zdzi-
sław Kryściak. Poprowadzi on 

zainteresowanych śladem planów 
zdjęciowych filmów, które były 
kręcone w Łowiczu oraz miejsc, 
w których w przeszłości znajdo-
wały się kina. Opowie o aktorach, 
którzy byli związani z Łowiczem, 
ale także, kto ze znanych literatów 
był w Łowiczu, jak postrzegali oni 
nasze miasto, co napisali w swo-
ich wierszach i powieściach. Nie 
zabraknie anegdot i ciekawostek 
ze świata filmu i literatury.  tb

reklama

Elżbieta, Agnieszka i Magdalena w parku w arkadii były po raz pierwszy. 
Od razu zorientowały się, że może to być idealny plener do zdjęć ślubnych. 
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Dotacje | młody rolnik

Nawet 150 tys. zł wsparcia
3 czerwca ruszył – a trwać bę-

dzie do 1 sierpnia – nabór wnio-
sków o premie dla młodych rolni-
ków. Mogą otrzymać 150 tys. zł 
wsparcia. 

Jest kilka warunków: wiek po-
niżej 40 lat, kwalifikacje zawo-
dowe, gospodarstwo min. 1 ha, 
rozpoczęcie prowadzenia dzia-
łalności rolniczej nie wcześniej 
niż 24 miesiące przed złożeniem 
wniosku, stworzenie gospodar-

stwa o wielkości ekonomicz-
nej mieszczącej się w przedziale 
od 13 tys. euro do 150 tys. euro, 
przedłożenie biznesplanu. Wnio-
ski przyjmują oddziały regional-
ne ARiMR. Więcej informacji na 
stronie www.arimr.gov.pl. 

To już 6 nabór tych wniosków. 
W pierwszym roku naboru (2015) 
do ARiMR wpłynęło 3 313 wnio-
sków, w 2019 już ponad 7 tysięcy. 
 opr. wal
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Andrzej Gębura (1987-2017)
We wrześniu tego roku miną trzy lata od przedwczesnej 
śmierci Andrzeja Gębury, łowiczanina związanego 
prywatnie i zawodowo ze Stowarzyszeniem Dać Szansę, 
którego założycielem i prezesem jest jego mama 
Wiesława Gębura, obecna radna miejska. Gdy Andrzej 
urodził się, 21 września 1987 roku w Łowiczu, 
jego starsza siostra Jola miała 11 miesięcy. 

Rodzice (Wiesława i Wiesław) 
cieszyli się, że na świat przyszedł 
zdrowy chłopiec, ponieważ cór-
ka urodziła się z zespołem Do-
wna. Wkrótce okazało się, że syn 
również ma poważne problemy 
ze zdrowiem, ponieważ cierpiał 
na Zespół Lennoxa-Gastauta, 
który wywoływał po kilkadzie-
siąt ataków padaczkowych w cią-
gu doby. Choroba była udręką dla 
dziecka i jego rodziców. 

Andrzej Gębura ukończył 
Szkołę Podstawową nr 6 im. Hen-
ryka Sienkiewicza w Łowiczu, 
a potem powstałe w tym samym 
budynku Gimnazjum nr 1, które 
miało tego samego patrona. Po-
tem uczył się w Liceum Ogól-
nokształcącym w Zakładzie Do-
skonalenia Zawodowego przy ul. 
Zgoda w klasie o profi lu informa-
tycznym. 

Przez pewien czas pracował 
na stacji paliw, później został pra-
cownikiem Stowarzyszenia „Dać 
Szansę”, którego siedziba mieści 
się przy ul. Mostowej. Tu zajmo-
wał się sprawami administracyjny-

mi, ale praca była dla niego czymś 
więcej, gdyż mama była szefową, 
a księgową – panią Ulę – znał od 
dzieciństwa i mówił na nią ciocia. 
– W tym stowarzyszeniu było jak 
w rodzinie – dodaje Anna Biegu-
szewska, która zna stowarzyszenie 
i panią prezes od wielu lat. War-
to wspomnieć, że Stowarzyszenie 
Dać Szansę prowadzi rehabilitację 
ruchową, ale również świetlicę te-
rapeutyczną, gdzie dzieci, również 
z rodzin z problemami, korzysta-
ją z pomocy w odrabianiu lekcji 
i w nauce. A jeśli są głodne – to 
zawsze znajdzie się coś dla nich 
do zjedzenia. 

– Mówiłam na niego Jędruś, 
tak wiele osób się do niego zwra-
cało. To był bardzo dobry czło-
wiek: ciepły, serdeczny i szczery, 
czasami nawet do bólu – mówi 
Izabela Sikora, która z upoważ-
nienia rodziny zmarłego opowie-
działa nam Andrzeju Gęburze. 
Pracowali razem około 7 lat i na-
wiązali prawdziwą przyjaźń, któ-
rą rozumiały i akceptowały ich ro-
dziny, wiedząc jaki jest charakter 
tych relacji. Znali się wcześniej, 
jeszcze przed pracą w stowarzy-
szeniu, bo oboje mieszkali na Za-
torzu. On przy ul. Szarych Szere-
gów, ona – przy Żwirki i Wigury. 
– Był biegły w sprawach kompu-
tera i innych sprawach technicz-
nych. Dużo mnie nauczył na kom-
puterze, czasem się denerwował 
jak o to samo pytałam. 

W ramach tejże przyjaźni pan 
Andrzej wyjadał koleżance go-
towaną kukurydzę, za co od-
wdzięczał się robieniem jej kawy. 
W pracy miał do czynienia z wie-
loma „dzieciakami”, czyli osoba-
mi niepełnosprawnymi, o których 
w Dać Szansę, bez względu na 
wiek, tak właśnie się mówi. Znał 

imiona ich wszystkich, lubił ich, 
a oni jego. Zdarzało się, że brał 
udział w wyjazdach z podopiecz-
nymi i wówczas bez problemu 
wchodził w rolę ich opiekuna. 

Prywatnie kochał góry i nar-
ty. Zdarzało się, że zdążył wrócić 
z jednego wypadu na narty i zaraz 
jechał na kolejny. Z tych wyjaz-
dów na Podhale pani Izabela za-
wsze dostawała osypki. Wiedział 
jak bardzo je lubi, wiec nie musia-
ła o nie prosić. Dobry kolega sam 
pomyślał, żeby jej przywieźć. 

Andrzej Gębura był osobą to-
warzyską i rodzinną. Bardzo ko-
chał swoją siostrę, choć czasem 
marudził, że musi się nią zajmo-
wać, ale na pewno czuł za nią od-
powiedzialność. Był przeszczę-
śliwy gdy cioteczny brat Michał 
poprosił go, aby został ojcem 
chrzestnym jego córeczki Oliwii. 
W swojej chrześnicy był zakocha-
ny po uszy, odwiedzał ją nie tyko 

wtedy, gdy była ku temu okazja, 
dla niej przebierał się za Święte-
go Mikołaja, aby w przebraniu 
podarować jej prezenty. Miał do-
bre relacje z bratem ciotecznym 
oraz z jego żoną Agnieszką. 

Lubił dbać o swój wygląd 
– ułożyć sobie włosy czy kupić 
nowe ubrania. Umiał okazywać 
sympatię. Koleżankom w pracy 
zawsze kupował piękne duże bu-
kiety z okazji Dnia Kobiet. W pra-
cy wraz z Pauliną, Krysią i Izabelą 
współtworzył zgrany zespół. Gdy 
ktoś miał imienny, to zostawali 
w siedzibie stowarzyszenia po 
pracy, aby razem je świętować. 

Zdarzało się, że w pracy zajmo-
wał się nie tylko pracą. Ponieważ 
był miłośnikiem serialu „Pierwsza 
miłość”, to czasem oglądał w sto-
warzyszeniu zaległe odcinki. Był 
tym bardzo pochłonięty i nie lubił, 
żeby mu przeszkadzać. 

Nawiązał kontakt z biurem po-
selskim Cezarego Olejniczaka, 
działającym niegdyś w tym sa-
mym budynku co „Dać Szansę”. 
Zaczęły go interesować polityka 
i wybory, dlatego kilkakrotnie 
zgłaszał się do pracy w obwodo-
wej komisji wyborczej. 

Te lata były dla niego dobre, żył 
normalnie, aktywnie. Zapomniał 
o chorobie, która była jego udzia-
łem w dzieciństwie. Miał plany 
na przyszłość, m.in. zrobić pra-
wo jazdy. Młode życie przerwa-
ła choroba – wirusowe zapalenie 
wątroby typu B, czyli żółtaczka 
wszczepienna. Początkowo nie 
zdawał sobie sprawy z powa-
gi sytuacji i zlekceważył choro-
bę. Za późno podjął leczenie.

– W szpitalu leżał około 2 mie-
sięcy. Odwiedzałam go często, na 
koniec bardzo cierpiał, ale zawsze 
mnie poznawał. Gdy byłam ostat-
ni raz, doktor Łukasz Skoneczny 
nie pozwolił mi wejść, powiedział 
tylko, że Andrzej umiera i są przy 
nim rodzice. Stałem pod drzwiami 
gdy odszedł. Czułam, że straciłam 
przyjaciela. 

Zmarł w szpitalu w Łowiczu, 
kilka dni po swoich 30. urodzi-
nach – 27 września 2017 roku. 
Pochowany został na cmentarzu 
Emaus, w grobie rodziny ze stro-
ny matki.  mwk

WSPOMNIENIA | POzOStaną w naSzej PamiĘCi

Okruchy życia
ODESZlI OD NAS | 1.06.2020–5.06.2020

 1 czerwca: 
henryka Podkońska, l.71; 
marek Salamon, l.71.

 3 czerwca: marianna 
Plichta, l.84; aleksander 
waldemar wielec, l.55

 4 czerwca: 
józef Świniarski, l. 87; 
emilia kowalska, l.69

 5 czerwca: julianna Sasin, 
l.91; irena woźniak, l.84 ; 
teresa gajda, l.66

reklama

Był młodszym synem 
wiesławy i wiesława. 
gdy przyszedł na świat, 
jego siostra jola, która 
urodziła się z zespołem 
Downa, miała 11 miesięcy. 
wkrótce okazało się, że 
syn, który miał być zdrowy, 
również cierpi na poważną 
chorobę. mimo to starał się 
żyć normalnie i aktywnie, 
snuł plany na przyszłość. 
kolejna choroba przerwała 
to. zmarł kilka dni po 
swoich 30. urodzinach. 

  � Andrzej Gębura 
(1987-2017)

Andrzej Gębura bardzo lubił 
dzieci, a oczkiem w jego głowie 
była chrześnica Oliwia. to dla 
niej wcielił się w rolę mikołaja. 
Uśmiech dziewczynki – jak widać 
– bezcenny. 
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Łowicz | galeria Browarna

Na kiermaszu 
prawdziwe perełki

Jeśli ktoś spędza święto Boże-
go Ciała w Łowiczu, może zajrzeć 
do Galerii Browarna – przygoto-
wywany jest tam na tę okazję kier-
masz. Będzie można na nim nabyć 
egzemplarze autorskich wydaw-
nictw związanych z Łowiczem.

W ofercie znajdzie się m.in. 
bogato ilustrowany album „Boże 
Ciało”, zawierający kilkaset zdjęć 
autorstwa Jerzego Boreckiego, 
na których widać jak w ciągu lat 

zmieniała się procesja i jarmarki. 
Do kupienia będą też pocztówki, 
plakaty, zdjęcia, książki (w tym na 
przykład „Szkice łowickie” czy 
„Karty z dziejów Łowicza” czy 
„Mazowieckie siedziby Józefa 
Chełmońskiego”).

Galeria tego dnia dostępna bę-
dzie od godziny 10 do 16. Oprócz 
kiermaszu, warto też ją odwiedzić 
dla wystawy obrazów Roberta 
Bubla „Reali[n]sta[nt]”.  tm

Łowicz | koncert w niedzielę

Na cześć Papieża Polaka
Sopranistka Aleksandra Bor-

kiewicz, Apertus Quartet (zespół 
smyczkowy artystek Filharmonii 
Łódzkiej) oraz ukraińska artystka, 
której specjalnością jest animacja 
piaskowa i malowanie światłem 
– wszyscy wystąpią w Muzeum 
w Łowiczu 14 czerwca (ale bez-
płatne zaproszenia należy pobrać 
w muzeum dzisiaj, 10 czerwca).

Koncert i towarzyszący mu po-
kaz malowania piaskiem, będą 
hołdem dla św. Jana Pawła II, 
z okazji setnej rocznicy urodzin 
(która minęła 18 maja tego roku). 
Koncert rozpocznie się o godzi-
nie 17, ale wszyscy zainteresowani 
z wcześniej odebranymi zaprosze-
niami, proszeni są o przyjście do 
godziny 16.45. tm
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honorata Wilk,
ur. 23.05.2020 r., godz. 10.30, 
dł. 55 cm, waga 3.500 g, córka 
gabrieli i Sebastiana, zam. Łowicz.

Region | Uroczystości rodzinne w nowej rzeczywistości 

Możliwość wesel zaskoczyła 
i młodych, i gości
Niespodziewany wybuch epidemii pokrzyżował plany wielu zakochanych, którzy w tym roku 
postanowili wypowiedzieć sakramentalne „tak”. Ale zniesienie obostrzeń w kwestii organizacji wesel 
i wieść, że uroczystości te mogą się już odbywać, zaskoczyły też restauratorów.

Pierwsze po przerwie wese-
la odbyły się w naszej okolicy 
w minioną sobotę, 6 czerwca. 
Ci, którzy do końca wierzyli, że 
w wyznaczonym wcześniej termi-
nie uda im się zorganizować ro-
dzinną uroczystość, z jednej stro-
ny odetchnęli z ulgą, ale z drugiej 
byli pełni obaw, czy w tak krótkim 
czasie wszystko uda się dopiąć 
na ostatni guzik. 

Przypomnijmy, że decyzję 
o możliwości organizacji we-
sel ogłoszono podczas konferen-
cji prasowej z udziałem premiera 
Mateusza Morawieckiego w śro-
dę, 27 maja, a zgodnie z nią im-
prezy do 150 osób mogły być 
organizowane już po blisko tygo-
dniu, a więc od 6 czerwca. I były.

O wielu sprawach 
decydowali 
w ostatniej chwili
– My byliśmy zaskoczeni, 

a młodzi jeszcze bardziej. W jed-
nej chwili okazało się, że pierw-
sze imprezy trzeba zorganizować 
w zaledwie kilka dni. Dołożyli-
śmy wszelkich starań, by, mimo 
obostrzeń, każdy był zadowolony 
i bezpieczny. Pozytywna była dla 
nas informacja o limicie osób, któ-
ry wyznaczono na 150, a nie jak 
wcześniej zakładano na 50 osób 
– powiedział nam Andrzej Gajda, 
właściciel sal weselnych w Do-
maniewicach, Woli Gosławskiej 
i Głownie.

Siłą rzeczy, uroczystości zor-
ganizowane w czerwcu muszą 
być skromniejsze niż planowa-
no, z jednej strony ze względu 
na wprowadzone limity, z drugiej 
zaś z uwagi na to, że nie wszyscy 
goście będą mogli na nie dotrzeć 
w ostatniej chwili. Okazuje się bo-
wiem, że ci, którzy ślubowali so-
bie miłość do końca życia w mi-
nioną sobotę, musieli powiadomić 
najbliższych o uroczystości wesel-
nej zaledwie kilka dni wcześniej. 
Wśród zaproszonych byli więc 
tacy, którzy chętnie zgodzili się 
przybyć, ale i tacy, którzy zrezy-
gnowali z udziału w rodzinnej za-
bawie ze względu na wcześniejsze 
plany lub – i to wcale nierzadko 
– troskę o własne bezpieczeństwo.

– Nie wszyscy goście deklaru-
ją, że będą. Wiele osób jeszcze boi 
się epidemii i woli zostać w domu. 
Z tego względu czerwcowe wese-

la będą dość problematyczne, bo 
albo będą dużo mniejsze, albo zo-
staną przełożone na inny termin. 
Mamy nadzieję, że latem uda się 
wrócić do normalności, jednak 
spodziewamy się, że w tym roku 
będzie sporo luk. Niektórzy zako-
chani już podjęli decyzję o przeło-
żeniu wesela na inny termin, np. 
za rok – powiedziała nam właści-
cielka innego domu weselnego, 
w pobliżu Strykowa.

Dlatego też, jak mówi prowa-
dząca sieć restauracji w Łowiczu 
i okolicy (Polonia, Szkiełka, Bia-
ła Dama) Katarzyna Kośmider, 

przenoszenie terminów uroczy-
stości jest obecnie na porządku 
dziennym, nawet w przypadkach, 
gdy data wydarzenia znana była 
gościom od dawna.

– Na bieżąco jesteśmy w kon-
takcie z młodymi. Zdarza się, 
że niektórzy dzwonią do gości, 
by potwierdzić ich przybycie i sły-
szą, że nic z tego. Wiele osób oba-
wia się jeszcze o zdrowie swoje 
i najbliższych, zwykle seniorów. 
Wtedy para młoda decyduje się 
przenieść wesele na inny termin, 
czyli na jesień lub przyszły rok 
– twierdzi.

Z relacji Marianny Sieroty, ko-
lejnej właścicielki sal bankieto-
wych w Łowiczu i Strzelcewie 
(Eden, Wiedeń, Mediolan), z któ-
rą rozmawialiśmy w czwartek 
4 czerwca, wynikało z kolei, 
że wiele decyzji trzeba podejmo-
wać w ostatniej chwili, gdy będzie 
już znana liczba gości.

– Pierwsze po przerwie we-
sele zorganizujemy 13 czerwca,
a nadal nie wiemy ile osób weź-
mie w nim udział, bo zaproszenia 
dopiero do gości dotarły. Musi-
my być elastyczni i przygotowani 
na różne możliwości. Uroczystość 
planowana była już dawno, ale 
rzeczywistość bardzo się zmieniła 
i ostatecznie wszyscy jesteśmy za-
skoczeni – powiedziała nam wte-
dy.

biesiada 
przy osobnych stołach
Ci, którzy zdecydują się na we-

sele w czasie epidemii, będą mu-
sieli dostosować swoje oczeki-
wania do nowej rzeczywistości, 
zaleceń odgórnych i norm sanitar-
nych, a tych nie jest mało. Pierw-
szym warunkiem organizacji im-
prez do 150 osób jest zachowanie 
bezpiecznej odległości pomiędzy 
biesiadującymi. W większości 
sal miejscu wspólnego stołu poja-
wi się kilkanaście osobnych, przy 
których wedle zaleceń zasiadać 
powinny osoby, jakie kontaktują 
się ze sobą na co dzień. W prak-
tyce, decyzja o rozsadzeniu gości, 
podobnie jak do tej pory, należeć 
będzie do młodych.

Większość domów weselnych 
nie ma zresztą problemu z do-
stosowaniem swoich obiektów 
do wymaganego dystansu pomię-
dzy gośćmi, bowiem są one po-
wierzchniowo bardzo duże i przy-
stosowane do obecności nawet 
większej liczby osób. 

Sporo zmian wymagać bę-
dzie jednak organizacja posiłków, 
gdyż, zgodnie z zaleceniami, nie 
powinny one stać przez cały czas 
na stołach.

– Postawiliśmy na okrągłe sto-
liki, które będą od siebie odda-
lone. Umożliwi to zachowanie 
bezpiecznej odległości i zapew-

ni sprawną organizację posiłków, 
które po zakończonej konsumpcji 
będą ze stołów znikać. Pamiętamy 
o przestrzeganiu wszelkich norm 
sanitarnych i cały czas pozostaje-
my w łączności z sanepidem – do-
daje Marianna Sierota.

– U nas stoły rozstawione będą 
w kilku rzędach, co z jednej strony 
zapewni bezpieczeństwo, a z dru-
giej umożliwi gościom dobrą za-
bawę. Wymiana posiłków odby-
wać się będzie w sposób płynny. 
Stawiamy na bezpieczeństwo, ale 
równie ważne, jak zawsze, są dla 
nas dobre praktyki żywieniowe 
– mówi Katarzyna Kośmider. 

– Mimo że pierwsza impreza 
już za dwa dni, nadal nie wiemy 
jak dokładnie przebiegać będzie 
organizacja posiłków, bo wia-
domość o weselu spadła na nas 
niespodziewanie. Najbliższe dni 
poświęcimy na ekspresowe kon-
sultacje i działania, w nadziei, 
że wszystko się uda, a goście będą 
się dobrze bawić – podkreśla jed-
na z naszych rozmówczyń.

Lata tłuste, lata chude
A jak organizatorzy wesel oce-

niają obostrzenia, do których przy-
szło im się zastosować? Twierdzą, 
że jest ich sporo i są one dość ra-
dykalne, jednak przy odpowied-
niej organizacji można się do nich 
bez trudu dostosować.

– Płyny dezynfekcyjne już się 
pojawiły, zamiast suszarek do rąk 

udostępniliśmy papierowe ręcz-
niki, a obsługa będzie pracować 
w maseczkach. Oczywiście, 
z uwagi na sytuację, takich osób 
musi być więcej, co generuje 
koszty. Z jednej strony jest więc 
radość, że sytuacja wraca do 
normy, z drugiej świadomość, 
że koszty będą wyższe. To nie 
jest czas na robienie biznesu, ale 
na przetrwanie. Tak bywa, że po 
tłustych latach przychodzą chude 
– mówi Andrzej Gajda. 

Wiele wskazuje na to, że ta-
kie chwile przeżywać będzie 
w najbliższym czasie „Miodo-
wy Dom” w Głownie. Z relacji 
Urszuli Zakrzewskiej, jego wła-
ścicielki, wynika, że sporo osób 
zdecydowało się jednak na od-
wołanie imprezy lub przesunię-
cie jej na inny termin. Z uwa-
gi na niepewność, z jaką wiąże 
się przebieg epidemii i jej ewen-
tualny nawrót jesienią, więk-
szość chętnych decyduje się 
na organizację wesela dopiero 
w przyszłym roku. 

– Zainteresowanie jest słabe, 
bo ludzie nadal boją się spotykać 
w większym gronie i mało gości 
wyraża taką chęć. To nie doty-
czy jedynie wesel, lecz także in-
nych imprez, które organizujemy, 
m.in. przyjęć okolicznościowych 
– mówi Zakrzewska.

Na szczęście, nie wszyscy się 
boją. Weselny biznes na pewno 
przeżyje. �

aGNieSzKa
WOJCieSzeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

w większości sal 
miejscu wspólnego 
stołu pojawi 
się kilkanaście 
osobnych, 
przy których wedle 
zaleceń zasiadać 
powinny osoby, 
jakie kontaktują się 
ze sobą 
na co dzień.

Maja Kołaczek, 
ur. 26.05.2020 r., godz. 13.50, 
dł. 59 cm, waga 3.920 g, córka 
Pauliny i Pawła, zam. Przemysłów.

Sala weselna w „Szkiełkach” czeka na przybycie gości. na pierwszym planie punkt dezynfekcji, 
na drugim stoły w rzędach. 
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Sala weselna „Wiedeń”. Standardem ma być, że przy jednym stole 
siedzą najbliżsi.
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Ogłoszenia

 
PuNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNyCh DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIuRO OGŁOSZEń ŁOWICZ, Ul. PijarSka 3a; BEDNARy, SkleP P. PaPiernik 24a; BOBROWNIKI 27, SkleP P. PaCler; BOlIMóW, Ul. Farna 1 SkleP 
„ewa”, P. PaPiernik; DOMANIEWICE, Ul. gŁówna 26, SkleP P. jakUBiak; GąGOlIN POŁuDNIOWy, SkleP „kOS”; IŁóW: Pl. rynek StarOmiejSki 21; SkleP P. PaPierOwSkiegO; KIERNOZIA, rynek kOPernika, kiOSk P.  weSOŁOwSkiej; 
KOCIERZEW PóŁNOCNy: SkleP „na PóŁnOCnym” KuRABKA 17A, SkleP P. tOPOlSkiej; ŁOWICZ, OS. BratkOwiCe, kiOSk lOttO; ŁySZKOWICE, SkleP „DUet”, Ul. gminna 6; NIEBORóW, al. legiOnów POlSkiCh 18, SkleP P. Figata;  
NOWA SuChA 22, SkleP P. Siewiery; OSTRóW 20, SkleP P. BejDy; OSMOlIN: Ul. rynek 2, SkleP P. SerwaCh; Ul. rynek 19, SkleP SPOżywCzO-PrzemySŁOwy; PSZCZONóW 147, SkleP P. liPińSkiegO; SANNIKI, Ul. warSzawSka 183,  
SkleP P. OlkOwiCz; SOBOTA, Pl. zawiSzy CzarnegO 12, SkleP P. BińCzak; STAChlEW 113A, SkleP P. wierzBiCkiej; STARy DęBSK 6A, SkleP SPOżywCzO-PrzemySŁOwy, ŚlESZyN, Ul. górna 5,SkleP P. mąCzyńSkiej;  
ZAWADy 67, SkleP P. SOkalSkiej; ZŁAKóW BOROWy 139A, SkleP P. PieCki;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRyKOWA”: BIuRO OGŁOSZEń GŁOWNO, Ul. ŁOwiCka 40; GŁOWNO, Ul. BielawSka 3, SkleP wielOBranżOwy; DMOSIN 1: Piekarnia BOżena, krzeSzewSka; STRyKóW: Stary rynek 1;  Ul. Cmentarna 12.

„NOWy ŁOWICZANIN” WyDANIE DlA żyChlINA I OKOlIC”: BEDlNO 28 SkleP mini-mag; DOBRZElIN SkleP „magDa”, Ul. wŁ. jagieŁŁy; PACyNA, Ul. tOwarOwa 4, SkleP P. m. DUrki; PlECKA DąBROWA, SkleP „mOnika”;  
PODCZAChy 16, SkleP SPOżywCzO-PrzemySŁOwy; ŚlESZyN, Ul. górna 5, SkleP P. mąCzyńSkiej; żyChlIN, Ul. 29 liStOPaDa 28, SkleP SPOżywCzO-PrzemySŁOwy.

WyDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIAlNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKlAM OPuBlIKOWANyCh ZGODNIE Z ART. 36 uSTAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe
kupno

 �auto skup całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
604-191-186.

 �Dostawcze, 725-562-998.
 �Skup samochodów, 725-361-836.
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 �aUDi a6, 1.9, 2002 rok, 130 km, stan 

dobry, 609-459-539.
 �Bmw 316 e36, 514-518-658.
 �Bmw 318D, 2004 rok, 6.900 zł,  

w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
604-706-309.

 �CheVrOlet aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, 
604-706-309.

 �CheVrOlet Spark, 0,8, 2007 
rok, 90.000km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, 604-706-309.

 �DaCia Duster, 1.5 DCi, 2011 rok, biała, 
501-240-510.

 �DaewOO matiz, 2003 rok, OC do 
lutego, przegląd do października, cena 
1.800 zł, 604-071-943.

 �Fiat 126p, 1993 rok, 799-268-290.
 �Fiat Panda, 2006 rok, 609-151-231.
 �Fiat Panda, 1.1, 2009 rok, 

606-348-077.
 �Fiat Panda iii, 1.2, 2012 rok, 

59.000km, 695-323-452.
 �Fiat Seicento, 1.1, 2010 rok, 

608-167-452.
 �Fiat Seicento, 2000 rok, 695-688-318.
 �FOrD Fiesta, 2007 rok, 577-028-979.
 �FOrD mondeo, 2,0 tDCi, 2010 rok, 

608-641-402.
 �FOrD mondeo, 1.8 benzyna/gaz, 

2002 rok, niski przebieg, 733-125-163.
 �hOnDa Civic, 1.4 16V, 2005 

rok, bogate wyposażenie, 7.800 zł, 
513-375-786.

 �hyUnDai i30, 1.4, 2011 rok, 
i właściciel, 600-944-728.

 �kia Venga, 1.4 benzyna/gaz, 2011r, 
190.000km, +koła zimowe, 606-432-319.

 �mazDa 3, 2015, 603-549-592.
 �mazDa Demio, 1.3 16V, 2001 rok,  

i właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
513-375-786.

 �merCeDeS VitO, 1997, 190000, 
garażowany, cena 4000 zł, 889-257-554.

 �mitSUBiShi Space Star, 2005 rok, 
605-561-542.

 �niSSan almera, 1.5, 2005 rok, 
5-drzwiowy, 4.200zł, 602-584-266.

 �OPel Corsa C, 1.0, 2003 rok, 
606-348-077.

 �OPel Corsa, 1.2, 2014 rok, 37.000km, 
salon Polska, 600-944-728.

 �OPel Vectra C gtS, 1.9 tDi, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, 513-375-786.

 �OPel zafira, 1.8b, 2003 rok, 
606-348-077.

 �PeUgeOt 206, 1.4b, 2007 rok, 
606-348-077.

 �PeUgeOt 207, 2008 rok, 
691-972-304.

 �PeUgeOt 406, 1,9 D, 1999 rok, Stan 
dobry, 509-298-566.

 �renaUlt laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, 696-385-646.

 �renaUlt laguna, 1.6, 2000, 220000, 
Stan bardzo dobry, 698-562-529.

 �renaUlt Scenic, 2000, Stan bardzo 
dobry, 602-270-556.

 �SaaB 9,3 19tiD, 150 km, 
609-945-715.

 �SkODa Fabia, 1.4 benzyna/gaz, 2001 
rok, kombi, 515-914-009.

 �SkODa Felicia, 1.6 gaz, 1999 rok, 
694-146-962.

 �SkODa Octavia, 1.9 D, 2005, 
515-933-244.

 �SUzUki SX iV, 2009/2010 rok, 
604-931-629.

 �tOyOta avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-Cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, 604-706-309.

 �tOyOta Corolla, 2004, 662-045-916.
 �tOyOta COrOlla VerSO, 2.2 

DiSel, 2007, ii właściciel, 7-dmmio 
osobowy, hal, komplet kół, 513-606-013.

 �tOyOta yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
513-375-786.

 �VOlVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.900 zł, 
513-375-786.

 �Vw Bora, 1.9tDi, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny, 
604-706-309.

 �Vw Fox, 1.2b, 2006 rok, 606-348-077.
 �Vw Polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, 

513-375-786.

inne
 �klucze samochodowe, piloty, stacyjki, 

głowno, 606-319-335.

 �kupię przyczepkę samochodową, 
604-649-151.

 �Sprzedam alufelgi 14 cali, opony 
gratis, 693-944-178.

motorowe
kupno

 �Stare motocykle, części, 513-185-357.
 �kupię stare motory i części, 

603-444-431.

sprzedaż
 �motorower Barton, 2017 rok, 

609-524-676.
 �Sprzedam mz etz 150, 669-034-011.

garaże
wynajem

 �Do wynajęcia garaż murowany,  
ul. Starzyńskiego, 604-192-784.

nieruchomości
kupno

 �kupię ziemię, gm. Łyszkowice  
i okolice, 502-602-463.

sprzedaż
 �Działka 1,22 ha, zielkowice i, 

609-106-174.

 �Sprzedam działkę na zielkowicach 
1000 mkw, 602-504-924.

 �Polesie, 9.400 mkw., 603-878-783.

 �Sprzedam działki o pow. 3073m2  
i 3032 m2 w Dobieszkowie z projektami 
budynków, 782-596-220.

 �Działka 900 mkw, uzbrojona, Bełchów 
Osiedle, 880-280-527.

 �Działka budowlana 1737 mkw. 
klewków oraz działkę w Łowiczu  
ul. Cegielniana 2604m2, 502-323-404.

 �mieszkanie 60m2, 3 pokoje,  
os. Dąbrowskiego i piętro, 605-180-881.

 �Sprzedam 2/3 udziałów  
w nieruchomości w Łowiczu przy  
ul. Chełmońskiego 20, 603-806-152.

 �Sprzedam ziemię rolną zduny wieś,  
513-044-270.

 �Sprzedam działkę rolną 0,26 ha, 
Szymanowice, 536-009-699.

 �Sprzedam dom w Łowiczu, 
797-777-537.

 �Działka budowlana 2.300 mkw., 
małszyce 63a lub 2x1000 mkw., 
504-475-567.

 �Sprzedam tanio działkę budowlaną,  
5 km od Łowicza, 509-231-973.

 �Działka budowlana 2000 mkw., 
janowice, 606-703-156.

 �Sprzedam mieszkanie, noakowskiego, 
791-542-072.

 �Sprzedam 1,04ha ziemi na Świącach; 
26.000 zł, 668-409-727.

 �mieszkanie z kredytem 44 m2, 
noakowskiego, iVp., 530-013-864.

 �Działka rolno-budowlana, 6.500 m2, 
669-034-195.

 �Działki budowlane, Otolice, 
668-049-706.

 �Sprzedam dom duży, podpiwniczony 
12-letni z działką, z tarasem, garażem 
dwustanowiskowym. Dzielnica 
zabrzeźnia-głowno 601-084-905,  
668-079-153, głowno.

 �gospodarstwo rolne 22,13 ha klasa 
iii-Vi, Seligi gmina Bielawy. możliwość 
nabycia placu z budynkami i przyległą 
działką 0,95ha, 535-730-887.

 �mieszkanie 50 m2, os. kostka,  
do remontu, 601-942-050, po 18:00.

 �Sprzedam działkę budowlaną,  
2.000 mkw., janowice, 502-768-210.

 �Sprzedam mieszkanie 50 mkw.,  
os. Dąbrowskiego, 501-701-013.

 �Sprzedam dom z działką 1100 mkw. 
przy trasie Łowicz- Skierniewice,  
733-493-107, 792-061-668.

 �Teren leśny na zabudowę hotelu, 
domu pogodnej starości, pow. ok. 1,2 
ha z domem mieszkalnym i domem 
biurowym, Głowno, 602-276-728.

 �Sprzedam mieszkanie 73 mkw., 
osiedle Bratkowice, 1 piętro, 
661-800-516.

 �Sprzedam mieszkanie 58 mkw., 
Łowicz ul. Starzyńskiego, 668-049-981.

 �Sprzedam dom jednorodzinny  
w Łowiczu, 693-422-895.

 �Sprzedam mieszkanie ii piętro  
48 mwk., 791-768-666.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
o pow. 0,8 ha w Bielawach, 784-843-470.

 �mieszkanie 72 mkw. po generalnym 
remoncie, 4-pokojowe, duża kuchnia, 
piwnica, os. Bratkowice, 737-410-189.

wynajem
 �wynajmę mieszkanie 52 m2 +garaż 

od 1.06.2020, wszystkie media, 
607-302-816.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
606-569-727.

 �wynajmę 2 pokojowe mieszkanie  
w Łowiczu, 510-177-041.

 �wynajmę lokal na krakowskiej, 
607-809-288.

 �Domek w Strykowie do wynajęcia, 
603-642-202.

 �wynajmę bloki, 38 mkw., Łowicz,  
606-706-967, po 16:00.

 �wynajmę mieszkanie, noakowskiego, 
791-542-072.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
693-944-068.

 �wynajmę 2-pokojowe mieszkanie 
obok dworca PkP, 791-000-972.

 �Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, 512-098-358.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, złaków 
Borowy i okolice, 727-472-512.

 �Pokój Starzyńskiego,  
692-101-989.

kupno różne
 �Bagnety, monety, starocie, 

606-941-752.
 �kupię piec CO, pustaki, drut, 

607-809-288.

sprzedaż różne
 �Sprzedam krzesła do renowacji, 

669-325-029.

 �kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, 531-467-981.

 �Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 501-658-261.

 �Drewno kominkowe, opałowe, 
504-257-615.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, 600-895-026.

 �Drewno opałowe, 798-877-090.

 �rusztowania warszawskie, 
500-262-573.

 �Piec C.O żeliwny, silnik elektryczny  
5,5 kw, 692-892-162.

 �wózek paleciak, 693-830-160.

 �Sprzedam fotelik rowerowy, 
510-577-351.

 �Sprzedam meble kuchenne, 
531-778-136.

 �Piła spalinowa husqvarna 36, 
609-524-676.

 �Oddam korzenie z drzew owocowych, 
663-659-622.

 �kamień polny, wieczorem, 
887-361-751.

 �PlayStation 4, XBox 360,  
609-524-676.

 �rower trójkołowy nowy,  
798-454-363.

 �kanapa w dobrym stanie, tanio, 
669-707-819.

 �wózek widłowy elektryczny linde e-16, 
2012 rok, bateria + prostownik, wysokość 
masztu 2,60 FVat, ważny UDt, cena 
27.000 brutto, 505-620-764.

 �Ule Dadanta nowe, bojler 60 litrów 
elektryczny, 532-468-909.

 �jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 �Sprzedam piłę Stihl mS 880, 2017 rok, 
664-778-301.

 �Sprzedam automatyczny kocioł 
z podajnikiem ślimakowym 42 kV 
automat, eko Perfekt firmy lazar, 
pracował 6 miesięcy, 602-218-179.

 �Sprzedam używany wypoczynek  
2- i 3-osobowy, 602-218-179.

 �Sprzedam zbiornik 4.000 litrów  
na olej opałowy, silnik 7,5 kw, krajzega, 
200 litrów olej wrzecionowy, palety, 
601-419-956.

 �Panele słoneczne, 727-534-450.
 �Sprzedam wózek inwalidzki, 

661-465-000.
 �Sprzedam dąb, Domaniewice, 

725-590-552.
 �Sprzedam kamienie, 508-569-537.
 �zamrażarka Polar 6 szufladkowa, 

513-314-717.
 �Sprzedam wózek inwalidzki nowy 

belgijski i balkonik, 514-682-096.
 �kontener biurowo- mieszkalny, 

603-607-929.
 �Sprzedam wapno, 692-668-521.
 �Sprzedam trelinkę z rozbiórki, 

605-094-165.
 �wózek widłowy mitsubishi lPg, 

7.000zł, 602-584-266.
 �Sprzedam migomaty 180-250 amper 

tig aCDC 180 amper, 502-506-412.
 �Sprzedam plandeki-banery siatkowe 

w różnych rozmiarach, myjka do warzyw, 
603-809-795.

 �Piec miałowy, dwukółka, 609-608-729.
 �Piec CO 3,8 kw, 602-511-928.
 �Sprzedam śrutownik Bąk, pompę 

wodną z silnikiem, nową, typ apollo, 
508-917-853.

 �Drzewo opałowe, 660-726-748.
 �rowerek 16” dziewczęcy, 515-933-244.

reklama
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 �Sprzedam stębnówki, automaty, 
Brzeziny, 663-496-011.

 �Sprzedam łubianki, drewniane, 
używane, 607-889-775.

 �Dwa fotele skórkowe + kanapa, 
691-034-607.

praca
dam pracę

 �zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, dobre warunki, 
505-151-701.

 �Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną,  
504-859-387, 885-353-500.

 �zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, 691-991-000.

 �Ślusarz, zduny. Praca na miejscu, 
601-303-235, zduny.

 �Zatrudnię pomocnika na budowę, 
607-168-196.

 �Do zbioru truskawek z dowozem  
z Łowicza (możliwy nocleg), 697-286-861, 
787-982-333.

 �zatrudnię do zbioru truskawek  
z dowozem z Łowicza (możliwy nocleg), 
697-286-861, 787-982-333.

 �hurtownia budowlana w Strykowie 
zatrudni na stanowisko sprzedawcy  
i magazyniera. Dobre wynagrodzenie, 
601-153-348.

 �Pracowników do produkcji ogrodzeń 
betonowych (praca akordowa) koło 
Strykowa, spawacza na 1/2 etatu  
lub jako pracę dodatkową, 606-238-181, 
509-345- 234.

 �zatrudnię do zbioru truskawek, 
785-480-517.

 �zatrudnię do zbioru truskawek 
kocierzew. możliwość dowozu  
z Łowicza, 600-876-355.

 �zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, 609-846-316.

 �zatrudnię do zbioru truskawek, 
Płaskocin, 661-852-737.

 �„Poszukujemy ślusarzy, 
lakierników oraz elektryków w firmie 
produkującej maszyny do warzyw  
w Łowiczu. CV na adres 
e-mail: praca@pro-vega.pl, 
tel. (46) 811-55-22.

 �Przyjmę pracownika do dociepleń, 
511-735-802.

 �Zatrudnię do dociepleń, 
500-583-446.

 �zatrudnię pracowników na budowę 
(pomocnik), 783-997-688.

 �zatrudnię do zbioru truskawek, 695-
774-291, 663-438-429.

 �zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę, dwuigłówkę, głowno, 
665-217-483.

 �zbiór bobu, 663-187-323.
 �zatrudnię do zbioru truskawek, okolice 

głowna (Bielaw), 697-714-838.
 �zatrudnię samodzielnego brukarza, 

pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
725-710-267.

 �truskawki do zbioru, 696-604-979.

 �zatrudnię do rwania truskawek. Dobre 
warunki., 691-744-376.

 �Zatrudnię do zbioru bobu, 
Łaguszew, 605-591-610.

 �Przyjmę do zbioru truskawek, dobre 
zarobki, 500-850-873.

 �zatrudnię do zbioru truskawek, 
509-853-384.

 �zatrudnię do zbioru bobu, 
884-882-509.

 �Zatrudnię do zbioru bobu, 
661-681-278.

 �Firma krolux zatrudni do prac 
torowych. atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, 668-391-722.

 �zatrudnię do zbioru truskawek 
(Skaratki), 505-904-027.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, 
501-735-885.

 �zatrudnię pomocnika na budowę 
stawka 17-18 zł na godzinę, 
667-324-294.

 �Przyjmę do zbioru truskawek, 
664-173-486.

 �zatrudnię do sprzątania, 691-991-000.
 �Przyjmę ślusarza, spawacza, 

pomocnika, 506-771-822.
 �Zatrudnię do maszyn 

skarpetkowych: mechanika - 
programistę, dziewiarza, szwaczkę. 
Łowicz, 668-479-265.

 �zatrudnię do zbioru truskawek, 
Płaskocin, 669-560-392.

 �Dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, 500-005-095.

 �Przyjmę do zbioru truskawek, 
kocierzew, 783-955-623.

 �zatrudnię stolarza/pomocnika, 
stolarza do prac stolarskich, 607-701-177.

 �zatrudnię do zbioru truskawek, 
724-185-326.

 �Poszukujemy osoby z 
doświadczeniem na samodzielne 
stanowisko cukiernika w dziale ciast 
deserowych (ciastka kremowe, torty) w 
głownie. atrakcyjne wynagrodzenie do 
negocjacji, 504-110-884.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek na 2 
tygodnie, 660-048-076.

 �zatrudnię osobą szyjącą do szwalni 
na terenie głowna, praca na 1 zmianę w 
miłej atmosferze, 602-457-089.

 �Chałupnictwo, firma z głowna 
poszukuje chałupniczek do szycia 
odzieży, możliwość dowozu, 
602-457-089.

 �Praca dla szwaczek, firma 
zlokalizowana jest w głownie, 608-371-
616, 504-907-383.

 �Praca w holandii od zaraz przy 
wykończeniach, 880-517-623.

 �Przyjmę do zbioru bobu, 782-603-477.
 �Przyjmę do zbioru bobu, możliwość 

dowozu, wysoka stawka godzinowa, 
512-874-011.

 �zatrudnię do zbioru bobu, 697-693-
641, 511-144-345.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych lub współpracy, 
509-299-676.

 �Przyjmę spawacza może być do 
przyuczenia, 603-061-839.

 �zatrudnię 2 kobiety do zbioru 
truskawek, 607-034-098.

 �zatrudnię do rwania truskawek, 
781-384-431.

 �Praca bób, 727-534-450.
 �zatrudnię kierowcę kat. C, C+e, 

również dorywczo w ruchu krajowym, 
601-385-525.

 �Przyjmę do pracy biurowej na staż, 
kadrybratex@op.pl.

 �zatrudnię pracowników do bobu, 
790-575-493.

 �Przyjmę do zbioru bobu, 793-930-278.
 �zatrudnię kierowcę C+e. Praca na 

terenie kraju w oparciu o umowę o pracę 
(załadunek w Piątku), 501-661-904.

 �zatrudnię pracownika do ślusarni, 
Stryków, 606-439-498.

 �zatrudnię dociepleniowców z 
doświadczeniem i pomocników, 
600-575-945.

 �zatrudnię kierowcę C+e, 505-845-686.
 �zatrudnię do zbioru truskawek, 

724-551-112.
 �Przyjmę do pracy przy zbiorze bobu w 

Łowiczu, 503-956-610.

szukam pracy
 �Podwójna obsada kierowców C+e 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
hiszpania-Pl, 605-470-435.

usługi wideo
 �nak Studio Films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami hD, 
ujęcia dronem, 889-910-129.

remontowo-
budowlane
usługi

 �Wylewki agregatem, 698-480-048.
 �tynki tradycyjne, z piaskiem 

kwarcowym, wylewki, solidnie, 
501-931-961.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
668-591-725.

 �tynki maszynowe, 796-954-454.
 �Układanie kostki brukowej, 

667-837-817.
 �Cyklinowanie, polerowanie, 

501-249-461.
 �Układanie kostki brukowej, opaski 

wokół nagrobków, 667-189-380.
 �tynki, 575-661-940.
 �Brukarstwo, 791-306-104.
 �Usługi kruszarką (rozbiórki), 

przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
693-565-564.

 �Układanie kostki brukowej, 
605-565-647.

 �tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, 604-144-668.

 �malowanie, 514-347-542.
 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 

siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
798-877-090.

 �Dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 
obróbki, 609-846-316.

 �Usługi budowlane, docieplenia, 
572-947-448.

 �Usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, 608-632-134.

 �Ogrodzenia - montaż, 606-303-471.
 �Docieplenia budynków, elewacje, 

glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
FVat, 606-737-576.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
609-135-411.

 �wykończenia wnętrz, remonty, 
532-115-111.

 �Układanie płytek, remonty, 
666-152-315.

 �Dachy, elewacje. Szybko, tanio, 8% 
Vat, 502-859-742.

 �Malowanie elewacji, 607-168-196.
 �wykończenia wnętrz, malowanie, 

gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
wolne terminy, 663-801-457.

 �malowanie ogrodzeń, renowacja, 
793-394-921.

 �Brukarstwo, 579-243-494.
 �malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 

panele, płyta g/k, wykańczanie 
poddaszy, 535-466-501.

 �gładź, malowanie, glazura, terakota, 
łazienki wykończenia, malowanie 
elewacji, 609-541-373.

 �wylewki maszynowy mixokret, 
517-032-915.

 �adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
g/k, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, 792-781-446.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, 733-
552-113, 601-378-677.

 �remonty wykończenia od a-z, 
739-021-981.

 �Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, 739-021-981.

 �malowanie, gipsowanie, ścianki gk, 
sufity podwieszane, itp. wolne terminy, 
663-801-457.

 �kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, 693-184-322.

 �Usługi koparko-ładowarką i mini 
koparką, 604-413-669.

 �Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, 785-246-112.

 �Docieplenia, elewacje, 519-179-135.
 �gładzie gipsowe, malowanie, 

zabudowy karton/gips., 796-689-987.
 �Docieplanie budynków, elewacje, 

struktury: agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, 607-612-176.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, naprawy, 
konserwacje, malowanie, smarowanie, 
609-227-348.

 �krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. tanio, solidnie!, 
608-677-525.

 �Papa - tanio, solidnie!, 608-677-525.
 �Przyłącza wodno-kanalizacyjne, 

minikoparka, wywrotka piasek, suchy 
beton, 508-175-031.

 �Układanie kostki brukowej, montaż 
ogrodzeń ozdobnych, 887-486-452.

 �Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, 721-108-965.

 �Układanie kostki brukowej, tarasy, 
pomniki, wjazdy, 791-080-403.

 �remonty. kompleksowe wykończenia, 
dekoracje ścienne, 535-201-707.

 �Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, 607-090-260.

 �tynki, remonty, docieplenia, 
510-300-753.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, 504-960-515.
 �malowanie dachów, papa 

termozgrzewalna, 608-195-550.
 �montaż ogrodzeń panelowych  

i innych oraz układanie kostki brukowej, 
665-678-432.

 �tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, 725-668-616.

 �murowanie klinkier, płoty i kominy, 
721-651-936.

sprzedaż
 �extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, 601-239-779.
 �żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 

odwodnień i drenażu, kopalnia 
maurzyce, 601-239-779.

 �Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, 693-565-564.

 �rusztowania warszawskie, 
500-262-573.

 �Sprzedam materiały budowlane, 
502-140-481.

 �wyprzedaż rolet okiennych, 
602-370-470.

 �tanie, dobre, nowe okna i drzwi, 
602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 �hydraulika kompleksowo, 
601-818-310.

 �Usługi elektryczne, 509-838-364.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, 
535-466-501.

 �Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, 535-466-501.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
506-891-289.

 �Usługi hydrauliczne, 785-543-610.
 �Fotowoltaika, 727-534-450.
 �anteny, telewizory naprawa, 

791-210-176.
 �tanio kamery, ekspres, 728-188-127.
 �elektryk, 608-145-585.

usługi inne
 �wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 668-591-725.
 �Okna: naprawa, regulacja, 

609-135-411.
 �rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 

zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, 667-732-751.

 �masz problem z komputerem: 
zadzwoń., 504-070-837.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
609-135-411.

 �Wycinka drzew, 696-008-528.
 �Odnawianie wanien, 600-979-826.
 �Usługi koparko-ładowarką, 

607-168-196.
 �wycinka drzew, 510-052-908.
 �Usługi podnośnikiem, 510-052-908.
 �mycie, malowanie dachów, elewacji, 

kostki, 510-052-908.
 �naprawa telewizorów, Łowicz 

topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
728-227-030.

 �Usługi rębakiem, rozdrabnianie gałęzi, 
przycinka drzew, 606-370-008.

 �koszenie nieużytków i łąk, 
606-370-008.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
782-718-483.

 �Dekorowanie sal na wesela, komunie, 
chrzciny i inne imprezy okolicznościowe, 
889-320-547, 787-575-801.

matrymonialne
 �rozwodnik nie z własnej winy, 52 lata, 

spokojny, niepalący, nienadużywający 
alkoholu, pracujący zawodowo, 
delegacja. Pani 47 lat szczupła, 
niepaląca, 880-454-989.

reklama
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 �Piędziesięciolatek z okolic głowna 
pozna Panią w celu matrymonialnym 
chętną do zamieszkania na wsi, 
696-790-196.

nauka
 �Prace dyplomowe, licencjackie, 

magisterskie - przepisywanie, pomoc; 
794-060-711.

 �matematyka, 791-802-482.
 �matematyka, 601-303-279.
 �matematyka, 607-440-582.
 �nauka języka angielskiego jacek 

romanowski, 607-440-582.

rolnicze – kupno
płody rolne

 �kupię zboża, 508-471-814.

 �kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, 783-112-512.

 �Skup zboża, auto samozaładowcze, 
607-202-732.

 �kupię zboże, 693-157-117.

 �kupię żyto, pszenżyto, jęczmień, owies, 
733-067-051.

 �kupię zboże paszowe i sprzedam 
zboże paszowe, 668-478-617.

hodowlane
 �Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
603-711-760.

 �kupię byczki, jałówki 100-500 kg do 
dalszego chowu, 515-121-410.

 �kupię byczki mieszańce, 17zł/kg, 
883-806-661.

 �kupię byki do 400 kg, dalszy chów, 
603-802-304.

 �kupię byczki i owies, 693-848-103.

maszyny
 �każdego Ursusa, władymirca, 

725-361-836.

 �kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, mtz, mF-255, t-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
502-939-200.

 �kupię glebogryzarkę grudziądzką do 
C-330, 692-465-143.

 �kupię przegrabiarkę 4-gwiazdzistą do 
siana (słoneczko), 692-465-143.

inne
 �kupię beczkę ocynkowaną 600-1000 

litrów, 603-802-304.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, 
602-235-159.

 �Sprzedam suchą słomę w belach, 
Świące, 601-320-604.

 �Słoma ze stodoły, 664-837-390.

 �zboże, 723-585-201.

 �Pszenżyto, 662-665-605.

 �jęczmień, pszenżyto, 609-788-366, 
gmina Chąśno.

 �Słoma okrągłe bele ze stodoły, 
693-830-160.

 �Słoma ze stodoły, zakrzew, 
509-392-251.

 �Pszenżyto, pszenica, 669-419-342.

 �Słoma, 504-775-043.

 �Słoma, 665-340-488.

 �jęczmień, 665-106-042.

 �Sprzedam pszenżyto, 783-822-942.

 �Pszenżyto, jęczmień, kiernozia, 
609-842-747.

 �Słoma 120x120 ze stodoły, zakrzew 
lub waliszew, 728-764-930.

 �Sprzedam pszenżyto i owies, 
518-980-116.

 �Sprzedam słomę baloty, 533-928-614.

 �Duże bele słomy ze stodoły, Chąśno, 
696-375-777.

 �Sprzedam pszenżyto, 793-497-528.

 �Sprzedam mieszankę i jęczmień, 
660-851-438.

 �Słoma ze stodoły, jałówki 
wysokocielne, kosiarka rotacyjna, 
721-169-137.

 �Pszenica, Domaniewice, 784-368-431.

 �Pszenżyto, żyto, słoma, Otolice, 
502-026-691.

 �Sprzedam owies, żyto, 502-585-456.

 �Słoma ze stodoły 130/130 50 sztuk, 
jęczmień paszowy, 792-320-050.

 �Słoma, mystkowice, 791-542-072.

 �Słoma kostka ze stodoły Osiek 35, 
574-233-201.

 �Słoma, duże bele, 693-944-068.

 �Sprzedam żyto, owies, 605-782-911.

 �Sprzedam bób, 608-613-658.

 �Owies, żyto, słoma, 889-951-089.

 �żyto, pszenżyto, niespusza - wieś, 
607-370-606.

 �Sprzedam żyto, 607-376-264.

 �Sprzedam trawę łąkową, sianą, 
662-585-814.

 �Sprzedam żyto, jęczmień, basen na 
mleko 200l. goleńsko, 605-744-069.

 �Pszenżyto, 667-002-126.

 �Słoma 60 balotów, 795-819-216.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, duże 
bele, 665-664-174.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, zakrzew, 
607-409-355.

 �Słoma belowana ze stodoły, 
tel. (46) 838-98-34.

 �Słoma baloty, wola mąkolska, 
662-514-012.

 �żyto z pszenżytem, 505-383-202.

 �żyto, pszenżyto, pszenica, mieszanka 
jara, 692-601-678, zduny.

 �Słoma bele, 691-411-355.

 �tona pszenżyta, 600 kg żyta, 
735-780-280.

 �żyto, pszenżyto okolice Domaniewic, 
510-487-222.

 �Sprzedam pszenżyto, okolice rybna, 
792-874-784.

 �Słoma magazynowana, Sapy, 
693-574-400.

 �Sprzedam pszenicę żyto pszenżyto 
owies słomę w belotach, 509-355-058.

 �Sprzedam pszenżyto, 660-851-439.

 �Sprzedam słomę w balotach Popów k. 
Łowicza, 501-788-001.

 �Sprzedam słomę kostkę żytnia i 
owsianka oraz dojarkę, 662-729-242.

 �Sprzedam owies, żyto, słomę, prasę 
kostkę, 530-306-673.

 �Sprzedam pszenżyto, 510-516-101.

 �Sprzedam żyto, słomę w balotach z 
mieszaki i żytnią. , 781-482-667.

 �Sprzedam trawę do ścięcia 0,8 ha., 
666-736-826.

 �kiszonka, 605-350-355.

 �Sprzedam żyto, pszenżyto,jęczmień 
niedźwiada, 601-217-319.

 �Sucha słoma (Bele) Świeryż, 
696-565-452.

 �Sprzedam słomę, 536-468-152.

 �Słoma baloty ze stodoły, 503-681-612.

 �Sprzedam pszenicę, pszenżyto, żyto, 
605-094-165.

 �gorczyca, łubin, kukurydza, pszenica, 
pszenżyto, mieszanka, owies, słoma, 
506-115-015.

 �jęczmień, 509-425-237.

 �Sprzedam żyto, 604-781-918.

 �Sprzedam dwie tony żyta, 
723-958-440.

 �Sprzedam słomę baloty, 693-848-103.

 �Pszenżyto, pszenica, żyto, zduny, 
532-277-616.

 �Sprzedam jęczmień, 790-246-484.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, duże 
bele, możliwy transport, 601-662-955.

 �Sprzedam owies i pszenżyto Skaratki, 
667-539-954.

 �Pszenica, żyto, 880-481-612.

 �Słoma baloty, złaków, 507-659-615.

 �Sprzedam pszenżyto, 604-910-799.

 �Sprzedam owies, mieszankę, łubin 
słodki, 666-689-325.

 �Pszenżyto, jęczmień, 695-066-195.

 �Słoma ze stodoły., 880-438-146.

 �Sianokiszonka, 603-609-674.

 �Sprzedam pszenicę i jęczmień, 
512-179-465.

 �Sprzedam 12t pszenicy, 10 balotów 
słomy, 723-030-883.

 �Słoma w kostkach ze stodoły, 
Dzierzgówek, 697-035-106.

 �Sprzedam owies, 731-993-174.

 �Sprzedam pszenżyto i owies, 
782-266-800.

hodowlane
 �Drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 

perliczki, 726-121-861.

 �Młode kury nioski, perliczk, 
indyczki, kaczki, gęsi i przepiórki, 
726-121-861.

 �Kurczaki jednodniowe, 
726-121-861.

 �jałówka wysokocielna, Boczki, 
727-472-475.

 �Sprzedam prosiaki, stanowiska do 
krów, 664-196-280.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne, 
511-717-568.

 �Sprzedam jałówkę cielną 9 miesięcy, 
gmina rybno, 508-430-861.

 �Cielaki mięsne, 514-518-658.

 �Sprzedam jałówkę wycielenie 6 lipca, 
601-533-397.

 �Sprzedam cielaki, 725-402-590.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
791-593-521.

 �Sprzedam prosiaki, 732-797-792.

 �Prosiaki, 518-647-407.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu, 
792-407-779.

 �jałówki do zacielenia, 502-134-370.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne spod 
oceny, 507-489-002.

 �Sprzedam 3 prosiaki w wadze około 
30 kg, 665-493-071.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
606-438-323.

 �Sprzedam prosięta, 603-497-566.

 �jednoroczne 2 ogierki, 608-103-453.

 �Sprzedam byczka czerwono-białego 
simentala, 695-090-723.

 �Sprzedam kaczki czarninowe, 
601-831-647.

 �Sprzedam: jałówkę wysokocielną 
- termin 5 lipca; obornik bydlęcy; 
schładzialnik do mleka jaPy 1680l  
z odzyskiem ciepłej wody, 660-170-746.

 �jałówka na wycieleniu, 503-785-935.

 �Sprzedam prosięta. Sprzedam słomę 
po żniwach. Sprzedam belki ze stodoły., 
664-135-758.

 �Prosięta, 695-304-461.

 �Sprzedam jałówki z pod oceny, cielne, 
695-335-369.

 �jałówka wysokocielna, obora pod 
oceną, 609-423-118.

 �Dwie jałówki, krowa na ocieleniu, 
509-137-971.

maszyny
 �kupię kombajn (Bolko, anna, karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
511-713-596.

 �Sadownicze, mF 374, 3330, 
opryskiwacz i kosiarka,  
504-475-567.

 �Przyczepa do zielonki krone, XXl, 
dyszel łamany, wałki z tyłu, 40 m3,  
1990 rok,, 509-282-300.

 �kombajn do ziemniaków glines, 
509-282-300.

 �kosiarka rotacyjna Class, Corto 210 m, 
hydraulicznie składana, 509-282-300.

 �Prasa rolująca john Deere 950 m  
na pasach, 509-282-300.

 �Przekładnie shimano, 509-282-300.
 �Przystawki do kombajnu new holand, 

przystawki do rzepaku, szerokość 3m; 
4,5 m; 5m, 6m, 509-282-300.

 �Pług zagonowy rabenwerk, 5-skibowy, 
509-282-300.

 �głebosz kuhn 4-redlicowy, 
509-282-300.

 �rozisewacze do nawozu amazone, 
raw; ładowność 600-2.000 kg, duży 
wybór, import niemcy, 509-282-300.

 �rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, 509-282-300.

 �zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 3,80, 
4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, kuhn, 
Pottinger, Fella,duży wybór, 509-282-300.

 �agregaty bierne 3-metrowe rau, z 
hydropakiem, 509-282-300.

 �Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z niemiec, 509-282-300.

 �Orkan do trawy tarup, szerokość  
1,4-1,6 m, 509-282-300.

 �rozrzutniki obornika Fortschritt t088, 
welgler, Bergman, Strautman 4-10 t., 
duży wybór, 509-282-300.

 �talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V,  
z wałem strunowym, sprowadzone  
z niemiec, 509-282-300.

 �wycinaki do kiszonek Fell kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Fendt 511 115 km, 
1999 rok, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Case 956 Xl, 95PS, 
4x4, 28.500 zł, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy mF294 z ładowaczem 
czołowym, kabina, 4x4, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Same tiger 100ze 
4x4 100PS, 25.800 zł, 509-282-300.

 �karmniki dla świń z niemiec, duży 
wybór, 509-282-300.

 �Paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
509-282-300.

 �Przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa tandem 
16 ton, 3-stronny wywrot, 509-282-300.

 �Brona aktywna rabewerk 3 m  
z hydropakiem, 509-282-300.

 �Siewnik do zboża amazone D7, 
D8,2,5, 3, 4 m; izaria lobster Super,  
duży wybór, 509-282-300.

 �Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
kverneland, Frost, rabewerk, landsberg 
zabezpieczenia resorowe, sprężynowe, 
kołkowe, duży wybór import niemcy, 
509-282-300.

 �Obsypniki do kopców, kukurydzy 
wulkan, 509-282-300.

 �kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z niemiec, 509-282-300.

 �kombajn do zboża Class, heder 3 m, 
sprowadzony z niemiec, 509-282-300.

 �taśmociągi do warzyw, 3, 4,5; 5, 6, 
7, 8, 10 metrów, duży wybór, import 
niemcy, 509-282-300.

 �wąskie koła do ciągnika, kompletne, 
48, 46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji 
pod telefonem, 509-282-300.

 �kosiarki, gałęziarki, kompresory, 
513-666-808.

 �loda do cięcia sieczki; gmina Chąśno, 
609-788-366.

 �Sprzedam Siewnik Poznaniak, brony 5 
ciężkie, siewnik lejek, 692-892-162.

 �kombajn zbożowy BizOn z056 
rok 1988 stan dobry, 604-598-640, 
604-994-832.

 �Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., śrutownik bijakowy, 600-523-438.

 �Przyczepa zbierająca noże wyrzut 
wałki, przyczepa do balotów, wieżyczka 
do balotów, talerzówka rozkładana 4m, 
kosiarka rotacyjna, zgrabiarka Pająk, 
783-017-131, 797-506-016.

 �Sprzedam lawetę do bel słomy,  
siana, wąskie koła Fendt, Valtra, 
606-753-417.

 �mieszalnik 1-tonowy, przetrząsacz 
Pająk, młyn do kukurydzy, 665-340-488.

 �kombajn zbożowy Claas merkator 75; 
maszyny retro, 667-212-150.

 �rozrzutnik Fortschritt 10-tonowy, 
cyklop, siewnik poznaniak, 665-103-042.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika, tandem 
6 ton, 2005 rok, 600-215-536.

 �Sprzedam prasę z224/1, stan bdb, 
784-950-660.

 �Sprzedam orkana, opony 16/9/24, 
1100/20, 607-809-288.

 �Sprzedam opryskiwacz Pilmet 12m, 
605-523-875.

 �Łuskarka do bobu, 728-764-930 
694-203-717.

 �agregat przedsiewny 2,80, talerzówka 
20 talerzowa, stan dobry, 609-459-539.

 �Sprzedam pług 4-skibowy, 
609-459-539.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
1.500 litrów, 793-104-253.

 �rozrzutnik, 696-107-903.

 �Sprzedam cyklop w dobrym stanie,  
4 byczki mięsne, 600-193-311.

 �Sprzedam pług 2, sadzarkę polską, 
kosiarkę rotacyjną, 608-167-452.

 �Sprzedam Bizon Super z-056, 
664-492-791.

 �Sprzedam przetrząsaczo-zgrabiarkę 5, 
rozsiewacz nawozu kos, 605-466-201.

 �kombajn Bizon zO56, 888-822-173.

 �Opiełacz do warzyw, waga szalkowa 
rolnicza, 693-652-261.

 �Przyczepa do balotów, 795-583-677.

 �Sprzedam ciągnik rolniczy samoróbkę 
eSa 15, 604-649-151.

 �waga inwentarska, przyczepa rolnicza 
4-tonowa, tel. (46) 838-40-65.

 �Ciągnik rolniczy Same roller 55w 
z turem, 2008rok, rozrzutnik obornika 
krone Optimat 4-tonowy, 508-194-191.

reklama
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 ŁOwiCz i OkOliCe

ważne telefony
 � Infolinia PKP:  
Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy
 �Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 �Taxi osobowe:  
46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

 � Infolinia NFZ ws. koronawirusa   
czynna całą dobę – 800 190 590

 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8., 10., 11.15, 12.30, 17.00, 
w czasie epidemii i obowiązywania ogra-
niczeń dodatkowo o godz. 9.00 i 18.00
 �Katedra:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 �Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół Sióstr Bernardynek:  
 8.00, 10.
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

urzędy i instytucje
 �Starostwo w Łowiczu 46 837 59 02
 �urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 �Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 �Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 �PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 �urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 �Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 �ZGM tel. 837 60 63
 �ZuK tel. 837 36 62
 �ZuM tel. 46 830 91 82
 �Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 �MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 �ŚDS tel. 46 837 41 11
 �Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 �Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 �Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 �Sąd Rejonowy w Łowiczu 46 830-43-10
 �PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511;
 �ZAZ „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 �urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 �uG Bielawy 46 838 26 95
 �uG Chąśno 46 838 14 23
 �uG Domaniewice 46 830 17 60
 �uGKiernozia 24 277 90 80, 
 �uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 �uG Łowicz 46 830 26 30;
 �uG Łyszkowice 46 838 87 78
 �uG Nieborów 46 838 56 13, 
 �uG Sanniki 24 277 78 10
 �uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 �Orlik ul. Grunwaldzka – tel. 735-048-951
 �Orlik ul. Bolimowska tel. 516-031-268
 �Stadion ul. Starzyńskiego 6/8,  

tel. 46-837-62-08
 �OSiR Łowicz: 46-837-51-06; 46-837-09-04; 
 �Orlik przy SP nr 1, 519-130-551
 �Boisko przy SP nr 4; tel. 46 837-36-94
 �Boisko przy lO im. J. Chełmońskiego  

46 837-42-00

muzea i wystawy
 �Arkadia – ogrody: czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00.
 �Muzeum i skansen w Łowiczu czynne 
od wtorku do niedzieli w godz.11.00-15.00 
(ostatnie wejście o 14.30).w czwartek 11 
czerwca (Boże Ciało) w godz. 11-15.00 
Wystawy czasowe:
„Natura i abstrakcja” w twórczości 
zenony klepaczki, joanny grabowskiej  
i alicji wolskiej – czynna do 28 czerwca.
 �Skansen w Maurzycach czynny co-
dziennie 10.00 - 18.00 (ostatnie wejście 
o 17.30). w czwartek, 11 czerwca (Boże 
Ciało) czynne godz. 10.00-18.00.
 �Galerii Browarna w Łowiczu, ul. Po-
drzeczna 17, tel. 691 979 262, 46 838 56 
53; wystawa malarstwa: Robert Bubel 
„Real i[n]sta[nt]” 
 �„Niedokończony rysunek” – wystawa 
prac zgłoszonych do internetowego 
konkursu, czynna w holu wejściowym, 
miejska Biblioteka im. a. k. Cebrowskie-
go, aleje Sienkiewicza 62.

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: od poniedziałku do czwartku w 
godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty w 
godz. 10.00–14.00.
 �Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
i piętro Baszty im. gen. klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 �Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 �Pałac w Nieborowie czynny: od 11 
czerwca do 5 lipca w piątki, soboty  
i niedz. w godz. 12.00–18.00; od 6 lipca 
do 30 września we wtorki, środy, czwartki 
w godz. 10.00–16.00, w piątki, soboty 
i niedziele w godz. 12.00–18.00; od 1 
października do 30 listopada we wtorki, 
środy, czwartki, piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–16.00; w poniedziałki 
ekspozycja w pałacu będzie nieczynna. 
Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00.
 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
Bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). na teren parku – wstęp wolny. 
• „Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała  
nt. historii właścicieli dóbr sannickich.
 �Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00:
„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii jana Drzewieckiego
 �Sromów: Muzeum ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 �Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie pałacu wyłącznie po wcze-
śniejszej rezerwacji, tel. 693 422 684

koncerty
 �Niedziela, 14 czerwca: 
godz. 17.00 –„Koncert Polski” 
poświęcony pamięci św. jana Pawła ii:  
aleksandra Borkiewicz (sopran)  
i apertus Quartet. w programie także: 
„malowanie piaskiem – tetiana galitsyna 
– pokaz inspirowany życiem i pontyfika-
tem św. jana Pawła ii. Sala Barokowa 
muzeum, Stary rynek 5/7. wstęp dla 
max. 80 osób (zaproszenia do odbioru 
w muzeum)

inne
 �Czwartek, 11 czerwca:
godz. 10.00–16.00 – Kiermasz 
autorskich wydawnictw związanych 
z Łowiczem, regionem oraz świętem 
Bożego Ciała (albumy, książki, pocztów-
ki, plakaty); galeria Browarna w Łowiczu, 
ul. Podrzecznej 17. wstęp wolny.
 �Niedziela, 14 czerwca:
godz. 15.00 – literacko-filmowe 
wędrowanie – bezpłatny spacer po 
Łowiczu, poprowadzi zdzisław kryściak,  
zbiórka: Stary rynek.

ważne telefony
 �Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 �Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 42-717-41-
76; sekretariat 42-714-12-77, 42-714-12-78;  
fax 42-717-41-60; lozg@praca.gov.pl
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 �Głowno: 
środa, 10 czerwca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11 
czwartek, 11 czerwca:
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 12 czerwca:  
ul. Łowicka 38 a, tel. 42 719-21-31 
sobota, 13 czerwca: 
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12 
niedziela, 14 czerwca: 
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
poniedziałek, 15 czerwca:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95 
wtorek, 16 czerwca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 17 czerwca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  

do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 �Stryków:  
niedziela, 14 czerwca:  
pl. Łukasińskiego 15, w godz. 9–14.00

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny  
ds. uzależnień i Przemocy  
w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294;  
Stryków, 665-529-866

gŁOwnO i Stryków 

ważne telefony
 �Policja w żychlinie24 253 00 14
 �Policja w Pacynie 47 70-53-271
 �Policja w Sannikach: 47 7053-275
 �KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 �KPP w Gostyninie 47 7053-222
 �Pogotowie gazowe – 992
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �OSP w żychlinie 24 285-12-10
 �OSP w Pacynie 604-349-406
 �OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Pogotowie energetyczne  991
 �Pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27
 �Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 �Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 �Zakład Energetyki Cieplnej 24 285-11-52
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 �Powiatowy urząd Pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 �Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, nzOz red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 �Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 �Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd gminy w żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 �Regionalny Interwencyjny Tel. Zaufa-
nia dla Dzieci i Młodzieży 726 611 611, 
codziennie w godz. 12.00–20.00 infolinia; w 
godz. 20.00–0.00 wsparcie specjalistów na 
Snapchacie i messengerze

msze święte 
w niedziele i święta

 �żychlin, parafia pw. Św. apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 �żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 
kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 �Orlik, żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 �Stadion Miejski w żychlinie,  

ul. waryńskiego 8 – Piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

urzędy
 �Gmina Bedlno 24 282 14 20
 �Gmina Oporów  24 383 11 50
 �Gmina Pacyna 24 285 80 54
 �Gmina żychlin 24 351-20-32

muzea i wystawy
 �Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 �Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

 � Karolina Wojciechowska  
i Przemysław Łąpieć oboje z Łowicza

 � Anna Śliwińska z Łowicza  
i Bartłomiej Rosiński z krępy

ŚluBOWAlI SOBIE

SKARB ROlNIKA
nOtOwania z targOwiSka miejSkiegO 
– ceny z dnia 9.06.2020 r.

w Łowiczu
borówki 0,25 kg 16,00-17,00
botwinka pęczek 3,00-3,50
brokuły szt. 7,00
buraki czerwone kg 3,00-3,50
cebula kg 3,00
cebula dymka pęczek 1,50-2,50
cukinia kg 6,00-7,00
czereśnie kg 15,00-22,00
czosnek szt. 2,00-3,50
fasola żółta kg 18,00-24,00
gruszki kg 8,00
jabłka kg 5,00-8,00
jagody litr 38,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-10,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-13,00
kalafior szt. 4,00-6,00
kapusta biała szt. 3,00-5,00
kapusta kiszona kg 5,00
kapusta pekińska kg 4,00-6,00
koperek pęczek 2,00
miód 0,9 litra 30,00-40,00
marchew kg 2,50-3,50
natka pietruszki pęczek 1,50-2,00
ogórki kiszone kg 8,00
ogórek gruntowy kg 6,00
ogórek zielony kg 4,50-8,00
papryka czerwona kg 14,00
papryka zielona kg 12,00
papryka żółta kg 13,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 4,00-5,00
pomidor malinowy kg 7,00
pomidor szklarniowy kg 5,00-7,00
por szt. 2,00-3,00
rzodkiewka pęczek 2,00-3,00
sałata szt. 2,50
seler szt. 4,00
szczypiorek pęczek 2,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00
ziemniaki kg 2,00
ziemniaki młode kg 3,50-5,00
truskawki kg 10,00

OFERTy PRACy
z dnia 9.06.2020 r.

POWIATOWy uRZąD PRACy W ŁOWICZu:
 � Pracownik ochrony
 � elektryk
 � Betoniarz
 � Sprzedawca
 � monter nawierzchni kolejowej
 � kinooperator
 � manager
 � kasjer-sprzedawca
 � Pracownik restauracji (stawka godzinowa)
 � elektromonter
 � Pomocniczy robotnik przy uprawie roślin  

i hodowli zwierząt gospodarskich

POWIATOWy uRZąD PRACy W ZGIERZu:
 � Barmanka
 � robotnik magazynowy
 � Pakowacz ręczny
 � terapeuta zajęciowy
 � Pracownik biura
 � Opiekun osoby niepełnosprawnej
 � kierowca
 � Sprzątaczka
 � Operator urządzeń
 � Brukarz
 � handlowiec
 � Pomocnik ślusarza
 � Fakturzysta-kasjer

POWIATOWy uRZąD PRACy W KuTNIE:
 � Pracownik produkcji
 � Pracownik rozbioru
 � Szlifierz metali
 � robotnik gospodarczy
 � Spawacz
 � mechanik
 � Ślusarz
 � Palacz CO
 � kierowca
 � Sprzedawca w stacji paliw

ROlNIK SPRZEDAJE
Ceny z dnia 8.06.2020 r.

żywiec wieprzowy:

 � Domaniewice: 5,10 zł/kg+Vat

 � różyce: 5,10 zł/kg+Vat

 � kiernozia: 5,00 zł/kg + Vat

 � Skowroda Płd.: 5,40 zł/kg+Vat

 � Chąśno: 5,00 zł/kg+Vat

 � karnków: 5,00 zł/kg+Vat

żywiec wołowy:

 � Domaniewice: jałówki 6,40 zł/kg+Vat,  
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 6,40 zł/kg+Vat

 � różyce: jałówki 6,40 zł/kg+Vat,  
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 6,40 zł/kg+Vat

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,20 zł/kg+Vat,  
krowy 5,20 zł/kg+Vat; byki 7,10 zł/kg+Vat

żyChlin i OkOliCe

Informator
 �Sprzedam ciągnik czeski  

z narzędziami, wozem- krajzega, 300 szt. 
pustaków, deski, 667-041-252.

 �Sprzedam mF-255, rozrzutnik tandem 
6 t, siewnik zbożowy, walec, 664-737-171.

 �Przyczepa, kosiarka rotacyjna, 
rozstrząsacz do siana, 728-468-577.

 �Sprzedam przyczepę do belek dużych 
okrągłych, 602-270-556.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
1500 l. Stan bardzo dobry, skrętny 
zaczep, włoska przystawka nobili, 
602-681-541.

 �mały kombajn prasa, kostka rozrzutnik 
jednoosiowy, rozsiewacz kos, cyklop, 
siewnik kukurydza/burak, 696-736-701.

 �Sprzedam gniotownik walcowy SPima 
-752, 667-349-210.

 �t 25 zarejestrowany, przekładnia 
z podstawą do wyciągu obornika, 
608-580-044.

 �Prasa z224 SimPa, zgrabiarka 7  
i lejek, 669-034-195.

 �Sprzedam ciągnik rolniczy massey 
Ferguson 690 1993r, 608-691-072.

 �Sprzedam rozsiewacz Unia mlX 1200 
kg, kosiarka rotacyjna, zgrabiarka 3m, 
opryskiwacz 800l, 886-135-119.

 �Sprzedam części do Bizona, 
503-949-866.

 �Sprzedam opryskiwacz, trzasałkę  
i stemple, 605-531-311.

 �Sprzedam prasę rolującą pasową, bele 
120x120, cena 8.700 zł, 728-152-636.

 �Sprzedam prasę z-224 z podajnikiem, 
662-514-012.

 �Sprzedam ciągnik C-330, 1987 rok, 
cena 16.000, 885-973-099.

 �Sprzedam C-328, 1964 rok, cena 
13.000, 885-973-099.

 �Sprzedam new holland t-6020, 2009 
rok, i właściciel, salonowy, 605-884-584.

 �Sprzedam Deutz Fahre 410 agroplus, 
2013 rok, salonowy, 605-884-584.

 �agregat talerzowy, 606-192-202.

 �gruber Unia 2,60, 511-862-710.

 � iglo dla cielaków, 511-862-710.

 �Pług 3-skibowy grudziądzki, 
506-355-899.

 �Sprzedam łuskarkę taśmową, 
693-157-155.

 �Sprzedam prosięta, 509-339-862.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy 
siłowy, 574-664-862.

 �Przyczepa do ciągnika, 693-652-261.

 �kultywator 13, pług 3, pług 4, siewnik 
lejowy, 693-286-129.

 �Pług 2, sianozgrabiarka, 604-931-629.

 �Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza hardi, 
rozsiewacz amazone zaU 1500, 
przyczepa, 727-472-512.

 �trząsałka karuzelowa, 781-482-667.

 �Sprzedam siewnik, zgrabiarkę 7  
i kosiarkę rotacyjną, 695-243-117.

 �Sprzedam Ursus C-385, 536-468-152.

 �kombajn zbożowy z56, rozrzutnik 
obornika dwuosiowy i opryskiwacz 
Pilmet dwunastometrowy, 503-681-612.

 �gruber Unia kos 2,1 m, 5 łap,  
1 właściciel, stan bdb, 691-539-942.

 �agregat uprawowo-siewny Unia 
ares 2,7 m, 1 właściciel, stan idealny, 
691-539-942.

 �Chłodziarka do mleka, dojarka, 
721-169-137.

 �Sprzedam kombajn Bizon, Ursus 114  
i maszyny rolnicze, 664-954-170.

 �kosiarka ogrodowa 1,8m szer., 
2.000zł, 602-584-266.

 �Bizon z-56, cyklop, Ursus U-902, 
prasa z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, 512-179-465.

 �wycinak do kiszonek,  
601-692-105.

 �Łuskarka do bobu, 696-657-767.

 �C-330, 1984 rok, iwł., 13.400 zł, 
602-584-266.

 �Fent 308, 726-390-515.

 �Prasa warfama z-543, 2012 rok, 
beczkowóz meprozet, 7.000 l, 2010 rok, 
736-088-116.

 �C-330, 1970 rok, sprawny, 
zarejestrowany, 11.000zł, 507-429-601.

 �Podajnik do belek Sipma, 
781-578-602.

 �Dmuchawę do zboża z silnikiem 7,5 
kw. maszt od widlaka 3m. Bąków Dolny, 
505-333-294.

inne
 �Schładzalnik 550 litrów, 692-996-054.

 �Schładzalnik do mleka alfa laval 520 
litrów, dojarka alfa laval, 665-737-450.

 �Sprzedam zbiornik na mleko 1000l, 
dojarkę alfa laval, 511-596-672.

 �Sprzedam zbiornik na mleko 330 
litrów, dojarka, 608-691-072.

 �w sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 
do owijania), tunelowe, siatki, ekogroszek 
workowany. Dostawa - wysyłka, hurt 
- detal, janinów 13, 99-423 Bielawy, 
504-504-783.

 �Schładzalnik do mleka 550 litrów 
Frigomilk 2001 rok, 795-819-216.

 �Dojarka do mleka, 663-074-485.

 �Siatka na czereśnie, 693-652-261.

 �Łubianki, 693-652-261.

 �Schładzalnik do mleka 800 litrów, 
692-365-635.

 �wyciąg obornika, zgrabiarka 7, 
dojarka, koła do malucha, nysy, syreny, 
tel. (24) 277-72-79.

 �Chłodziarko- zamrażarka do mleka, 
605-561-542.

 �Sprzedam zbiornik na mleko alfa laval 
520 litrów, 693-025-909.

rolnicze - usługi
 �Białkowanie obór,  

518-168-598.

 �transport maszyn rolniczych, 
665-734-042.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
609-135-411.

 �zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, 505-928-735.

 �Usługi prasą, prasowanie siana, 
sianokiszonki, 606-569-727.

 �Dojenie krów, 726-811-028.

zwierzęta
sprzedaż

 �Parę perliczek i jajka od perliczek, 
604-428-289.

 �Sprzedam 3-miesięczne owczarki 
niemieckie, 697-753-260 dzwonić po 
15.00.

 �Pawie niebieskie, 723-500-144.

 �Sprzedam owczarki niemieckie, 
787-752-175.

 �Sprzedam króliki 1,5 miesięczne  
i 2,5 miesięczne, 609-656-826.

 �gęsi, kaczki, perliczki, kury, pisklęta, 
604-871-975.

 �Kurczaki, kury, kaczki i gęsi, 
669-779-901.

reklama
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Łowicz | Pływalnia OSir czeka na pływających

Na razie mało  
chętnych na basen
Zaledwie 22 osoby skorzystały z miejskiej pływalni OSiR w Łowiczu w sobotę  
6 czerwca – w dniu, w którym została ona ponownie otwarta po 87-dniowej 
przerwie spowodowanej epidemią koronawirusa. Tego dnia 4 osoby zdecydowały się 
doładować swoje karnety – co sugeruje, że będą chciały teraz regularnie pływać.

W niedzielę 7 czerwca nie było 
lepiej. Na basen przyszło łącznie 
20 osób i tylko jedna z nich ku-
piła karnet. W oba te dni basen 
był czynny w godz. 10-20 – czyli  
w takich godzinach jak przed epi-
demią. Od poniedziałku do piąt-
ku można przyjść na basen już 
od godz. 8 rano, korzystając z fak-
tu, że nie ma obecnie zajęć z ra-
mach lekcji wychowania fizyczne-
go, które zwykle odbywają się od 
rana do godzin popołudniowych. 
Basen czynny jest do godz. 22. 

W czasie zamknięcia base-
nu przeprowadzono w nim sze-
reg prac porządkowych. Woda  
w niecce basenowej była przez 
cały czas uzdatniana i chlorowa-
na, ale aby zaoszczędzić energię, 
nie podgrzewano jej. 

– Nikt nie spodziewał się,  
że basen będzie nieczynny aż tak 
długo – powiedział nam jeden  
z ratowników, przyznając, że cie-
szy go, że już rozpoczęła się nor-
malna praca. Mogą przychodzić 
ci, którzy uczą się pływać – po-
nieważ wznowiono indywidual-
ne zajęcia w szkółce, a także ci, 
którzy trenują oraz osoby pływa-
jące rekreacyjnie. 

Zgodnie z obowiązujący wciąż 
ograniczeniami z basenu może 
obecnie korzystać jednorazowo 
tylko 17 osób, a na jednym torze 
mogą pływać jednocześnie 4 oso-
by. Nie uruchomiono jeszcze sau-
ny, choć wiadomo, że gdy się to 
stanie, przebywać w niej będą mo-
gły tylko dwie osoby. Do obiektu 
wchodzić trzeba w maseczce i jest 

obowiązek zdezynfekowania rąk. 
Maseczkę można zdjąć i zostawić 
wraz z ubraniami w szafce.

Pływalnia została wyposażona 
w dozowniki z płynem do dezyn-
fekcji rąk. Są one dostępne przy 
wejściu, w przebieralni i łazien-
kach.

Kto czekał  
na otwarcie basenu?
W sobotę pierwszymi osobami, 

które przyjechały na basen, były 
dwie nastolatki: siostry 14-let-
nia Marta i 12-letnia Aleksandra 
Czubik, które trenują pływanie  
w klubie G8 na warszawskich 
Bielanach. Dziewczęta były tak 
podekscytowane tym, że mogą 
już pływać, że źle sprawdziły  
w internecie godzinę otwarcia ba-

senu. Poprosiły tatę, żeby je przy-
wiózł na godz. 8. Gdy okazało się, 
że basen będzie czynny dopiero 
od godziny 10, wróciły do domu 
i ponownie przyjechały na basen 
za dwie godziny. O tej godzinie na 
pływalnię weszło w sumie 9 osób.

– Do tej pory ćwiczyłyśmy 
„na sucho” w domu, ale to nie to 
samo. Jak weszłyśmy do wody, to 
nas zdziwił brak „czucia wody” 
– to bardzo dziwne uczucie – po-
wiedziała nam Marta. – Bardzo 
się cieszymy z otwarcia basenu, 
ale już od poniedziałku (8 czerw-
ca – przyp. red.) jedziemy treno-
wać do Warszawy. 

Po prawie 3-miesięcznej prze-
rwie odbudowanie formy będzie 
trwać trochę czasu. Marta miała 
w lipcu startować po raz pierwszy 
w mistrzostwach Polski, ale spo-
dziewa się, że zawody będą odwo-
łane albo przełożone na inny ter-
min, ponieważ wydaje się, że nie 
ma sensu ich przeprowadzać, gdy 
forma wszystkich zawodników 
jest słaba. 

Na pierwszą wizytę na basenie 
nie dostała żadnego treningu, tre-
ner zlecił jej tyko 40 minut – jak to 
określił – luźnego pływania, aby 
odzyskać wspomniane „czucie 
wody”.  mwk

Marta i Aleksandra Czubik pierwszy raz na basenie,  
po prawie trzymiesięcznej przerwie. Starsza z sióstr powiedziała nam,  
że miały problem z „czuciem wody”. 
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Gmina Bolimów 
Miły prezent 
przed 
wakacjami

Gmina Bolimów została be-
neficjentem grantu w wysokości  
15 tys. euro z unijnego programu 
„Publiczny dostęp do internetu 
WIFI4EU z Unii Europejskiej”. 
Pieniądze zostały już wydane, 
dzięki czemu udało się zainsta-
lować 13 hotspotów – urządzeń 
zapewniających dostęp do sie-
ci internetowej, 8 wewnętrznych  
i 5 zewnętrznych, które od ponie-
działku 1 czerwca zaczęły działać.

Darmowe wifi, którego pręd-
kość przesyłu danych nie może 
być mniejsza niż 30 Mb/s jest 
dostępne w poniższych lokali-
zacjach: rynek w Bolimowie, 
Gminny Ośrodek Kultury w Bo-
limowie, szkoła i kompleks spor-
towy w Bolimowie, szkoła i kom-
pleks sportowy w Huminie, szkoła  
i plac zabaw w Kęszycach, plac 
zabaw przy OSP w Nowych Kę-
szycach. Aby korzystać z interne-
tu, wystarczy tylko wejść na iko-
nę hotspot w telefonie, a następnie 
przejść do strony i potwierdzić lo-
gowanie. Możliwość korzystania  
z sieci nie jest ograniczona.  tb
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Łowicz | miało być wielkie święto

Najstarszy sztandar ZHP w Polsce
musi poczekać
Koronawirus sprawił, że wiele imprez 
planowanych na 2020 rok się nie odbędzie,  
tak ma być m.in. z obchodami jubileuszu 
100-lecia sztandaru Hufca Łowicz Związku 
Harcerstwa Polskiego. – To najstarszy w Polsce 
sztandar związku, który jest w użyciu – podkreśla 
komendant hufca hm Piotr Zakrzewski.

Komenda Hufca planowała 
by w dniu 13 czerwca, dokładnie  
w rocznicę nadania sztandaru, od-
tworzyć wydarzenia towarzyszące 
temu wydarzeniu. Miała odbyć się 
msza święta w kościele pijarskim, 
przemarsz przez miasto, a następ-
nie spotkanie i dalszy ciąg uro-
czystości na dziedzińcu muzeum. 
Tam, po głównych uroczysto-
ściach, miały odbyć się spotkania 
zuchów i harcerzy ze starszymi 
instruktorami harcerskimi i przy-
jaciółmi hufca.

– W związku z niepewną sytu-
acją związaną z koronawirusem 
zawiesiliśmy przygotowania, re-
zygnując tym samym z tego wy-
darzenia. Nie mniej w przyszłości, 
na pewno będziemy chcieli wró-
cić do tematu jubileuszu, by god-

nie go uczcić – powiedział nam 
Zakrzewski.

Wobec takich okoliczności 
przypomnijmy co 100 lat temu  
o wręczeniu sztandaru łowickim 
harcerzom pisał Łowiczanin 18 
czerwca 1920 r. „W dniu 13 b. m. 
Łowicz był świadkiem niezwy-
kłej uroczystości. Odbyło się po-
święcenie i wręczenie sztandaru 
harcerzom miejscowych dru żyn. 
Uroczystość poprzedziła zbiórka 
wszystkich drużyn na dziedzińcu 
szkolnym. Stawili się: I-sza dru-
żyna imienia ks. J. Poniatowskie-
go, II-ga drużyna im. hetmana 
St. Czarneckiego, III-cia drużyna 
im. J. K.* Or dona (seminarzyści), 
harcerze z Kutna, ze Skierniewic, 
Głowna, Łyszko wic i harcerki  
z Kutna. Przybyła i orkiestra stra-
ży ogniowej. W takt muzyki wy-
ruszyli harcerze i uczniowie gim-
nazjum im. ks. J. Poniatowskie go 
do kościoła popijarskiego na na-
bożeństwo. Przyłączyła się tu de-
legacja straży ogniowej i pluton 
miejscowej załogi w galowym 
rynsztun ku. Cała świątynia była 
wypełniona po brzegi młodzieżą 
i tymi, którzy kochają młodzież, 
a więc rodzice, obywatele mia-
sta, przedstawiciele miejscowych 
władz itp.

Z Warszawy przybyli: Naczel-
ny Inspektor Związku Harcerstwa 
Polskiego doktor Tadeusz Stru-

miłło (...) Po nabożeństwie i po-
święceniu sztandaru połączone 
dru żyny zebrały się na Rynku Ko-
ściuszki obok miejsca, gdzie stała 
kiedyś kolumna krzyżackiej py-
chy. Tu przybyło wojsko i liczna 
publiczność. Wkrótce nadszedł ze 
sztandarem dyrektor gimnazjum 
im. ks. J. Ponia towskiego p. Jacy-
na w otoczeniu obywateli miasta 
pp. Emila Balcerów i Bronisławy 
Bronikowskiej (...).

Sztandar mienił się na słońcu 
barwami łowickimi, wykonanie 
oparte na motywach łowickich, 
bardzo oryginalny, z jednej stro-
ny posiada so koła w locie i godło 
skautów – lilijkę, a z drugiej świę-
tego Jerzego, pat rona harcerzy. 
Na drzewcu u góry srebrny orzeł 
z rozpostartymi do lotu skrzy-
dłami. Sztandar wykonany zo-
stał przez zakład św. Kazimierza 
na Tamce w Warszawie. Projekt 
dał p. Nasterski. Dyrektor Jacyna, 
trzyma jąc sztandar przed „orlęta-
mi polskimi”, przemówił do nich 
płomiennie, wykazując wielkie 
umiłowanie młodzieży i ich ide-
ałów. (...) Mówca nawoływał tych, 
którym wręczał sztandar, do umi-
łowania sztywnych ideałów Pola-
ka – obywatela i wiernej służby 
ukochanej Ojczyźnie.

Po przemówieniu dyrektor Ja-
cyna wręczył sztandar Komen-
dantowi miejscowemu Cze-
sławowi Dąbrowskiemu przy 
dźwiękach „Mazurka Dąbrow-
skiego”.

Drugi podniosłym wydarze-
niem w okresie międzywojennym 
w życiu sztandaru była jego deko-
racja krzyżem ze złotą lijką. Po-
nownie Łowiczanin pisał – „25 
maja 1922 roku przybył do Ło-

wicza dh. Przewodniczący ZHP 
generał Józef Haller. Na Starym 
Rynku odbyła się msza św. poło-
wa przy udziale wojska i drużyn 
harcerskich. Po nabożeństwie gen. 
Józef Haller dokonał dekoracji od-
znaką i orderem Obywateli Mia-
sta Łowicza za zasługi położone 
w obronę Ojczyzny. Przy tej oka-
zji sztandar harcerski został od-
znaczony Krzyżem ze złotą liljką, 
wiankiem wawrzynowym oraz 
odznaką Obywatelskiego Komi-
tetu Obro ny Państwa Polskiego. 
Kilku harcerzy i harcerek zostało 
odznaczonych Krzyżem Walecz-
nych za udział w walce 1918 roku. 
Na zakończenie od  była się defi-
lada przed generałem Hallerem  
i Przedstawicielami Władz.”

Sztandar łowickich harcerzy 
był obecny w życiu miasta do 1939 
roku. We wrześniu 1939, po wy-
buchu II wojny światowej, został 
ukryty, był przechowywany przez 
Stefana Tomaszewskiego z Kut-
na. W połowie lat 90. został od-
naleziony i przekazany Stowarzy-
szeniu Szarych Szeregów, którego 
staraniem został odnowiony przez 
siostry bernardynki z Łowicza.

6 września 1997 roku sztandar 
w czasie uroczystej mszy świę-
tej został przekazany łowickie-
mu Hufcowi ZHP, odebrała go 
ówczesna komendant hm Wanda 
Szalewicz. Sztandar jest obecnie 
w posiadaniu ZHP i nadal, po 100 
latach, bywa obecny na miejskich 
uroczystościach patriotycznych.

Historię powyższą przytacza-
my za artykułem „Sztandary har-
cerskie na ziemi łowickiej”, Mar-
celego Ratajczaka z Roczników 
Łowickich w 2010 roku.  tb
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historyczny sztandar łowickiego harcerstwa ma już 100 lat.
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w przyszłości,  
na pewno będziemy 
chcieli wrócić  
do tematu  
jubileuszu, by godnie 
go uczcić. 

komendant hufca  
hm Piotr Zakrzewski
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, cz. 8

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami 
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

5–11 czerwca
walcząca dotychczas bez więk-
szych rezultatów 1 armia konna 
Budionnego zmienia taktykę 
i uderza 5 czerwca w jednym 
punkcie – na styku 3 i 6 armii wP 
na Ukrainie. Przełamuje polską 
linię obrony na odcinku Samhoro-
dek–nowochwastów. 7 czerwca 
oddziały Budionnego zajmują 
żytomierz i Berdyczów, następnie 
zwracają się w kierunku kijowa. 
Podjęta zostaje decyzja o wyco-
faniu 3 armii wP z tego obszaru. 
8 czerwca w warszawie rozpo-
czyna się strajk – pracę przery-
wają elektrownia, gazownia i wo-
dociągi; na ulice nie wyjeżdżają 
tramwaje. atmosferę zaostrza 
ogłoszona 9 czerwca dymisja 
premiera leopolda Skulskiego. 
10 czerwca oddziały polskie 
opuszczają kijów, unikając groź-
by otoczenia.

Z informacji „Kuriera War-
szawskiego:
Dziś rano nie przystąpili do za-
jęć pracownicy elektrowni, tram-
wajów, wodociągu i w ogóle 
instytucji miejskich, mających 
charakter zakładów użyteczności 
publicznej. Strajkujący pracowni-
cy postawili żądania natury eko-
nomicznej, pozornie więc zdawać 
by się mogło, że jedynie nieprzy-
jęcie tych żądań wywołało strajk. 
tymczasem strajk ten ma również 
tło polityczne. […] Przerwano 
pracę w szpitalach. Chorzy są 
pozbawieni światła i wody. Bez-
względny, nieludzki strajk dał się 
więc przede wszystkim we znaki 
ludziom cierpiącym – przeważ-
nie z warstw uboższych. to owoc 

posłuchu, jaki robotnicy miejscy 
dają swoim przywódcom. 

warszawa, 8 czerwca 1920   
[Strajk, „kurier warszawski”  

nr 157/1920]

Ppor. Mieczysław lepecki  
(1 Dywizja Piechoty):
wszystkie te wieści nie naruszyły 
jednak wielkiego zdumienia żoł-
nierzy, wywołanego odwrotem. 
Przyzwyczajono się pogardzać 
nieprzyjacielem, uważając go za 
tchórzliwego, źle zorganizowane-
go przeciwnika i obecne położe-
nie traktowano jako coś dziwne-
go, a w każdym razie krótkiego. 
[...] Przed samym opuszczeniem 
miasta ulice zaczęły przybierać 
zgoła inny charakter od tego, jaki 

przez kilkutygodniowy okres na-
szego pobytu zdołały nabrać. [...] 
Co chwila rozlegały się okrzyki 
rabowanych i wynikały awantu-
ry. Sklepy już od dwóch dni były 
zamknięte, a wszystkie towary, 
po staremu, starannie schowa-
ne. [...] Do ostatniej niemal chwili 
łudziliśmy się, że nadejdą nowe 
rozkazy, nakazujące pozostanie 
w kijowie i powstrzymanie od-
wrotu. rozkazy takie jednak nie 
nadeszły. [...] Prawdziwe tragedie 
rozgrywały się na stacji kolejowej. 
już od czasu wtargnięcia Budion-
nego na nasze tyły, a więc od 
kilku dni, pociągi do Polski nie 
odchodziły, a ponieważ w kijowie 
pozostały jeszcze tysiące Pola-
ków, niechcących […] pozostać 
pod batem bolszewickim, przeto 
zdenerwowane ich gromady ob-
legały stację dzień i noc. [...] aż 
serce się krajało, widząc tych lu-
dzi obdartych, bosych, głodnych 
i zrozpaczonych, którzy z jakimś 
niezwykłym uporem pchali się do 
pociągów. wszyscy zdawali się 
być zahipnotyzowani jedną my-
ślą: „Do Polski, do Polski!”.

kijów, 10 czerwca 1920  
[mieczysław lepecki, w 

blaskach wojny, warszawa 1926]

Mjr Tadeusz Kutrzeba (szef 
Sztabu 3 Armii):
Dowódca armii, wraz z szefem szta-
bu i oficerem ordynansowym, opu-
ścił kijów 10 czerwca około godziny 
17.00, udając się autem do 1 Dywizji 
legionów. […] w mieście spokój, 
sklepy pozamykane, mało osób na 
ulicach, jednym słowem – typowy 
nastrój niepewności i oczekiwania 
na rychłą zmianę władzy. w takim 
położeniu o akt terrorystyczny nie-
trudno. adiutant osobisty – rtm. Su-
listrowski – zwraca się ze słusznym 
zapytaniem: „Czy auto ma jechać 
szybko, czy pomału?”. jazda powol-
na ułatwia celność ewentualnego 
strzału, jazda szybka może sprawiać 
wrażenie strachu lub ucieczki. Do-
wódca armii nakazuje jazdę tempem 
zwykłym, powolnym.

kijów, 10 czerwca 1920  
[t. kutrzeba, wyprawa kijowska 

1920 roku, warszawa 1937]

Kazimierz Sokołowski  
(student uW): 
nad górną Berezyną sytuacja się 
poprawiła […]. natomiast pod ko-
ziatynem odparto „słabsze ataki 
nieprzyjaciela”, a pod Czarnoby-
lem rozpoczął się atak bolszewic-
ki, dotąd nieodparty… Sytuacja 

ciągle ta sama, o ile nie gorsza. 
nie uważam, że pisząc te słowa, 
jestem pesymistą, lecz stwierdzam 
tylko ciężki moment, w jakim ar-
mia i naród dzisiaj się znalazły. 
[…]  Strajk warszawski nie wygasa, 
lecz się rozszerza. rząd swoje, 
magistrat swoje, robotnicy – także 
swoje. Chcąc zaradzić złemu, SSS 
[Stowarzyszenie Samopomocy 
Społecznej] pracuje, jak może  
– i sztubacy, skauci, studenci 
dozorują elektrowni, stacji filtrów  
i pomp, jeżdżą (od dziś) kilkoma 
tramwajami, zwożą zapasy żyw-
ności itp. z pomocą wojska, przy 
poklasku publiczności i drwinach 
strajkujących. „kurier warszawski” 
utrzymuje, że PPS nie potrafi opa-
nować rozpętanego swą demago-
gią szału strajkomanii, a robocia-
rze więcej słuchają komunistów.

warszawa, 11 czerwca 1920
[k. Sokołowski, Dziennik 1920, 

toruń 2018]  

Cykl przygotowany przez Ośrodek 
KARTA na zlecenie Biura Programu 
„niepodległa” w ramach obchodów set-
nej rocznicy odzyskania przez Polskę 
niepodległości i odbudowy polskiej pań-
stwowości. Dowiedz się więcej: www.
niepodlegla.gov.pl,  www.karta.org.pl

Historia

Kijów, czerwiec 1920. Polskie oddziały opuszczają miasto. 
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Sport
Piłka nożna | Sparingi

Pierwsze spotkania za nami
Po decyzji władz związkowych 

o zakończeniu oficjalnie rozgry-
wek w sezonie 2019/2020, kluby 
z naszego regionu rozegrały me-
cze sparingowe. Bardzo dobrze 
w towarzyskim meczu ze Stalą 
Niewiadów (zespół z klasy okrę-
gowej) wypadł Orzeł Nieborów, 
który wygrał na swoim boisku 4:1 
(1:0) po golach: zawodnika testo-
wanego, Daniela Wasiaka, Bartło-
mieja Placka i Karola Kruka. 

Orzeł będzie chciał przed star-
tem rozgrywek wzmocnić swój 
skład, a na liście osób przymie-
rzanych do nieborowskiej drużyny 
są m.in. Piotr Gawlik, Roman Pe-
riżok, Michał Fabijański czy Jan 
Haczykowski. Gdyby Ci zawod-
nicy trafili do drużyny trenera Da-
wida Ługowskiego, z pewnością 
zdecydowanie podniosłaby się ja-
kość zespołu. 

– W końcu zaczęliśmy grać. 
Przez ostatnie miesiące niestety 
nie mogliśmy rywalizować, więc 
widać było, że zawodnicy byli 
stęsknieni grania. Do tego pięk-
nie przygotowane boisko i pogo-
da deszczowa idealna do grania. 
Co do meczu to rozegraliśmy nie-
zły mecz z ciekawym piłkarsko 
przeciwnikiem. Wynik wysoki, 
ale rywal postawił dość wysoko 
poprzeczkę – mówi Dawid Łu-
gowski. 

– Pierwsze trzy bramki były 
naprawdę dużej urody. Spraw-
dziliśmy kilku zawodników i nie 

ukrywam, że jeśli by nas zasilili 
to wartość zespołu na pewno by 
wzrosła. Na nazwiska za wcze-
śnie, ale mam nadzieję, że do tych 
transferów dojdzie. Od 15 czerw-
ca rozpoczynamy główny okres 
przygotowawczy i mam nadzie-
ję, że do tego czasu kadra będzie 
już liczniejsza. W sobotę gramy z 
Olimpią Chąśno w Chąśnie. Jeste-
śmy w treningu od początku maja. 
Z racji bardzo szybkiego startu IV 
ligi (26/27 lipca 2020 roku) okres 
przygotowawczy będzie trochę 
inny niż wszystkie. Od 15 czerw-
ca 2020 roku rozpoczynamy okres 
przygotowawczy – dodał. 

W dniach 27 czerwca – 5 lip-
ca zawodnicy będą mieli aktywne 
urlopy. Na ten czas będą mieli roz-
pisane trzy jednostki treningowe 
indywidualne. Do treningów gru-
powych drużyna powróci 6 lipca 

i do startu ligi będzie się przygo-
towywać na własnych obiektach. 
Większość zawodników została, 
ale trener musi wzmocnić zespół 
kilkoma ludźmi. Są prowadzone 
rozmowy, ale za wcześnie mówić 
o nazwiskach. 

– Chcemy stworzyć na tyle 
mocny zespół, żeby nieborow-
ski Orzeł nie był dostarczycielem 
punktów tylko z każdym walczył 
o trzy punkty. Mam nadzieję, że 
tak się stanie – powiedział nam 
trener Ługowski.

W innych meczach sparingo-
wych Olimpia Chąśno, która zaję-
ła piąte miejsce w klasie okręgo-
wej, wygrała na własnym terenie 
ze Zryw Wygoda, który zakoń-
czył sezon na drugim miejscu 3:2 
(1:0). Olimpia miała w tym meczu 
przewagę i zasłużenie cieszyła się 
z wygranego meczu. 

Pozytywną wiadomością dla 
trenera Zrywu Sebastiana Sumiń-
skiego jest powrót do zdrowia i 
gry Rafała Kowalczyka (brat by-
łego zawodnika Pelikana Konrada 
Kowalczyka), który jest jednym z 
filarów Zrywu. W meczu w Chą-
śnie Kowalczyk strzelił gola dla 
drużyny z Wygody. 

Świetnie na boisku w Siera-
kowicach spisali się podopiecz-
ni prezesa i trenera Mariusza Sa-
łudy z Meteoru Reczyce. Meteor 
nie dał Sierakowiance Sierakowi-
ce żadnych szans i wygrał aż 7:0 
(4:0)! Dwa gole dla zespołu z Re-
czyc strzelił Przemysław Imiołek. 
Były gracz Vagatu Domaniewice, 
a ostatnio Jutrzenki Drzewce, po-
winien być zdecydowanym lide-
rem drużyny w przyszłym sezo-
nie.  ever
Sparingi:

 �lKS Orzeł Nieborów – MuKS 
Stal Niewiadów 4:1 (1:0); br.: za-
wodnik testowany (23), Daniel wa-
siak (52), Bartłomiej Placek (59) i 
karol kruk (77) – (69).

 �GKS Olimpia Chąśno – SKF 
Zryw Wygoda 3:2 (1:0); br.: mar-
cin matuszewski (17) i Przemysław 
Bury 2 (75 i 80) – Patryk Sekuła 
(62) i rafał kowalczyk (83).

 �GlKS Sierakowianka Sierako-
wice – WKS Meteor Reczyce 0:7 
(0:4); br.: Przemysław imiołek 2, 
nazem hassao-Franco 2, mateusz 
Białek, michał Bryszewski i moha 
ibeilli ammar.

Michał Świdrowski (z piłką) zostaje w Orle na kolejny sezon.
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Piłka nożna | Przygotowania do sezonu

Pelikan 2008 przed sparingami
Zawodnicy trenera Macie-

ja Grzegorego z MUKS Peli-
kan-2008 Łowicz są już po dwóch 
grach wewnętrznych, a już od śro-
dy, 10 czerwca, młodzi zawodnicy 
mają w planach rozegranie kilku 
meczów sparingowych z cieka-
wymi rywalami.

Pelikan-2008 w zakończonym 
sezonie zajął drugie miejsce, ustę-
pując Widokowi Skierniewice. 
Łowiczanie mieli sporo pecha,  
że rozgrywki nie zostaną dokoń-
czone, bo prawdopodobnie będą 
grali w II lidze wojewódzkiej, 
a nie w I lidze, a taki był cel ze-

społu. Szkoda, że o takiej sytuacji 
mogą decydować wyniki pierw-
szej części sezonu, ponieważ mia-
ły być one anulowane, a liga miała 
toczyć się od nowa. Pelikan-2008 
czuł się silniejszy od rywala  
ze Skierniewic, notabene w ostat-
nim meczu (na zakończenie roz-
grywek pierwszej rundy) łowicza-
nie wygrali z Widokiem aż 5:1.

– Nie wiemy jeszcze czy bę-
dziemy występować w I czy  
w II lidze wojewódzkiej. Plany po-
krzyżowała nam przerwa zwią-
zana z koronawirusem. Teraz 
wszystko zależy od decyzji związ-
ku. Uważam, że miejsce zespołu 
jest w I lidze wojewódzkiej i na 
pewno, jeśli decyzja związku bę-
dzie inna, będziemy się od niej od-
woływać – zapowiada trener Ma-
ciej Grzegory. 

Na razie jednak, jak mówi, dru-
żyna skupia się na pracy i cier-
pliwie czeka na rozpoczęcie roz-

grywek. Zaczęły się już treningi  
w optymalnych warunkach. Tre-
ner cieszy się, bo frekwencja jest 
naprawdę wysoka. 

– Rozegraliśmy już dwie gry 
wewnętrzne, a od najbliższej śro-
dy ruszamy ze sparingami, któ-
re moim zdaniem będą bardzo 
atrakcyjne. Wśród sparingpartne-
rów mamy takie zespoły jak AP 
Żyrardowianka Żyrardów, MKS 
Znicz Pruszków, SMS Łódź czy 
Drukarz Warszawa, który wy-
grał rozgrywki o puchar Prezesa  
na Mazowszu w poprzednim roku 
– mówi trener.  ever

Sparingi MuKS Pelikan-2008 
Łowicz:

 �AP żyrardowianka żyrardów – 
MuKS Pelikan-2008 Łowicz, śro-
da ,10 czerwca, godz. 18.30.

 �MKS Znicz Pruszków – MuKS 
Pelikan-2008 Łowicz, niedziela 
14 czerwca, godz. 10.00.

 �MuKS Pelikan-2008 Ło-
wicz – uKS APN Piotrków Try-
bunalski, sobota, 20 czerwca,  
godz. 15.00.Piłkarze Pelikana-2008 nie mogą doczekać się sparingów.
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OSiR | hale, boiska i place otwarte

Łowicki ośrodek już prawie  
na pełnych obrotach

Po ponad dwumiesięcznej 
przerwie, spowodowanej korono-
wirusem i rządowymi obostrze-
niami, łowicki Ośrodek Sportu  
i Rekreacji pracuje prawie na peł-
nych obrotach. Otwarte są dwie 
hale sportowe, pływalnia, siłow-
nie i place zabaw. Wszędzie trze-
ba przestrzegać nowych regula-
minów, które są zamieszczone  
w widocznych miejscach i na stro-
nie internetowej Ośrodka. 

Chętnych do zajęć nie brakuje. 
Systematycznie trenują koszyka-
rze, są zajęcia aerobiku, odbywa-
ją się również zajęcia Szkolnego 
Klub Sportowego dla uczniów  
z łowickich szkół. 

Najdłużej na powrót czekali 
miłośnicy pływania i sportów siło-
wych. Od soboty 6 czerwca wró-
ciła do pracy pływalnia na ul. Ka-
liskiej (szerzej o tym piszemy na 
stronie 20), siłownie na hali spor-
towej nr 1 i nr 2 oraz place zabaw 
zarządzane przez Ośrodek. 

Na siłownię klienci muszą 
przyjść zdrowi. Jeśli pracowni-
cy siłowni zauważą u klienta nie-
pokojące objawy, są zobowiązani 
odsunąć tę osobę od zajęć. Muszą 
też przerwać zajęcia, zdezynfeko-
wać pomieszczenie i powiadomić 
powiatową stację sanitarno-epide-
miologiczną.

– Z korzystaniem z siłowni  
i placów zabaw jest mały pro-
blem, ponieważ tu nie ma kon-
kretnych wytycznych. Wiadomo, 
że w czasie aktywności nie trze-
ba mieć założonej maseczki, ale 
w tych miejscach jest wiele moż-
liwości kontaktu. Dlatego warto 
mieć też swój płyn do dezynfek-
cji, swój ręcznik i po każdej zmia-
nie przyrządu do ćwiczeń zadbać 
o bezpieczeństwo swoje i innych 
– podkreśla dyrektor OSiR Zbi-
gniew Kuczyński. 

Na placach zabaw ważna jest 
postawa rodziców, którzy muszą 
zadbać o odpowiedzialne zacho-
wanie dzieci. 

– W przypadku dużej liczby 
dzieci już przebywających na te-
renie placu zabaw, prosimy o wy-
branie innej lokalizacji na wypo-
czynek i zabawę. Zaleca się także 
dezynfekcję rąk dzieci i dorosłych 
przy wejściu i wyjściu z placu. 
Jednocześnie, apelujemy, by pa-
miętać o utrzymaniu około 2-me-
trowego dystansu, a jeśli nie ma 
takiej możliwości, to o zasłania-
niu nosa i ust zarówno przez doro-
słych jak i dzieci powyżej 4. roku 
życia. Trzeba zachować zdrowy 
rozsądek i podstawy bezpieczeń-
stwa – mówi dyrektor Kuczyński. 
 zł 

Squash i agavoy Squash liga

Kto mistrzem w Łowiczu? 
Rozgrywki w ramach Agavoy 

Squash Liga, w których rywalizu-
je grupa miłośników tej dyscypli-
ny z Łowicza, zostały przerwane 
przez epidemię po czwartej run-
dzie. Przypomnijmy, że liga od-
bywa się na kortach klubu Agavoy 
Squash&Relax przy ul. Łyszko-
wickiej, a zasady działania ligi  
w skrócie polegają na tym, że: me-
cze umawiane są indywidualnie, 
na koniec miesiąca ustalany jest 
ranking, do którego brane są czte-
ry najlepsze wyniki z miesiąca, im 
wyższy ranking przeciwnika, tym 
więcej punktów do zdobycia za 
zwycięstwo. Rozgrywki wygry-
wa ten, kto zdobędzie najwięcej 
punktów do końca sezonu. 

– Plan był dobrze przemyślany, 
ale niestety… Teraz zastanawia-
my się co dalej robić. Liga miała 
się zakończyć w czerwcu. Mieli-
śmy rozegrać 7 kolejek, ale roze-
grane zostały tylko 4. Musimy się 
skonsultować ze wszystkimi za-
wodnikami i podjąć decyzję, czy 
kończymy rozgrywki z obecną 
punktacją, czy nadrabiamy zale-

głości. To musi być wspólna decy-
zja – mówi organizator zawodów, 
Romuald Kłosiński. 

Jak na razie liderem po 4. ru-
nach jest Krzysztof Machaj. Dru-
gie miejsce ze stratą tylko 30 
punktów zajmuje Romuald Kło-
siński i ta dwójka zawodników ma 
największe szanse i do nich może 
należeć główny głos w dyskusji, 
czy gramy dalej.  zł
Tabela Agavoy Squash liga po 
4. rundzie: 

1. krzysztof machaj 5730

2. romuald kłosiński 5700

3. adrian Szwarocki 3956

4. maciej Urbanek 3595

5. michał zyśk 3555

6. Dominik wysocki 3225

7. Sylwiusz marczyk 2850

8. Daniel Płuszka 1965

9. kamil gańczak 1040

10. Przemysław knera  975

11. marcel Bogucki  795

11. zbigniew rojek  795

13. Łukasz kałuża  495

14. Szymon makoś  350

15. maciej Foczpański  325

16. krzysztof Platokos  65



ŚrODa  10 czerwca 2020 | Nr 24 (1406) | rok XXX www.lowiczanin.info

Sport
ŁOWICKI 
INFORMATOR 
SPORTOWy 

Kto zostanie
mistrzem Łowicza
w squasha? str. 23

Pierwsze sparingi
już rozegrane
Orzeł Nieborów – Stal Niewiadów 4:1. str. 23

Koszykówka | maciej kucharek przygotowuje się w Łowiczu

Mam tu wszystko, czego potrzebuję
Łowiczanin, wychowanek 
klubu UMKS Księżak, 
Maciej Kucharek (205 cm, 
ur. 1993) przygotowuje 
się w Łowiczu do nowego 
koszykarskiego sezonu. 
W minionym reprezentował 
barwy klubu King Wilki 
Morskie Szczecin. Nasz 
najlepszy koszykarz miał 
ostatnio sporo kłopotów 
zdrowotnych, ale teraz jest 
już wszystko w porządku.

To był już ósmy sezon 26-let-
niego łowiczanina w koszykar-
skiej ekstraklasie. Przypomnijmy 
kibicom, że pierwszy sezon za-
grał w AZS Politechnika War-
szawa, potem występował w Star-
cie Gdynia. W sezonie 2013/2014 
zdobył wicemistrzostwo Polski 
w barwach Stelmetu, a rok później 
tytuł Mistrza Polski. Dwa sezo-
ny występował w MKS Dąbrowa 
Górnicza, oraz sezon w AZS-ie 
Koszalin. O minionych sezonach 
i przygotowaniach rozmawiał z 
nim Zbigniew Łaziński. 

� Maciej,  jak oceniasz swój 
sezon w barwach King Wilki 
Morskie Szczecin? 

– Ten sezon nie był dla mnie ła-
twy pod względem koszykarskim, 
ponieważ nie dostawałem za dużo 
szans na granie. Był sezonem na 
plus jeśli chodzi o zdrowie, co 
jest dla mnie ostatnio bardzo waż-
ne. Do Szczecina poszedłem po 
sezonie w AZS Koszalin, gdzie 
drugą część sezonu pauzowa-
łem ze względu na kontuzję łyd-
ki. Do Szczecina pojechałem tak 
naprawdę ćwicząc pół miesiąca i 
tam odstawałem trochę od chło-

paków pod względem przygoto-
wania fi zycznego i kondycji. Od 
samego początku zostałem tam 
umieszczony w takich ramach, 
gdzieś z tyłu i było mi trudno 
z tego wyjść. Nawet gdy na trenin-
gach pokazywałem, że nie odsta-
ję już od kolegów, to tych szans 
dostawałem mało. Tak wyglądał 
ten sezon, skończył się wcześniej, 
może byłaby szansa na większe 
granie pod koniec, ale tak się nie 
stało. Cieszę się jednak, że nie 
było żadnych kontuzji i nie opu-
ściłem żadnego meczu. 

� Zagrałeś już osiem sezonów 
na parkietach ekstraklasy. Któ-
ry wspominasz najlepiej? 

– Najbardziej zadowolony je-
stem z dwóch lat spędzonych 
w Dąbrowie Górniczej, szczegól-
nie z tego drugiego sezonu u tre-
nera Jacka Winnickiego, gdzie 
w porównaniu do wszystkich lat 
najlepiej czułem swoją rolę w ze-
spole, czułem się najbardziej po-
trzebny i wiedziałem co mam ro-
bić. 

� W 2015 r. zdobyłeś Mistrzo-
stwo Polski ze Stelmetem Zielo-
na Góra. Co się koszykarsko od 
tego czasu zmieniło u Ciebie? 

– Ja zdobywałem to mistrzo-
stwo jako zawodnik z końca ław-
ki. Tu chodziło o to, aby pomóc 
drużynie w treningach i nabierać 
doświadczenia przez obserwację, 
przez bycie z boku. Od tego czasu 
moja rola już była większa, choć 
czasem przez kontuzje mniej-
sza. Na pewno od tamtego czasu 
wzmocniłem się fi zycznie i my-
ślę, że jestem gotowy aby odegrać 
większą rolę w coraz silniejszych 
klubach. 

� Obecnie trenujesz w Łowi-
czu. Jakie są plany na przygoto-
wania? 

– Co roku, w przerwie mię-
dzy sezonami, jestem w kontakcie 
z trenerem przygotowania moto-
rycznego, który pracuje w Ostro-
wie Wielkopolskim – Arturem 
Packiem i on czuwa nad moim 
przygotowaniem. Wysyła mi pla-
ny treningowe, jeżdżę na jego 
obozy. W tym tygodniu zacząłem 
drugi etap planu przygotowaw-
czego. Na razie jest mniej koszy-
kówki, ale to też stopniowo będzie 
wchodzić. Obostrzenia z wiru-
sem też trochę pokrzyżowały pla-
ny, ale trzeba pracować tak jak się 
ma możliwość. Ja przygotowuję 

się na razie w Łowiczu i nie narze-
kam. Mam tu na miejscu wszyst-
ko czego potrzebuję. Teraz pod-
stawą jest wzmacnianie fi zyczne, 
wzmacnianie tych partii ciała, któ-
re szwankowały i tak to wygląda. 

� Na dzień dzisiejszy pozosta-
jesz bez klubu. Ekstraklas rusza 
28 sierpnia? Czy masz już obra-
ny kierunek? Północ, południe? 

– Na razie żadnego obrane-
go kierunku nie mam. Wiem, że 
jeszcze chciałbym w tej ekstrakla-
sie zostać. Dostaję też propozycję 
z I ligi, ale nie jestem na razie 
tym zainteresowany. Chciałbym 
w końcu pokazać na co mnie stać, 
ponieważ uważam, że jeszcze nie 
pokazałem wszystkiego w ekstra-
klasie. Jestem cały czas w kontak-
cie z moim agentem, który szuka 
klubu, pyta się czy nie są zainte-
resowane moją grą. Wiadomo 
też, że okres z wirusem trochę 
to wszystko spowolnił i widać, 
że to idzie na razie strasznie wol-
no. Za chwilę pewnie wszystko 
się rozkręci, ale ja też sobie zdaję 
sprawę, że nie jestem „pierwszym 
wyborem”, więc trzeba poczekać 
aż kluby pozatrudniają jednego, 
dwóch zawodników, wtedy gdzieś 
indziej może miejsce się zrobi.
Na razie czekam cierpliwie…

� Pojawia się myśl, aby za-
grać w I lidze i być pierwszopla-
nowym zawodnikiem? 

– Takie myśli są, jednak na ra-
zie nie chciałbym schodzić ligę ni-
żej. Chcę ten sezon zagrać w eks-
traklasie. 

� Rozmawialiśmy kiedyś 
o Twoim koszykarskim marze-
niu. Kiedyś były to dobre wystę-
py w Eurolidze. Jak jest teraz? 

– Teraz stawiam sobie bardziej 
przyziemny cel, czyli taki bardzo 
dobry sezon w polskiej lidze, bez 
przeszkód zdrowotnych. Chciał-
bym się poczuć jak taki ważny za-
wodnik w drużynie ekstraklasy. 

� A jak Twoje zdrowie? Ki-
bice pamiętają, że miałeś tro-
chę kontuzji, które wykluczały 
Cię z gry. 

– Na ten moment jest wszystko 
ok. Tamten sezon, z czego jestem 
bardzo zadowolony, przetrwałem 
bez żadnych urazów. Teraz, gdy 
mam trochę czasu między sezona-
mi, doleczam drobne rzeczy. Ko-
rzystam z opieki fi zjoterapeutów 
i konsultuje się z trenerami od 
przygotowania motorycznego 
i muszę stwierdzić, że moje ciało 
wygląda dobrze, czuję się super 
i nie ma żadnych dolegliwości. �

Koszykówka | Powrót rozgrywek

Bzura tak, Księżacy nie 
W ubiegłym tygodniu Łódzki 

Związek Koszykówki ogłosił, że 
rywalizacja może być dokończo-
na, zatem łowickie młodzieżowe 
drużyny z UMKS Księżak i KKS 
Bzura musiały szybko podjąć de-
cyzję czy grają. Trzeba podkreślić, 
że udział w lidze był dobrowolny. 

Do gry zgłosiło się mało zespo-
łów. Głównie te ekipy, które wal-
czą o „pierwszą trójkę”. Swoją 
chęć do dalszej rywalizacji zgłosił 
Zarząd KKS Bzura Łowicz. 

– Zgłosiliśmy wszystkie trzy ze-
społy. Zagramy w U13M, U14M 
i U16M. Rodzice stanęli na wyso-
kości zadania i dopełnili wszyst-
kich formalności. Mamy już ze-
brane oświadczenia, aktualne 
badani i możemy grać. Zawod-
nicy już nie mogą się doczekać. 
Pierwszy mecz gramy w Skiernie-
wicach już w ten weekend – mówi 
prezes KKS Bzura, Grzegorz Ko-
łaczyński. 

Do gry nie przystąpią jed-
nak zawodnicy UMKS Księżak 
Łowicz, którzy walczyli w kat. 
U13K, U14K, U13M i U16M. 

– Z bólem podjęliśmy taką de-
cyzję, ale kierujemy się zdrowiem 
dzieciaków. O tej decyzji zadecy-
dowało kilka spraw. Po pierwsze 
wielu rodziców nie wyraziło zgo-
dy, po drugie w każdej drużynie 
nie wszyscy jeszcze wrócili do tre-

ningów. Po trzecie, nie mamy ak-
tualnych badań lekarskich, a w tej 
sytuacji nie możemy ich zrobić – 
mówi prezes UMKS Księżak Ło-
wicz, Robert Kucharek. 

– Rodzice boją się o zdrowie 
dzieci i my to rozumiemy. Musia-
łyby jechać do innego miasta, spo-
tkać się z innymi zawodnikami, 
co obecnie nie jest do końca bez-
pieczne. Sama forma rozgrywek 
też nie jest komfortowa. Dzieci 
muszą jechać na mecz już prze-
brane i po meczu też muszą od 
razu wracać do autokaru. To nie 
jest miłe. Żałujemy, ale musieli-
śmy te wszystkie sprawy uwzględ-
nić i podjąć taką decyzję – dodaje. 

Bardzo mało zespołów zgłosiło 
się do młodszych kategorii wieko-
wych U11 i U12.  Tu główną przy-
czyną był obowiązek rozgrywania 
meczów bez kibiców. Małe dzie-
ci grają głównie dla swoich ro-
dziców, a ich brak na trybunach 
trochę pozbawia sensu taką rywa-
lizację  zł

SOBOTA, 13 CZERWCA:
 �17.00 – Boisko gkS Olimpia 

Chąśno, Chąśno Drugie 44a; 
Sparingowy mecz piłki nożnej 
seniorów: GKS Olimpia Chą-
śno – lKS Orzeł Nieborów;
NIEDZIElA, 14 CZERWCA:

 �11.00 – Stadion miejski im. 10PP 
w Łowiczu, ul. jana Pawła ii 3; 
Sparingowy mecz piłki nożnej 
juniorów młodszych B2: KS 
Pelikan-2003/04 Łowicz – 
RKS Mazovia Rawa Maz.;

 �11.00 – zSP nr 3 im. władysława 
Stanisława reymonta w Łowiczu, 
ul. Powstańców 1863 roku nr 12 d;
 18. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki kadetów u16: 
KKS Bzura Łowicz – SKS Start 
Łódź.  Gogo

Księżacy jednak już nie zagrają w tym sezonie.
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Maciej Kucharek szykuje się 
do kolejnego sezonu 
w koszykarskiej ekstraklasie 
i pozdrawia kibiców księżaka.
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PROGNOZA POGODy | 10.06.2020 – 17.06.2020

SyTuACJA SyNOPTyCZNA: 
Pogodę kształtuje zatoka niżowa. 
z południowego-zachodu napływa ciepła, 
ale wilgotna masa powietrza polarno-morskiego.

ŚRODA – CZWARTEK – PIąTEK: 
w środę zachmurzenie duże z przejaśnieniami, 
bez opadów, ciepło. w czwartek i piątek 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, lokalnie 
przelotne opady deszczu, możliwa burza. 
wiatr północno-zachodni i północny, słaby, 
2-3 m/s. temp. max w dzień: od + 23 st. C 
w czwartek do + 26 st. C w piątek. 
temp. min w nocy: + 16 st. C do + 14 st. C.

SOBOTA – NIEDZIElA: 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, 
lokalnie przelotne opady deszczu, możliwa burza, 
ale ciepło. wiatr północno-wschodni i wschodni, 
umiarkowany, 3-7 m/s. temp. max w dzień: 
+ 26 st. C w sobotę do + 27 st. C w niedzielę. 
temp. min w nocy: + 16 st. C do + 15 st. C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
zachmurzenie duże do umiarkowanego, lokalnie 
przelotne opady deszczu, możliwa burza, 
ale ciepło. wiatr północno-wschodni i wschodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s. 
temp. max w dzień: + 26 st. C do + 27 st. C. 
temp. min w nocy: + 16 st. C do + 15 st. C.

BiUrO meteOrOlOgiCzne CUmUlUS

PROGNOZA BIOMETEOROlOGICZNA 
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 


